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مقامات عالی استان قم چاره اندیشی کنند؛

پروژه چهل اختران
 درگیر اختلافات بین دستگاهی

بگو مگوی روحانی و قالیباف صحت ندارد

گفت:  قم  استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
از  سال   ۱۱ از  پس  قم  الغدیر  صنعتی  شهرک  زیرساخت های 
شروع عملیات اجرایی آن همچنان تامین نیست، ولی تدابیر و 
تصمیم های خوبی برای این موضوع اتخاذ شده است.  مهرداد 
غضنفری روز سه شنبه در پایان بازدید از شهرک الغدیر در گفت و 
گو با خبرنگاران این شهرک را مستعد توصیف کرد و اظهار داشت: 
عملیات اجرایی آن از سال ۸۸ آغاز شده ولی متاسفانه اکنون زیر 
ساخت های آن آماده نیست. وی در تبیین علت این موضوع بیان

نیازمند  گفت:  قم  استانداری  امنیتی  و  سیاسی  معاون 
پروتکل های  رعایت  در  سختگیرانه  اقدامات  و  دستورالعمل ها 
بهداشتی در کنترل کرونا هستیم. بیژن سلیمان پور ظهر دیروز 
در جمع خبرنگاران افزایش ابتلا به کروناویروس را خطری جدی 
و اظهار داشت: رعایت بهداشت یک وظیفه شرعی و  دانست 
انسانی در مواجهه با کروناست تا بتوانیم از انتقال این ویروس در 
سطح وسیعی از جامعه جلوگیری کنیم. معاون سیاسی و امنیتی 

استانداری قم افزود: نیازمند دستورالعمل ها و اقدامات

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

زیرساخت های شهرک صنعتی 
الغدیرایجاد می شود

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم :

انجام اقدامات سختگیرانه
 برای کنترل کرونا

8
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نایب رییس شورای اسلامی شهر قم گفت: شورای عالی سرمایه گذاری در قم 
برای ایجاد اطمینان خاطر سرمایه گذاران تشکیل شده و این شورا باید مبتنی 
بر نگاه های بلندمدت باشد. حسن بختیاری عصر دوشنبه در یک صد و نهمین 
جلسه شورااسلامی اشاره به اهمیت نگاه های بلندمدت در مساله سرمایه گذاری 
نباید  سرمایه گذاری  عالی  شورای  در  قم  شهر  شورای  اعضای  کرد:  تصریح 
منفعت های دفعی و مقطعی را فدای نگاه های کلان کنند. وی افزود: در شورای 

عالی سرمایه گذاری سهم طرفین قرارداد و ارزش افزوده آینده به صورت کامل

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم از صدور مجوز بیش از دو هزار و ۸0 عنوان 
کتاب تازه در این استان طی سه ماهه نخست امسال خبر داد.  سید موسی 
حسینی کاشانی با بیان اینکه صنعت چاپ قم ظرفیت بزرگی برای حرکت در 
مسیر ترقی و پیشرفت  دارد، اظهار داشت: در صورتی که از این صنعت در قم 
حمایت لازم صورت گیرد، آورده و ارزش افزوده قابل توجهی از نظر بازار داخلی 
و خارجی کتاب را برای استان به بار خواهد آورد. حسینی کاشانی ظرفیت قم 

در چاپ کتاب های مذهبی را بی بدیل دانست و تاکید کرد: استان قم با چاپ

نایب رییس شورای اسلامی شهر قم :

توسعه قم نیازمند نگاه های بلندمدت است
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد:

صدورمجوز بیش از دو هزار عنوان کتاب  تازه
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باید سخت کار کنیم 
با  ارتباط تصویری  انقلاب اسلامی در  رهبر معظم 
نمایندگان ملت در مجلس شورای اسلامی، مجلس 
با  و  خواندند  مردم«  انتظار  و  امید  »مظهر  را  یازدهم 
و  به »بنیه قوی و ظرفیت های مادی کشور«  استناد 

»توانایی هایی معنوی و ایمانی ملت« تأکید کردند: »اطمینان داریم همه مشکلات 
موجود قابل حل است و مجلس باید با اولویت بندی مسائل، پرهیز از حاشیه سازی 
و نیز کار مخلصانه برای مردم در روند حل مشکلات، تأثیر محسوس بگذارد.« این 
جملات را باید به عنوان »فصل الخطاب« مجلس یازدهم، سرلوحه عملکرد نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی در چهار سال پیشِ رو دانست. رهبر معظم انقلاب صراحتا از 
امید بستن مردم به عملکرد این مجلس سخن گفتند و از اینکه برخلاف تمام تحلیل 
های مایوسانه، چنانچه به بنیه مادی و معنوی این ملت ایمان داشته باشیم، همه 
مشکلات کشور قابل حل خواهند بود.  حضرت آیت الله خامنه ای مجلس یازدهم را از 
»قوی ترین و انقلابی ترین مجالس پس از انقلاب« خواندند و ترکیب»جوانان پرانگیزه، 
پر ایمان، پر توان، تحصیل کرده و کارآمد« در کنار شماری از مدیران انقلابی و دارای 
سوابق اجرایی، و نیز شماری از پیشکسوتان دارای سوابق نمایندگی را از مظاهر قدرت 
این مجلس عنوان کردند. ارایه چنین تعابیری درباره مجلس و نمایندگان آن از سوی 
ایشان، اگر امری بی نظیر نباشد، حتما امری کم نظیر محسوب می شود؛ و بی تردید 
لازمه چنین »افتخاری«، تلاش و همت مضاعف از سوی همه نمایندگان مجلس برای 
حل مشکلات کشور و عمل به توصیه های معظم له خواهد بود.   توصیه های مهم 
رهبر معظم انقلاب در این دیدار را باید به عنوان »منشور سیاستگذاری« مجلس یازدهم 
در نظر گرفت. چارچوبی که خطوط اصلی و سرفصل های عملیاتی این مجلس برای 
چهار سال قانونگذاری و نظارت بر اجرای قوانین را مشخص می کند. در چارچوب 
این منشور، هدفگذاری اصلی مجلس یازدهم باید حل مسایل اقتصادی کشور باشد. 
مسیر حرکت مجلس را مسایل اصلی کشور تعیین می کنند و مسائل اصلی کشور، 
آنگونه که رهبری تاکید فرمودند عبارتند از: »تولید، اشتغال، مهار تورم، مدیریت نظام 
پولی و مالی، و عدم وابستگی اقتصاد کشور به نفت«. مسایلی که امروز زندگی را برای 
طبقات پایین و متوسط جامعه به شدت سخت و دشوار کرده و تامین معیشت روزمره را 
برای بسیاری از مردم این کشور به چالشی بزرگ تبدیل کرده است. بی تردید مهمترین 
اولویت مجلس یازدهم درمان این »بیماری« است. داروی شفابخش این بیماری را نیز 
نباید در دوردست ها جستجو کرد. این »درد« اگر چه ریشه های خارجی فراوانی دارد، 
اما برای درمانش نمی توان محتاج بیگانه باقی ماند. درمان این درد را باید در اکسیری 
جستجو کرد که حاصل تاریخ و تمدنی هزاران ساله، سرزمینی با برکت و ایمانی محکم 
و استوار است. همان اکسیری که 42 سال است این انقلاب را از گزند تمام بدخواهی 
های دشمنان در امان نگه داشته و نگینِ »سلیمانی«اش بوده است.  مجلس یازدهم 
بار سنگینی بر دوش خود دارد. بارِ سنگینِ »امید و انتظارِ« میلیونها خانواده ایرانی که 
چشم انتظار گشایشی در معیشتشان هستند. برای این مردمِ دردمند هیچ دردی بزرگتر 
از ناامیدی نیست. یاورشان باشیم در این روزهای سخت؛ و سخت کار کنیم »با متانت، 

خردمندانه و بدون حاشیه«.
مشاور و رئیس حوزه ریاست مجلس

 

برای سال تحصیلی جدید

صدور مجوز استخدام ۲۵ هزار معلم 
معاون پارلمانی وزارت آموزش و پرورش از اختصاص 2۵ هزار ردیف استخدامی 
توسط سازمان امور استخدامی در اجرای قانون "تعیین تکلیف استخدامی معلمان 
حق التدریس" برای سال تحصیلی جدید خبر داد. معاون حقوقی و پارلمانی وزارت 
آموزش و پرورش اضافه کرد: نیرو های پیش دبستانی، نیرو های شرکتی و خرید 
خدمات آموزشی نیاز به آزمون نداشتند، ولی نهضتی ها آزمونی در تاریخ 2۰ تیرماه 
دادند که نتایج آن نیز به زودی مشخص می شود. وی افزود: افرادی که مشمول بازه 
زمانی تعریف شده در قانون می شوند باید پس از طی یک دوره آموزشی در دانشگاه 
فرهنگیان به تناوب تا پایان برنامه ششم توسعه یعنی سال ۱4۰۰ جذب آموزش و 
پرورش شوند. احمدی لاشکی یادآور شد: سازمان امور استخدامی امسال حدود 
2۵ هزار ردیف استخدامی برای این نیرو ها در نظر گرفته و مجموع نفراتی که مشمول 

قانون فوق می شوند، حدود ۵۵ هزار نفر است.

بابک نگاهداری*
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فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به انهدام باند سارقان 
مشتریان بانکي در قم، از کشف 50 فقره سرقت در این رابطه 
اظهارداشت: در  داد.   سردار سید محمود میرفیضی  خبر 

پی سرقت وجه نقد از مشتریان بانکي توسط 3 نفر سرنشین 
خودروهاي پژو 405، سمند و پژو پارس، بلافاصله موضوع با 

توجه به حساسیت آن در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی

معاون پلیس راهور تاکید کرد:

۶ ماه تا یکسال حبس جریمه تغییر
 عدد و حروف پلاک خودرو 

معاون اجتماعی و فرهنگ ترافیک پلیس راهور ناجا با بیان اینکه تغییر در اعداد و حروف 
پلاک خودرو جرم محسوب می شود نه تخلف گفت:  برای افرادی که دست به این جرم 

بزنند از ۶ ماه تا یکسال حبس در نظر گرفته است. 
سرهنگ عین الله جهانی گفت: یکی از پلاک های غیر مجاز، پلاکی است که اشخاص 
در ارقام و مشخصات اولیه آن تغییر ایجاد کنند و یا پلاک وسیله نقلیه دیگری به وسیله 

نقلیه دیگر الصاق شود و یا برای آن پلاک تقلبی به کار برده شود. 
وی ادامه داد: برابر قانون دستکاری کردن)تغییر در ارقام ، پوشاندن و ...( پلاک خودرو 
جرم محسوب می شود از این جرم تلقی کردن این موضوع از سوی قانون گذار اهمیت 

پلاک وسیله نقلیه را نشان می دهد.
معاون پلیس راهور ناجا تصریح کرد: از سوی دیگر پلاک ضمن هویت بخشی به وسیله 
نقلیه، به نوعی شناسنامه وسیله نقلیه محسوب می شود و هرگونه ارائه خدمات، درج 
سوابق، دسترسی و تحت تعقیب قرار دادن وسایل نقلیه و مالکین آنها به سهولت و به 
سرعت انجام پذیر است. جهانی گفت: فردی که اقدام به تغییر ارقام پلاک وسیله نقلیه 
می کند نه تنها مرتکب عمل مجرمانه شده بلکه در صورت ارتکاب تخلفات رانندگی، 
ممکن است جریمه برای خودرو فرد دیگر ثبت می شود، بنابراین تغییر در ارقام خودرو نه 
تنها دارای تبعات قضایی است بلکه تبعات اجتماعی را نیز به دنبال دارد و فرد بی تقصیری 

باید تاوان تخلفی را پس دهد که بی خبر و بیگناه بوده است.
وی افزود:  این تغییر در ارقام پلاک از سوی مجرمان و متخلفان، شامل تغییر در اعداد 
) تبدیل عدد 2 به ۱ و ۳ ؛ تبدیل عدد ۷ به ۱ ، 2 ، ۳  و ... ؛ تبدیل عدد ۹ به ۱ ، ۸ و...( و 
تغییر در حروف ) تبدیل ف به ب ، تبدیل ق به ن ، تبدیل ل به ن و ...(و یا پوشاندن پلاک  
می شود. جهانی ادامه داد: پلیس با مشاهده یا رصد این جرم، ضمن توقیف وسیله نقلیه، 
راننده را برای سیر مراحل قانونی و صدور قرار مجرمیت به مراجع قضایی معرفی می کند. 
رانندگان وسایل نقلیه ایی که پلاک خودروی آنها دستکاری شده و توسط دوربین های 
نظارتی تشخیص داده می شوند نیز ضمن شناسایی و معرفی به مراجع قضایی، به سزای 
عمل خود رسیده و به حبس از ۶ ماه تا ۱ سال محکوم می شوند. بر اساس ماده ۷2۰ 
قانون مجازات اسلامی هر فردی که پلاک وسیله نقلیه خود را تغییر داده و یا  مخدوش 

کند مجرم به حساب می آید و مجازات حبس از ۶ ماه تا یکسال را خواهند داشت.
معاون پلیس راهور ناجا گفت: از این رو هموطنانی که از قانون بی اطلاعند، آگاه باشند 
که تغییر اعداد و پوشاندن پلاک جرم است و تبعات فوق را به همراه دارد، لطفا قبل از 
رانندگی با هر وسیله نقلیه، چه به عنوان مالک چه غیر مالک، حتما پلاکهای وسیله نقلیه 
را از حیث خوانا و تمیز بودن کنترل کنید و اینکه مبادا تغییری در اعداد و یا حروف آن 
انجام شده باشد زیرا در زمان استفاده از خودرویی که پلاک آن دستکاری شده، مسئول 

راننده است.
 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

همسان سازی حقوق بازنشستگان
 تلاش بیشتری می طلبد 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: همسان سازی حقوق بازنشستگان و افزایش 
مستمری مددجویان بهزیستی از اقداماتی است که با پیگیری های مستمر و حمایت 

متولیان امر رقم خورده است.
محمد شریعتمداری در نشست با اعضای کمیسیون اجتماعی گفت: شفافیت اقدام 
بزرگ و مهمی بود که در این وزارتخانه انجام و باعث مشخص شدن ضعف ها و کاستی ها 
شد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: از اولین روز فعالیتم در این وزارتخانه 
بر ضرورت شفاف سازی تاکید کردم و به توفیق الهی این امر صورت گرفت، کما اینکه 
انتشار اسامی اعضای هیات مدیره شرکت های تابعه یکی از مصادیق این شفافیت بود که 

بازتاب های بسیار خوبی در بین مردم و فعالان اجتماعی داشت.
بر جوانگرایی  تاکید  العالی( همواره  وی تصریح کرد: مقام معظم رهبری )مدظله 
داشته اند، بنابراین در این حوزه نیز اقدامات بسیار خوبی در این وزارتخانه صورت گرفت 
و در پی آن میانگین سنی شورای معاونان بیش از ۱۰ سال کاهش یافت و مدیران جوان 
به روی کار آمدند. شریعتمداری خاطرنشان کرد: حل مشکلات اجتماعی با ارائه راهکار و 
تعامل مجلس و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی امکانپذیر است و این امر دور از دسترس 

نیست، ضمن اینکه تحقق این امر نیاز به حمایت دارد.

شد.  خواهد  قم  شهر  عمومی  نقل  و  حمل  مدار  وارد  امسال  پایان  تا  اتوبوس  دستگاه   350 از  بیش  گفت:  قم  شهردار 
دکترسیدمرتضی سقائیان نژاد با اشاره به اهمیت حمل و نقل عمومی در بهبود روند خدمت رسانی به شهروندان، اظهار کرد: حمل 

و نقل مساله  مهمی است چراکه تسهیلاتی ویژه رفاه همشهریان است؛ در برنامه پنجم قرار بود ۷۵ درصد حمل و نقل مربوط

رئیس جمهور گفت: اداره و مدیریت کشور در این 
شرایط بسیار سخت، توانمندی ملت در برابر آمریکا در 

دستیابی به اهداف ضد ایرانی است.
در  شنبه  سه  روز  روحانی  حسن  الاسلام  حجت 
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، با اشاره به 
دولت  سوی  از  ویژه  برنامه های  و  سیاست ها  اجرای 
کنونی،  مشکلات  از  گذر  برای  مقدورات  حد  در 
اظهار کرد: آمریکایی ها انتظار داشتند چندی پس 
از آغاز تحریم ها، اقتصاد کشور متوقف شود اما امروز 
توانسته ایم با برنامه ریزی و اتکا به اقتصاد بدون نفت 
پیروزی  و  نمایی  قدرت  این  که  کنیم  اداره  را  کشور 

بزرگی برای ملت ایران در جنگ اقتصادی است.
وی مقابله با بیماری عالم گیر کووید ۱۹ که نه تنها 
اقتصاد ایران بلکه اقتصاد همه کشورهای جهان را 
مرحله  است،  کرده  بزرگی  چالش  و  اختلال  دچار 
دیگر موفقیت دولت برشمرد و افزود: دولت در چنین 
شرایطی که حتی برخی کشورهای توسعه یافته نیز در 
تامین و توزیع نیازهای روزمره مردم با مشکل مواجه 
شدند، با تدابیر ویژه و آمادگی ساختارها و دستگاه ها با 

همکاری مردم از این فضا نیزعبور کرده و خواهد کرد.
و  مردم  ضروری  نیازهای  تامین  جمهور  رئیس 
تولید کنندگان را از اولویت های دولت عنوان کرد و 
با تاکید بر تلاش همه جانبه مسئولان در این زمینه، 

و  مردم  ضروری  و  اساسی  نیازهای  تاکنون  گفت: 
تولیدکنندگان تامین شده و قطعاً دستگاه های مرتبط 
باید با همکاری نهادهای نظارتی، قیمت ها را کنترل 
و از نوسانات مقطعی و بدون دلیل جلوگیری کنند. 
روحانی با اشاره به تامین ارز مورد نیاز تولید کنندگان، 
همه  با  تولید  جهش  سال  در  دولت  کرد:  تصریح 
ظرفیت ها و توان خود از بخش تولید حمایت می کند 
و به فعالان اقتصادی اطمینان می دهد که چرخ تولید 

کشور با قوت و با تامین ارز و مواد اولیه مورد نیاز به 
حرکت خود ادامه خواهد داد.

در این جلسه با توجه به موجودی چشمگیر کالا 
در گمرکات کشور، موضوع ترخیص هرچه سریع تر 
اولیه  نیازهای  و  مردم  نیاز  مورد  اساسی  کالاهای 
واحدهای تولیدی از گمرکات مورد بررسی قرار گرفت و 
براساس پیشنهاد وزارت صمت تصمیمات لازم در این 

زمینه اتخاذ شد.

رئیس جمهور در ستاد اقتصادی دولت:

اداره کشور بدون اتکا به نفت، قدرت نمایی در جنگ اقتصادی است

سخنگوی وزارت بهداشت: ۱۱ استان در وضعیت قرمز و ۱4 استان در وضعیت 
هشدار هستند و در شبانه روز گذشته ۱۷۹ نفر بر اثر ابتلا به کرونا جان باختند.

دکتر سیما لاری سخنگوی وزارت بهداشت آخرین آمار مبتلایان به کرونا را بر 
اساس زیر اعلام کرد. تعداد بیماران شناسایی شده طی شبانه روز گذشته و بر 
اساس معیار های تشخیی پزشکی:2۵2۱ نفر مبتلا شدند و ۱۸2۰ نفر نیز در 
مراکز درمانی در این مدت بستری شده اند. وی گفت:همچنین در حال حاضر 
تعداد موارد بستری در بخش مراقبت های ویژه مراکز درمانی به ۳۳۸۹ نفر رسیده 
است و متاسفانه ضمن همدردی با خانواده های داغدیده تعداد ۱۷۹ نفر در شبانه 
روز گذشته جان خود را از دست دادند  سخنگوی وزارت بهداشت افزود:مجموع 
جانباختگان کرونا در کشور تا به امروز به ۱۳2۱۱ نفر رسیده است و تاکنون 2۶2 

هزار و ۱۷۳ نفر مبتلا به بیماری کرونا در کشور شناسایی شده اند 

خانم لاری تصریح کرد: همچنین تعداد بهبود یافتگان کرونا تا امروز را 22۵ هزار 
و 2۷۰ نفر اعلام کرد. وی ادامه داد:تا کنون 2 میلیون و 2۳ هزار و هفتاد و نه نفر از 

هموطنان تحت تست های تشخیصی آزمایشگاهی قرار گرفته اند.
سخنگوی وزارت بهداشت با بیان اینکه استان های ایلام آذربایجان غربی  و 
گلستان،  کرمانشاه،  کردستان،  خوزستان،  رضوی،  خراسان  بوشهر،  شرقی، 
مازندران و هرمزگان در وضعیت قرمز قرار دارند، گفت: استان های فارس، تهران، 
اردبیل، اصفهان، البرز، خراسان جنوبی، سیستان و بلوچستان، کرمان، کهکیلویه 
و بویر احمد، لرستان، همدان، یزد و خراسان شمالی هم در وضعیت هشدار قرار 
دارند. برغم اینکه تعداد استان های قرمز و هشدار کرونایی، امروز در مقایسه با دیروز 
۱2 استان افزایش یافته، اما در این مدت تعداد جان باختگان 24 نفر کاهش یافته 

است.

۱۷۹ نفردیگر بر اثر ابتلا به کرونا جان باختند

۲۵ استان در وضعیت قرمز و هشدار 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

انهدام باند سارقان 
مشتریان بانکی 

بیان  با  معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده 
اینکه شیوه های آماری و جمع آوری اطلاعات در حوزه زنان 
با چالش روبرو است، گفت؛ همین موضوع چهره مشارکت 
زنان در عرصه های اجتماعی، اقتصادی و سیاسی را در 
بعد جهانی دچار خلل کرده است.  معصومه ابتکار روز سه 
شنبه در نشست تخصصی با مشاوران زن وزرا و دستگاه 
های اجرایی دولت افزود: تکالیفی که از سوی  مقام معظم 
رهبری، رییس جمهوری و در مفاد قانون در قالب سیاست 
های خانواده ابلاغ شده، فرابخشی است و فقط بر دوش 
معاونت امور زنان و خانواده نیست بلکه تکلیف و وظیفه 

جمعی تمام دستگاه های عضو دولت است. وی ادامه داد: 
باید حداکثر هماهنگی، هم افزایی و کار و تلاش برنامه 
ریزی شده در حوزه زنان را پیش ببریم تا هدف تحقق یابد 
و چهره زنان ایرانی در عرصه های داخلی و بین المللی 
بر  تاکید  با  تغییر ماهیت دهد.  معاون رئیس جمهوری 
اینکه شرایط پاندمی کرونا مشکلات زیادی را بوجود آورده 
و سبک زندگی را تغییر داده، خاطرنشان کرد: به نظر نمی 
رسد به این زودی به شرایط عادی بازگردیم پس باید هر چه 
سریعتر و جدی تر خود را با این شرایط از بعد اقتصادی و 
اجتماعی وفق دهیم و اجازه ندهیم فعالیت ها بخصوص 

در سال آخر دولت تعطیل شود.  وی یادآور شد: سال آخری 
که مقام معظم رهبری در گفت وگو با نمایندگان هم بر آن 
تاکید و اعلام کردند که سال آخر سال مهمی است و دولت 
با حداکثر تلاش و فعالیت، نتایج و صورت وضعیت کار 
خود را باید به دولت بعد ارایه دهد. بتکار در بخشی دیگر 
از سخنان خود، به عملکرد معاونت اشاره کرد و گفت: در 
حوزه زنان و خانواده، اقدامات و تلاش های خوبی داشتیم 
که از جمله آن می توان به تحقق عدالت جنسیتی مبتنی بر 
نگاه اسلامی، دینی و قرآنی و نشات گرفته از مفاهیم عمیق 

قرآنی از سیره پیامبر و ائمه اطهار اشاره کرد.

 معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده :

شیوه های جمع آوری اطلاعات در حوزه زنان با چالش مواجه است
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رییس بنیاد امید ایرانیان گفت: نه از اصلاح طلبی عبور می کنیم، نه از آن عقب 

می نشینیم. معیارمان برای اصلاحات هم منافع و مصالح ملی است. 
محمدرضا عارف در نشست شورای عالی بنیاد امید ایرانیان که به شکل ترکیبی 
)حضوری و مجازی( برگزار شد بر لزوم آسیب شناسی جدی فعالیت ها و برنامه ها و 
نقد و بررسی عملکرد بنیاد امید ایرانیان تاکید کرد و اظهار داشت: در شرایطی که 
وضعیت کشور به دلیل فشار و تحریم های ظالمانه آمریکا و برخی سوء مدیریت ها 
و نیز شرایط کرونایی پیچیده تر و سخت تر از گذشته شده است شاهد فشارهای 

اقتصادی و معیشتی به مردم هستیم.
رییس بنیاد امید ایرانیان افزود: در شرایط فعلی کشور بنیاد امید ایرانیان باید 
برنامه های راهبردی و عملیاتی خود را متناسب با شرایط و واقعیت های موجود 
کشور تدوین کند و همه تلاش خود را در این شرایط بکار بندد تا به دستاوردهای 
ارزشمندی دست پیدا کنیم. عارف تصریح کرد: بر این باوریم که در شرایط فعلی 
کشور تشکل های مردمی بیش از تشکل های سیاسی می توانند و باید نقش 
آفرین باشند و اعتناء مردم به نخبگان اجتماعی و فرهنگی بیش از نخبگان 
سیاسی شده است. به همین دلیل ضرورت فعال تر شدن بنیاد امید ایرانیان و 

اهمیت حضور موثر بنیاد بهتر خود را نشان می دهد.
وی ضمن مرور ماموریت های بنیاد امید ایرانیان، یادآور شد: تلاش ما در بنیاد 
امید ایرانیان به عنوان یک موسسه فرهنگی و اجتماعی که در مسایل راهبردی 
ورود دارد این بوده است که در قالب گفتمان اصلاحات چالش های اصلی کشور 
احصاء و برای حل چالش ها راه حل هایی با توجه به ظرفیت کشور ارائه دهیم که 

این روند باید با جدیت و تلاش بیشتر ادامه پیدا کند.
عارف با بیان اینکه معتقدم مشکل اساسی کشور در حوزه مسایل فرهنگی 
و اجتماعی است، تاکید کرد: اینکه چرا اعتماد مردم به مسئولان و حاکمیت 

کمرنگ شده به نظرم ورای مسایل مدیریتی به مسایل فرهنگی برمی گردد.
هیچ چیزی خارج از رای و منظر مردم، مورد پذیرش نیست 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه رواج دروغ و عدم صداقت 
با مردم مشکل و چالش اصلی امروز جامعه ما است، بر ضرورت تلاش حاکمیت 
برای بازسازی سرمایه اجتماعی، کاهش شکاف حاکمیت و ملت و تقویت اتحاد 
و انسجام ملی تاکید کرد و گفت: حاکمیت اگر نتواند در مسیر تقویت و بازتولید 
اعتماد بین ملت و حاکمیت گام بردارد، نمی تواند بر بحران های کنونی و آینده 
فایق آید. عارف تاکید کرد: ما نه از اصلاح طلبی عبور می کنیم، نه از آن عقب 
می نشینیم. معیارمان برای اصلاحات هم منافع و مصالح ملی است. برخی 
حرف ها را بخاطر کشور، ملت و نظام تحمل می کنیم، اما اگر ببینیم مصالح کشور 

و ملت مان در خطر است، حتما سکوت نمی کنیم.
وی با بیان اینکه هیچ قراردادی نمی تواند و نباید استقلال، آزادی و امنیت ما را 
خدشه دار کند، تصریح کرد: شعار اصیل انقلاب ما نه شرقی و نه غربی بود، قرار 
نیست با این اصل در جایی ضعیف عمل کنیم. نظام ما بر آمده از رای ملت است، 
هیچ چیزی خارج از رای و منظر مردم، مورد پذیرش نیست، در هر قرار داد اعتماد 
عمومی ملت یک اصل است و خوشبختانه قانون اساسی ما مسیری شفاف و 
روشن را برای هرگونه همکاری و قرارداد مشخص کرده است و همگان موظف به 

رعایت آن هستند و مردم اجازه نمی دهند فرد یا گروهی خلاف آن عمل کنند.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان 
اینکه برای از بین بردن معضلات اجتماعی، همچون فقر، فساد و تبعیض باید به 
یک تغییر رویه کلان دست زد  و نیاز به یک عزم عمومی و ملی است هشدار داد که  

ادامه این رویه بحران های عمیقی را برای کشور و نظام  رقم می زند.
نیازمند رعایت اصول حکمرانی خوب هستیم

عارف به موضوع حکمرانی خوب اشاره کرد و گفت: در نامه اخیرم به مردم عزیز 
ایران درباره حکمرانی خوب صحبت کردم.  نیازمند رعایت اصول حکمرانی خوب 
هستیم. نمی توانیم با اقدامات مان گسترش طبقه آسیب دیده را شاهد باشیم. 
نمی توانیم طبقه متوسط و نخبه کشور را تضعیف کنیم، نمی توانیم رویه های 

ضدعلمی و ضدتوسعه و پیشرفت داشته و انتظار بهبود اوضاع را داشته باشیم.
وی ادامه داد: نمی توانیم دستاوردهای جامعه نخبگان و دانشگاهیان را در 

زمینه های اجتماعی نادیده بگیریم و انتظار معجزه داشته باشیم.
هنر عده ای سرمایه سوزی است 

عارف همچنین با بیان اینکه متاسفانه امروز فضای عمومی کشور با تندخویی، 
اهانت و تهمت و افترا همراه شده است و این زیبنده انقلابی که داعیه فرهنگی 
داشت نیست، خاطرنشان کرد: هنر عده ای سرمایه سوزی شده است و برای نیل 

به این هدف دروغ می گویند و تهمت می زنند.
وی افزود: تلاش ما در بنیاد امید ایرانیان باید حاکمیت اخلاق در کشور باشد. 
برای حاکمیت اخلاق در کشور حاضریم هزینه بدهیم که تاکنون هم داده ایم 
حاضریم بسیاری از حرفهای ناروا را تحمل کنیم ولی از  منافع گفتمانی خود عبور 
نکنیم. برای تقویت همبستگی در جریان اصلاحات بسیاری از بداخلاقی ها را 

تحمل می کنیم.

محمدجواد ظریف:

 چینی ها پیش نویس قرارداد را بر مبنای 
پیش نویس ما ارائه کردند

وزیر امور خارجه پس از حضور در جلسه کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی 
گفت: در این جلسه به پیشنهاد رییس کمیسیون تصمیم گرفته شد که یک کمیته کاری 
بین بخش اقتصادی وزارت امور خارجه و این کمیسیون برای تشویق صادرات تشکیل 

شود. 
محمدجواد ظریف پس از شرکت در نشست کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: جلسه خوبی امروز با اعضای کمیسیون صنایع داشتیم، 
نزدیک به سه ساعت بحث تخصصی و کاری در حوزه دیپلماسی اقتصادی وزارت 
خارجه صورت گرفت و ما در این جلسه تلاش کردیم چالش ها و مسائلی که در حوزه 
دیپلماسی اقتصادی با آن روبرو هستیم را بیان کنیم و همچنین وظایف وزارت امور 

خارجه در این حوزه.
این دیپلمات عالی رتبه کشورمان ادامه داد: دوستان در کمیسیون سوالات خوبی 
را مطرح کردند، پیشنهادات و تذکرات خوبی از سوی دوستان ارائه شد و بعد از ارائه  
توضیحات، رییس کمیسیون پیشنهاد داد که یک کمیته کاری بین بخش اقتصادی 
وزارت امور خارجه به مسئولیت معاونت اقتصادی وزارت خارجه و این کمیسیون - به 
منظور تشویق صادرات و این که بتوانیم مسیر کمک به صادرات غیرنفتی را بازتر کنیم و 
مانع را برطرف کنیم- تشکیل شود و کمیسیون نیز از نظر قانون گذاری و ریل گذاری در 

این حوزه به وزارت امور خارجه و دیگر دستگاه های مربوطه کمک کند.
ظریف همچنین به جلسه روز یکشنبه خود با اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اسلامی اشاره کرد و گفت: در این جلسه بحث های خوبی 
صورت گرفت. وی در ادامه اضافه کرد: امیدواریم این تعامل و همکاری بین مجلس 

شورای اسلامی و وزارت امور خارجه ادامه پیدا کند.
وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه گفت وگوی خود با خبرنگاران در پاسخ به سوالی 
در ارتباط با روند پیگیری تصویب سند جامع همکاری 2۵ ساله ایران و چین اظهار کرد: 
در اسفندماه چینی ها پیش نویس خود را بر مبنای پیش نویسی که ما تهیه کرده بودیم 
ارائه کردند و ما در حال حاضر در حال بررسی و نهایی کردن این دو پیش نویس هستیم 

تا به یک توافق برسیم.
وی ادامه داد: حدود ۱۰ روز پیش در گفت وگوی ویدئو کنفرانسی که با وزیر خارجه 
چین داشتم به آنها اطلاع دادم که ما آماده برای انجام مذاکره نهایی هستیم به منظور 

نهایی کردن پیش نویس.
ظریف افزود: زمانی که این متن نهایی شود و مورد توافق دوطرف قرار بگیرد در مراجع 

قانونی نیز به تصویب خواهد رسید.
وزیر امور خارجه کشورمان همچنین با اشاره به اقدامات وزارت امور خارجه در پیگیری 
پرونده ترور شهید سپهبد قاسم سلیمانی اظهار کرد: یکی از این اقدامات اطلاع رسانی 
به گزارشگر ویژه اقدام های فراقانونی بود که خوشبختانه نتیجه این گزارش منتشر شد و 

در آن بر اقدامات غیرقانونی ایالات متحده در انجام این ترور تاکید شد.
وی ادامه داد: برخورد تند آمریکا با این گزارش نشان می دهد که چقدر آنها از این 

حرکت نگران هستند.

محسن رضایی: 

انتقام سخت تا اخراج آمریکا از منطقه 
ادامه دارد

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در جمع مسئولان کمیته برگزاری همایش 
بین المللی »مکتب شهید سلیمانی، الگوی تربیت مدیران جهادی تمدن ساز« گفت: 

ما تا آمریکا را از منطقه خارج نکنیم انتقام حاج قاسم را نگرفته ایم. 
برگزار کنندگان دومین  از  با تشکر  امام حسین )ع(  محسن رضایی، در دانشگاه 
همایش بین المللی مکتب شهید سلیمانی گفت: اولین نکته که باید توجه کنیم این 
است که مکتب شهید سلیمانی یک مکتب عملیاتی است. مکتب او ظهور و بروز یک 

کلمه طیبه است.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود: باید به مخاطبان همایش یادآور شوید که 

مکتب شهید سلیمانی دارای منطق و فلسفه است و سبک و قاعده دارد.
عضو هیئت علمی دانشگاه جامع امام حسین)ع( تصریح کرد: دو عنصر مهم در 

مکتب سلیمانی یکی حکم ولی و دیگری، عقلانیت جمعی است.
وی با اشاره به الگوی مدیریت جهادی در دفاع مقدس گفت: ما در هیچ عملیاتی فقط 
به سلسله مراتب کلاسیک عمل نکردیم و همواره به این دو عنصر توجه ویژه ای می شد.

فرمانده سپاه پاسداران در دوران دفاع مقدس گفت: عمل به تکلیف الهی مشخصه 
اصلی مکتب شهید سلیمانی است. تربیت مدیران در این مکتب از جهاد با نفس شروع 
می شود. رضایی با اشاره به اینکه امروز وارد عصر جدیدی شده ایم، افزود: بر خلاف 
نظریات دیگر که اعلام می کنند هر کس بر زمان مسلط شود می تواند بر جهان مسلط 
شود، مکتب شهید سلیمانی بر این اعتقاد استوار است که هر کس که بتواند خودش را 
مدیریت کند می تواند بر جهان مدیریت کند. امروز وارد عصر جدیدی شده ایم و انسان با 

آموزه های سراب گونه و مکتب های صرفا انسانی، سیراب نمی شود.
وی با اشاره به نیاز بشریت به ایجاد نظم در امور افزود: امروز انسان و جهان نیاز به یک 
نظم نوین دارد و بشر به دنبال این نظم نوین می گردد. پدیده انقلاب اسلامی، حضرت 
امام)ره(، مقام معظم رهبری و مکتب شهید سلیمانی تاثیر زیادی در معرفی و ایجاد نظم 

نوین فراتر از مدل غربی و شرقی دارند.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام تاکید کرد: این اندیشه و مکتب می تواند به نظم 
نوین جهانی کمک کند و ما باید پیام اصلی این مکتب را به جهانیان برسانیم و امیدوارم 

تلاش شما در این همایش، مورد قبول خدا و شهیدان واقع شود.
رضایی با اشاره به وضعیت متزلزل نیروهای آمریکایی در منطقه گفت: انتقام سخت 
آغاز شده ولی پایان نیافته ما تا آمریکا را از منطقه خارج نکنیم انتقام حاج قاسم را 

نگرفته ایم.
 

سخنگوی شورای نگهبان اعلام کرد:

سوءاستفاده های مالی علت بیشتر 
ردصلاحیت ها در انتخابات مجلس

سخنگوی شورای نگهبان گفت: بیشترین ردصلاحیت ها در انتخابات مجلس یازدهم 
مربوط به سوءاستفاده های مالی بود. 

عباسعلی کدخدایی با حضور در برنامه تهران 2۰ در پاسخ به سوالی درباره پرونده 
تاجگردون گفت: شورای نگهبان در قالب چارچوب های قانونی خودش نظر می دهد و 
مجلس هم در چارچوب های مشخصی اعلام نظر می کند؛ این دو مرحله رسیدگی بر 

اساس قانون است و قانوگذار براساس مصلحت و حکمت اینگونه تصمیم گرفته است.
وی یادآور شد: از ابتدای انقلاب هم افراد زیادی بوده اند که شورا تایید کرده و مجلس 

به اعتبارنامه آنها رای نداده است.
وی یادآور شد: در ماجرای رد اعتبارنامه یکی از منتخبان هم شورای نگهبان به وظایف 

قانونی اش عمل کرد و هم مجلس.
کدخدایی تصریح کرد: وقتی ۱۶ هزار نفر برای 2۹۰ کرسی ثبت نام می کنند یعنی 
اینکه این ابزار موجود برای بررسی ها، کارآمد نیست؛ مجلس باید همت کرده و قانون 

انتخابات را اصلاح کند.
وی ادامه داد: در ۵۰ تا ۷۰ روز بررسی صلاحیت ۱۶ هزار نفر، کار سختی است؛ 
باید ثبت نام ها پالایش شود. وی افزود: مجلس در بحث استانی شدن اصرار داشت و 
به ما می گفتند که شما استانی شدن انتخابات را بپذیرید تا ما اصلاح قانون انتخابات را 
بپذیریم. مثلا این امکان وجود دارد که قبل از ثبت نام گواهی سوءپیشینه برای ثبت نام 
ارائه دهند یا اینکه برخی افراد، به داوطلبان گواهی بدهند؛ اینها راهکارهایی است که 
می توان در قانون انتخابات گنجاند. کدخدایی گفت:  اگر قانون انتخابات اصلاح شود، 

به راحتی می توانیم موارد مربوط به ردصلاحیت ها را اعلام کنیم.
وی افزود: طبق قانون ما باید دلایل و مستندات ردصلاحیت را به افراد اعلام کنیم؛ ما 
همه مستندات را اگر فرد مراجعه کند، به خودش ارائه می کنیم و حتی افراد می توانند 

از خود دفاع کنند.
وی یادآور شد: بیشترین ردصلاحیت های در انتخابات مجلس یازدهم مربوط به 
سوءاستفاده های مالی و اقتصادی بوده است؛ این موارد از گزارش های مراجع رسمی و 

گزارش های تحقیقات محلی به دست آمده است.
وی با بیان اینکه مجلس همت کرده و قانون انتخابات را اصلاح کند، گفت: نظام 
انتخابات باید اصلاح شود، شورای نگهبان صرفا براساس قانون وضع شده توسط 

نمایندگان مجلس، در حال بررسی صلاحیت افراد هست.

رویکرد نگاه به شرق، اولویت سیاست خارجی

رویکرد ایران در زیرسازی مسیر و تقویت روابط جامع و راهبردی با قدرت های 
شرقی به ویژه جمهوری خلق چین، از گذشته موجب نگرانی کشورهای غربی 
خود  جهانی  اهداف  با  تضاد  در  را  شرقی  ائتلاف های  تشکیل  زیرا  بوده است 

می بینند. 
استقلال تصمیم سازی در عرصه سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران به 
این مفهوم است که تعیین جهت گیری سیاست خارجی و موضع گیری ها بدون 
دخالت قدرت های خارجی و تنها بر اساس منافع ملی کشورمان اتخاذ می شود. 
اکنون هم تعیین رویکردهای کلان سیاسی در عرصه منطقه ای و بین المللی تنها 
بر اساس منافع و هزینه هایی برای کشور دارد و استقلال کشور را زیر سوال نمی 
برد، اتخاذ می شود پس از سال ها مداخله کشورهای غربی )اروپا و آمریکا( در 
شئونات داخلی و خارجی کشورمان در دوره پهلوی و دشمنی های بیش از چهل 
ساله آن ها پس از انقلاب اسلامی، اکنون بدون تردید می توان گفت بسیاری از 
کشورهای غربی به دلایل گوناگون سیاسی، امنیتی، اجتماعی و مذهبی پیشرفت 
و تعالی ایران را نمی خواهند و از این رو نمی توانند شرکای قابل اعتمادی برای ما 
باشند. آخرین نمونه بارز این دشمنی را می توان در دوره پس از امضای برجام یافت 
که تهران به سوی غرب دست دوستی دراز کرد اما با بهانه جوئی، عهدشکنی و 

مسئولیت گریزی روبرو شد.
سیاست خارجی و عملکرد دولت ها از محیط ژئوپلیتیک آن ها متاثر است. 
جمهوری اسلامی ایران هم به صورت بالقوه یکی از کشورهای تاثیرگذار در منطقه 
و جهان است. به اعتقاد کارشناسان مسائل بین المللی، به رغم ماهیت مستقل 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران، تنوع و به هم پیوستگی مسائل در 
سطح بین الملل، اختلاف ماهوی با غرب به ویژه آمریکا و مخصوصا شرایط بحرانی 
در خاورمیانه، موجب می شود تهران دوستانی قدرتمند را در عرصه جهانی داشته 
باشد تا در چارچوب وابستگی متقابل به رغم برخی منافع موازی و گاها متفاوت، 

در راستای هم افزایی موقعیت بین المللی یکدیگر همکاری داشته باشند.
وجود این ویژگی بزرگ برای کشورمان در کنار شناخت تهران از غرب موجب 
شده که ایران از مدت ها قبل رویکرد نگاه به شرق را به عنوان شالوده اصلی 
تصمیم سازی ها در دستور کار خود قرار دهد. جایگاه سیاسی و اقتصادی روسیه 
و چین در جهان، این دو کشور را به مهمترین گزینه در مسیر برقراری روابط ویژه با 

تهران تبدیل کرده است.
چین  و  روسیه  تردید  بدون  جهان،  مسائل  تحلیلگران  از  بسیاری  دیدگاه  از 
قدرت هایی به شمار می آیند که تمایل دارند در مسیر تبدیل شدن به ابرقدرت 
جهانی گام بردارند. ایران نیز ابرقدرت منطقه ای  است که به واسطه موقعیت 
جغرافیایی، منابع و توانایی ها در تلاش است در حد امکان جایگاه جهانی بهتری 
را برای خود کسب کند. این ویژگی سه کشوررا به نوعی مکمل یکدیگر می سازد. 
از طرف دیگر در بسیاری از حوزه ها این سه کشور سیاست های مشابهی دارند؛ 
دیدگاه نسبتا مشابه سه کشور نسبت به ایالات متحده و یکجانبه گرایی  دیدگاه 
مثبت تهران به چین و روسیه هیچگاه گزینه مورد پسند و تائید غربی ها نبوده و 
دشمنان ایران در هر مقطعی  تلاش کرده اند تا با حملات هدفمند سیاسی و 
رسانه ای به چنین سیاست منطقی و عقلائی، عرصه را در سطوح داخلی و بین 

المللی برای بازیگری تهران تنگ کنند.
اگرچه از مدت ها قبل بحث ایجاد روابط راهبردی با دو قدرت روسیه و چین مطرح 
بود اما از چند سال قبل چالش های اقتصادی در داخل و توانایی های غول بزرگ 
شرقی موجب شد راه اندازی روابط جامع با پکن در دستور کار تهران قرار بگیرد. 
حتی مقام معظم رهبری بارها در دیدار با مقامات ارشد چینی بر این نکته تاکید 
داشتند و در سخنان و رهنمودهای گوناگون خود هم بر دل کندن از کشورهای 

غربی و اتخاذ رویکردهای جایگزین در سیاست خارجی تاکید می کردند.
با این حال موضوع برنامه جامع روابط 2۵ ساله با چین از حدود دو هفته قبل با 
اظهارات رئیس جمهوری پیشین کشورمان مورد توجه بیشتر رسانه ها قرار گرفت. 
انتقاد این مسئول پیشین در حالی از انعقاد قرارداد بلندمدت همکاری صورت 
می گرفت که در دولت های نهم و دهم تلاش های گسترده ای برای نزدیکی به 
شرق در جریان بود و مذاکرات برای راه اندازی مشارکت راهبردی با جدیت بیشتری 

دنبال می شد اما رسانه ای  نمی گشت.
 گذشته از انتقاد اخیر داخلی اما نمی توان دل نگرانی و خشم دیرپا و همیشگی 
مقامات و رسانه های غربی از نزدیکی ایران به روسیه و چین را نادیده گرفت. غرب 
این تهدید را هنگامی جدی تر از قبل دید که سال گذشته شاهد برگزاری رزمایش 
نظامی-دریایی مشترک ایران، روسیه و چین در تنگه هرمز، دریای عمان و شمال 
اقیانوس هند بود. بسیاری از رسانه های جهان این مانور مشترک را نمایش قدرت 

کشورها در شرق دانستند.
 تبادل اطلاعات و همکاری نظامی و امنیتی سه قدرت در این منطقه راهبردی 
حکایت از آن داشت که قدرت های شرق هراسی از آمریکا ندارند و آمریکا را قدرت 

برتر منطقه نمی دانند.
تقریبا همه  اما  نشده است  تکمیل  برنامه همکاری  از  اگرچه هنوز جزئیاتی 
رسانه های منتقد منطقه ای  و جهانی در نهایت مجبور به این اعترافند که در 
صورت اجرایی شدن این توافق بلندمدت، بسیاری از پروژه های نیمه تمام ایران 
تکمیل می شود و ایران به تکنولوژی روز جهان به ویژه در زمینه نفت و گاز دست 
پیدا می کند. بر این اساس نتیجه قطعی به ثمر نشستن این همکاری ها، نزدیکی 

بیشتر سیاست خارجی چین و ایران در تقابل با آمریکا است.
داشت.  وجود  غربی  کارشناسان  میان  در  قبل  مدت ها  از  دل نگرانی  این 
اندیشکده بریتانیایی »چتهام هاوس« در سال 2۰۱۸ نشستی را برگزار کرد که 
محور آن همکاری سه کشور چین، روسیه و ایران بود و در نهایت این همکاری را 

منادی نظم نوینی برای جهان ارزیابی کرد.
این اندیشکده برجسته اروپایی، همکاری پکن، مسکو و تهران را چالشی قابل 
ملاحظه برای نظم لیبرالی در دوره حساس پس از جنگ سرد دانست که قادر 
به تغییر نظم نوین جهانی و به چالش کشیدن غرب به ویژه سلطه جهانی آمریکا 

است.

سردار قاآنی:

آتش سوزی ناو آمریکایی نتیجه جنایت 
دولت آمریکا است

فرمانده نیروی قدس سپاه با بیان اینکه آنچه امروز در آمریکا اتفاق افتاده بویژه 
حادثه ناو نتیجه عمل و جنایت دولت آمریکا است، گفت: روزهای بسیار سختی 

پیش روی آمریکا و رژیم صهیونیستی است.
از فرماندهان  نیروی قدس سپاه در جمعی  قاآنی فرمانده  سردار اسماعیل 
ریچارد«  بونهوم  »یواس اس  آمریکایی  ناو  سوزی  آتش  به  واکنش  در  مقاومت 
اظهارداشت: آنچه امروز در آمریکا اتفاق افتاده بویژه حادثه ناو نتیجه عمل و رفتار 
و جنایت دولت آمریکا است و این وعده الهی است که هرکسی ظلم و جنایتی کند 
دچار عذاب الهی می شود. اینها چون کلام الهی را تغییر دادند و ظلم کردند و 

جنایت مرتکب شدند گرفتار قهر و عذاب الهی شدند.
وی تاکید کرد: آمریکایی ها بی خودی دنبال مقصر نگردند و دیگران را متهم 
نکنند این آتشی است که خودشان روشن کرده اند و امروز این آتش آنها را در بر 
گرفته است. باید به ان ها بگوییم این اتفاق پاسخ جنایت های شما است که به 
دست عناصر خود شما اتفاق افتاده است، خداوند با دست خود شما، شما را 

مجازات می کند.
فرمانده نیروی قدس سپاه خطاب به دولت آمریکا، یادآور شد: هنوز روزهای 
خوشی های شماست روزهای بسیار سخت و حوادث سختی پیش روی شما و 

رژیم صهیونیستی است.
سردار قاآنی خاطرنشان کرد: واقعیت این است که ارتش آمریکا خسته 
و فرسوده شده و تجهیزات آن به آهن پاره تبدیل شده است. مدتها است 
فرماندهان نیروی دریایی ارتش آمریکا می گویند این ناوها آهن پاره هایی بیش 
نیستند. آمریکا باید وضع بد خود را قبول کند و بیش از این به بشریت و مردم 

خود ظلم نکند.

اخبار

محمدرضا عارف :
نه از اصلاح طلبی عبور می کنیم، نه از آن عقب می نشینیم

 عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی، مواجهه برخی نمایندگان با دولت 
را به مصلحت کشور ندانست و گفت: نمایندگان نباید ازحق قانونی خود اینگونه 
استفاده کنند؛ هر عمل و اقدامی که با استدلال، منطق و با نگاه اخلاقی انجام 

شود هم اثرگذاری بیشتری دارد و هم جامعه با آن رویکرد همراهی خواهد کرد. 
با  تصویری  ارتباط  در  انقلاب  معظم  رهبر  بیانات  درباره  ترقی«  »حمیدرضا 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی، اظهار کرد: تنظیم روابط صحیح میان قوا در 
قانون اساسی از وظایف رهبری است و وقتی این روابط از مجاری صحیح خودش 
خارج و موجب تنش یا تشویش افکار عمومی شود، طبیعتا رهبری متذکر می شوند. 
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی افزود: این تذکرات همیشه وجود داشته 
است و فرقی هم نمی کند مخاطب رهبری مجلس، دولت یا قوه قضاییه باشد؛ 
ایشان با درک صحیحی که از شرایط کشور در هر مقطعی دارند نسبت به کیفیت و 

نوع همکاری و تعامل قوا، راهنمایی ها و تذکرات لازم را می دهند.
ترقی خاطرنشان کرد: هرگاه روابط قوا دچار تنش شده، رهبر انقلاب عالمانه 
موضع گیری کرده اند تا امورات کشور در مسیر اهداف متعالی قرار گرفته و از ریل 
طبیعی خود خارج نشود. وی،  اصل نظارت و تقنین را از حقوق قانونی مجلس 
دانست با اشاره به رفتار برخی نمایندگان مجلس با وزیر امور خارجه، خاطرنشان 
کرد: هم شخص من و هم حزب موتلفه اسلامی در همان روز -یکشنبه ۱۵ تیر ماه - 

نسبت به برخورد غیرمتعارف و گاه نامناسب برخی از نمایندگان با آقای ظریف ابراز 
نگرانی کرده و مخالفت خود را با این جنس از رفتارها بیان کردیم.

ترقی ادامه داد: ما گلایه خود را به نمایندگان منتقل کرده و تاکید کردیم، نباید از 
حق قانونی خود اینگونه استفاده کنند و این رفتار را به مصلحت کشور نمی دانیم و 
اکنون هم معتقدیم هر عمل و اقدامی که با استدلال، منطق و با نگاه اخلاقی انجام 

شود هم اثرگذاری بیشتری دارد و هم جامعه با آن رویکرد همراهی خواهد کرد.
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی در این باره که مجلس چگونه می تواند 
وظایف نظارتی و تقنینی را به شکل صحیح انجام دهد، گفت: کارگروه های خوبی 
قبل از شروع به کار مجلس تشکیل شد که روی همه مشکلات و مسائل فکر و 
تبادل نظر صورت گرفته است. جزوات بسیار خوبی در زمینه های مختلف توسط 

کارشناسان تهیه و در اختیار فراکسیون های مختلف قرار گرفته است.
حل  برای  شده ای  کارشناسی  و  علمی  مناسب،  راهکارهای  داد:  ادامه  وی 
مشکلات کشور ارائه شده است و به نظر می رسد همه این مباحث دستاوردهایی 
است که مجلس یازدهم قبل از رسمیت یافتنش توانسته آنها را تنظیم و تهیه کند و 
مترصد هستیم از این نسخه ها برای کمک به دولت استفاده کند، مجلس موظف به 
ارائه ابزار و راهکار قانونی به دولت است که البته اینکه دولت از این ابزارهای قانونی 

چگونه استفاده کند، مبحثی است که در عمل مشخص خواهد شد.

ترقی عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی: 

جامعه با رویکرد اخلاقی و منطقی همراهی می کند

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با تاکید بر 
اینکه قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( نقطه اعتماد و 
اتکای جامعه است، گفت: قرارگاه امروز بخش مهمی از 

آرایش ما برابر دشمن در جنگ اقتصادی است. 
در  سه شنبه  روز  سلامی  حسین  پاسدار  سرلشکر 
جمع فرماندهان، مسئولان و مدیران قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاء)ص( با قدردانی از زحمات و تلاش های 
کارکنان و متخصصان قرارگاه، میدان اصلی جنگ تمام 
عیار امروز با دشمنان را عرصه اقتصاد توصیف و اظهار 
داشت: بدخواهان نظام و ملت ایران به شدت علاقه مند 
هستند تا ما را بشکنند، عقب نگه دارند و وابسته خود 

سازند.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی افزود: 
ایران اسلامی کشوری با فرهنگ، غنی و ثروتمند است 
و دشمنان ما می دانند اگر ایران قدرتمند شود، از مدار 
جاذبه و تأثیر قدرت ها خارج و خود صاحب تأثیر شده و 

میدان جاذبه ایجاد می کند.
سلامی با اشاره به حضور و نقش آفرینی مؤثر قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء)ص( در عرصه عمران، آبادانی 
سازندگی  قرارگاه  کرد:  عنوان  کشور  خودکفایی  و 
خاتم الانبیاء)ص( امروز به نقطه مرکزی میدان تقابل با 
دشمن تبدیل شده است. از این رو قرارگاه تنها یک نهاد 
اقتصادی سازنده نیست، بلکه بخش مهمی از آرایش 
دفاعی و جنگی ما برابر دشمن است و این یک رسالت 
اقتدار،  سرافرازی،  ملی،  حیات  حفظ  برای  تاریخی 

اعتبار جهانی و حفظ دستاوردهای انقلاب است.
وی در ادامه با تاکید بر اینکه تا وقتی قرارگاه وجود دارد 
مهم نیست خارجی ها کشور را ترک کنند، تصریح کرد: 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( به دنبال سود و زیان 
اقتصادی نیست، بلکه به این دلیل که جنگ سیاسی 
امروز در فعالیت های اقتصادی تجلی پیدا می کند این 
مجموعه دارای یک حقیقت و هویت دفاعی، امنیتی 
افتخار است که مشعل های  باعث  و  بوده  و سیاسی 
ایران  نقاط  اقصی  در  آن  پرچم های  و  پُرفروغ  قرارگاه 
اسلامی برافراشته هستند. فرمانده کل سپاه سیاست  
اهداف  به عنوان  را  تسلیم  و  تحریم  فشار، محاصره، 
با یک  ما  افزود: دشمنان  و  برشمرد  سیاسی دشمن 
راهبرد و استراتژی این اهداف را دنبال می کنند و آن 
اقتصاد است؛ بنابراین میدان عملیات اقتصادی است 
اما فضای مواجهه سیاسی است. سلامی خطاب به 
مدیران و مسئولان قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( 
و  موفق  عملیات  یک  شما  پروژه  هر  افتتاح  گفت: 
دشمن شکن همچون طریق القدس، فتح المبین، بیت 
المقدس و خیبر خواهد بود و هر موفقیتی یک جبهه 
دشمن  راهبردهای  و  سیاست ها  به  جدید  ضربه  و 
وارد می کند. وی فعالیت ها و دستاوردهای قرارگاه را 
انقلابی و جهادی توصیف و تصریح کرد: ما در امتداد 
حرکت خود هم پیشرفت می کنیم، پیروزی می سازیم 
زیرساخت های  و هم  ایجاد می کنیم  اعتبار  و  امید  و 
کشور را توسعه می دهیم و سازه های تمدنمان را شکل 

می دهیم؛ از این رو کار قرارگاه، اقتضا و ضرورت امروز 
دفاع از کیان این ملت و نظام و ارزش های ما است.

پویا  و  زنده  را  ایران  امروز  تصویر  سپاه  کل  فرمانده 
توصیف و اظهار کرد: کشوری که پیشرفت نکند مرده 
است، نفس کشیدن به تنهایی کافی نیست حرکت مهم 
است، و دشمن هر روز این شاخص ها را اندازه گیری و با 
گذشته مقایسه می کند و زمانی که می بیند دستگاه ها 

فعال و همه در حال حرکت هستند ناامید می شود.
قرارگاه  مستمر  فعالیت های  و  اقدامات  سلامی 
در  پروژه ها  اجرای  در  خاتم الانبیاء)ص(  سازندگی 
برانگیز  تحسین  را  کنونی  پیچیده  اقتصادی  شرایط 
خواند و خاطرنشان کرد: سرمایه اصلی ما برای این 
حرکت پول و مادیات نیست، بلکه ایمان، توکل، اراده، 
اعتقاد و باور ما به خداوند است و معتقدیم آسایش  و 
پیشرفت  از دل سختی ها متولد می شود و بدون سختی 

هیچ جامعه ای رشد نمی کند.
وی با تاکید بر اینکه سختی ها را دور می زنیم و از میان 
آنها عبور می کنیم اما مقابل آنها زانو نمی زنیم و متوقف 
نمی شویم، گفت: قرارگاه با وجود مردانی که تخصص، 
مسیر  در  را  انقلابی  تعهد  و  مجاهدت  ایمان،  پاکی، 
حرکت خود، سرمایه اصلی قرار داده اند با یاری خداوند 

به طور قطع موفق خواهد بود.
سعید  پاسدار  دوم  سرتیپ  نشست  این  ابتدای  در 
خاتم الانبیاء)ص(  سازندگی  قرارگاه  فرمانده  محمد 

گزارشی از  عملکرد قرارگاه در دو سال اخیر ارائه کرد.

سردارسلامی: 

سختی ها را دور می زنیم

 عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس با تاکید بر 
اینکه تخریب کمکی به حل مشکلات کشور نمی کند، به 
بیان خستگی مردم از سیاسی کاری و شعارزدگی پرداخت 
و  مجلس  تعامل  با  که  می شویم  موفق  زمانی  گفت:  و 
دولت مشکلات معیشتی و اقتصادی مردم در دستور کار 
قرار گیرد و از ظرفیت یکدیگر برای حل مشکلات کشور 

استفاده شود. 
بهمن محمدیاری درباره بیانات رهبر معظم انقلاب در 
ارتباط تصویری با نمایندگان مجلس شورای اسلامی با 

تاکید بر اینکه درباره مسائل کشور و رابطه بین دولت و 
مجلس نباید احساسی برخورد کرد، گفت: دولت زحمت 
خود را برای برون رفت از شرایط فعلی انجام می دهد. البته 
سوالاتی در ذهن نمایندگان نیز ایجاد می شود که دولت 
باید پاسخ دهد. نماینده مردم تالش، ماسال و رضوانشهر 
با تاکید بر اینکه باید راه حل مشترکی برای برون رفت از 
شرایط فعلی بین دولت و مجلس ایجاد کرد، توضیح داد: 
به حل مشکلات اساسی  باید سبب کمک  تعامل  این 
کشور به ویژه اقتصاد و معیشت مردم می شود. محمدیاری 

با اشاره به فرمایشات رهبر معظم انقلاب گفت: باید بین 
وجود  متقابل  احترام  دولتمردان  و  مجلس  نمایندگان 
اخلاق  رعایت  با  قوه  دو  ظرفیت های  از  و  باشد  داشته 
استفاده شود. عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس 
کشور  مشکلات  حل  به  کمکی  تخریب  اینکه  بیان  با 
نمی کند، به خستگی مردم از سیاسی کاری و مسائل 
شعاری اشاره کرد و گفت: اینکه دولت و مجلس عملگرا 
بوده و خروجی فعالیت هر دو قوه به نفع مردم شود و 

اقتصاد و معیشت آنها سرو سامان یابد، مهم است.

عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس:

تخریب کمکی به حل مشکلات کشور نمی کند

حسین عباسی نسب*
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گل مژه التهاب پلک است که با کمی چرک همراه است. در بیشتر موارد، این 
عفونت توسط باکتری های استافیلوکوک ایجاد می شود. از این شرایط گاهی 
اوقات به عنوان هوردئولوم یاد می گردد. اگرچه گل مژه ناراحت کننده و بسیار رایج 

است؛ اما عموماً دلیلی برای نگرانی وجود ندارد.
و  است  دردناک  و  قرمز  توده ای  غالباً   )hordeolum( هوردئولوم  یا  مژه  گل 
ظاهری شبیه جوش یا دمل دارد. اگرچه آن ها اغلب قسمت بیرونی پلک را درگیر 

می کنند؛ اما گاهی در قسمت داخلی آن هم توسعه می یابند.
گل مژه در اکثر موارد، بدون هیچ گونه مداخله پزشکی، ظرف یک هفته بهبود 
می یابد. ممکن است گل مژه خارجی یا آن هایی که خارج از پلک هستند، زرد 
شده و چرک آزاد شود. گل مژه داخلی که در داخل پلک ظاهر می شود، معمولًا 

دردناک تر است.
یک گل مژه خارجی می تواند در هر جای پلک ظاهر شود. با این حال، به 
احتمال زیاد در نزدیکی لبه چشم شکل می گیرد، جایی که مژه ها به پلک متصل 

می شوند. این بیماری در کودکان و نوجوانان شایع تر است.
گل مژه خارجی اغلب در اثر عفونت در نتیجه انسداد غده چربی ایجاد می شود. 
پلک ها غدد چربی زیادی دارند که  رطوبت چشم ها را حفظ می کنند و با تولید 
اشک، ذرات خارجی چشم را از بین می برند. گاهی اوقات ممکن است این غدد 
با چربی های قدیمی، سلول های مرده پوست و باکتری ها مسدود شوند. هنگامی 

که این اتفاق می افتد، مواد و میکروب ها در غده باعث ایجاد عفونت می شوند.
هوردئولوم خارجی

گل مژه های خارجی در امتداد لبه بیرونی پلک ظاهر می شوند. آن ها ممکن 
است به رنگ زرد و پر از چرک بوده و در هنگام لمس دردناک باشند. این نوع گل 

مژه می تواند در اثر عفونت موارد زیر ایجاد شود:
فولیکول مژه: منافذ کوچک در پوست که مژه ها از آن رشد می کنند.

غدد سباسه )Zeis(: این غدد به فولیکول مژه وصل شده و سبوم تولید می کنند. 
سبوم به جلوگیری از خشک شدن مژه کمک می کند.

غدد آپوکرین )Moll(: این غدد هم به جلوگیری از خشک شدن مژه کمک 
می کنند و نوعی غده عرق هستند که در فولیکول مژه تخلیه می شوند.

هوردئولوم داخلی
تورم در داخل پلک ایجاد می شود. به طور کلی، یک هوردئولوم داخلی دردناک تر 
از نوع خارجی است. بیشتر آن ها به دلیل عفونت در غده میبومین است. این غدد 
مسئول تولید ترشحاتی هستند که بخشی از غشایی را تشکیل می دهند که چشم 

را پوشانده است.
همچنین ممکن است بیماران احساس سوزش در چشم، پوسته پوسته شدن 
حاشیه های پلک، افتادگی پلک ها، خارش در ناحیه چشم، حساسیت به نور، 
ریزش اشک و احساس وجود چیزی در چشم داشته باشند و هنگام پلک زدن 

احساس ناراحتی کنند.
علائم گل مژه خارجی چیست؟

علائم ناشی از گل مژه خارجی می تواند در افراد مختلف متفاوت باشد. به طور 
کلی، اغلب هوردئولوم با وجود یک توده قرمز بر روی پلک، مشخص می شود. 

علائم دیگری که معمولًا با گل مژه همراه است عبارت اند از:
· احساس وجود چیزی در چشم

· درد یا حساس شدن چشم
· اپی فورا )اشک زیاد( یا ترشحات مخاطی چشم

· متورم شدن پلک
· حساسیت به نور

· قرمزی و درد در لبه پلک
· پوسته پوسته شدن حاشیه پلک

· احساس سوزش
· تاری دید

· افتادگی پلک
· ناراحتی در هنگام پلک زدن

سایر  نشانگر  می تواند  اما  است،  همراه  مژه  گل  بروز  با  علائم  این  اگرچه 
عفونت های چشمی باشد. مهم است که در اسرع وقت با پزشک خود تماس 

بگیرید تا تشخیص مناسب صورت بگیرد.
در صورتی که مشکل بیش از یک هفته به طول بیانجامد، مشکلات بینایی ایجاد 
شود، اگر تورم به خصوص دردناک باشد، خونریزی اتفاق بیافتد یا این وضعیت در 
قسمت های دیگر صورت پخش شده یا اگر پلک ها یا چشم ها قرمز شوند، باید به 

پزشک مراجعه شود.
عوامل خطر

موارد زیر می تواند خطر ابتلا به گل مژه را افزایش دهد:
· استفاده از لوازم آرایشی که تاریخ مصرفشان گذشته

· پاک نکردن آرایش چشم ها قبل از خواب
· عدم ضدعفونی لنزهای تماسی قبل از گذاشتن آن ها در چشم

· تعویض لنزها قبل از شستن دست ها
· تغذیه ضعیف

· خواب کم
· اگر یکی از اعضای خانواده دچار گل مژه شد، سایر اعضا نباید از پارچه ها یا 

حوله مشترک استفاده کنند.
· گاهی اوقات گل مژه به عنوان یک عارضه بلفاریت )التهاب پلک ها( ایجاد 
می شود. بلفاریت اغلب در اثر عفونت باکتریایی رخ می دهد؛ اما گاهی اوقات 
می تواند عارضه، روزاسه باشد، یک بیماری التهابی پوستی که عمدتاً روی پوست 

صورت تأثیر می گذارد.
نکته: نوجوانان اغلب بیشتر دچار گل مژه می شوند اما افراد در هر سنی در 

معرض ابتلا به آن قرار دارند.
چگونه یک گل مژه خارجی درمان می شود؟

در بسیاری از موارد، یک گل مژه خارجی به خودی خود از بین می رود. پزشک 
ممکن است داروهای خانگی خاصی را برای سرعت بخشیدن به زمان بهبودی 

شما توصیه کند.
ممکن است پزشک به شما بگویند که بر روی گل مژه کمپرس گرم قرار دهید. 
شما می توانید، یک دستمال تمیز را در آب گرم خیس کنید، آب اضافی را گرفته و 
سپس آن را روی پلک آسیب دیده قرار دهید. این کار باید سه تا چهار بار در روز به 
مدت ۱۰ تا ۱۵ دقیقه انجام شود. استفاده از گرما باعث می شود هرگونه چرک از 
گل مژه آزاد شود و به تخلیه مایع و از بین بردن عفونت از غدد چربی کمک می کند.
ممکن است در صورت داشتن بیش از یک گل مژه یا در صورتی که دچار شدن 
به گل مژه ادامه داشته باشد، پزشک پماد آنتی بیوتیک یا قطره چشم آنتی بیوتیک 
تجویز کند. اگر عفونت در ورای پلک توسعه یابد، ممکن است آنتی بیوتیک خوراکی 
تجویز شود. پزشک در صورت درد، ممکن است از داروهای تسکین دهنده مانند 

ایبوپروفن یا استامینوفن کمک بگیرد.
هنگامی که گل مژه خارجی بسیار دردناک شود، ممکن است پزشک مژه های 
نزدیک به آن را حذف کند و با سوزن نازک، چرک آن را خارج نماید. این روش 
فقط باید توسط یک متخصص انجام شود. متخصص می تواند به ضایعه گل مژه 
استروئید تزریق کند که باعث رفع سریع تر آن می شود. البته این کار احتمالًا با 
خونریزی، رنگ پریدگی پوست، کبودی، زخم، درد و در موارد بسیار نادر، از دست 
رفتن بینایی همراه خواهد شد. اگر به طور معمول از لنزهای تماسی استفاده 

می نمایید، باید تا زمانی که گل مژه از بین نرفته است، از عینک استفاده کنید.
حتماً لنزهای تماسی قدیمی خود را دور بیندازید و بعد از بهبودی گل مژه، از 
لنزهای جدید خود استفاده نمایید. همچنین توصیه می شود قبل از رفع این 
شرایط، از آرایش کردن خودداری کنید. مواد آرایشی ممکن است باکتری هایی 
داشته باشد که می تواند عفونت دیگری ایجاد کند. مهم است که در طول دوره 
درمان از فشردن و مالش چشم خودداری شود. این عمل می تواند به چشم شما 
آسیب برساند و عفونت را در مناطق دیگر چشم پخش کند. اگر گل مژه با آنتی 
بیوتیک یا سایر روش های درمانی از بین نرود، ممکن است پزشک نیاز به حذف 

آن با جراحی داشته باشد که البته این یک اتفاق نادر است.
عوارض

اگرچه عوارض بسیار نادر است، اما ممکن است گاهی اوقات رخ دهد.
این موارد می تواند شامل موارد زیر باشد

· کیست میبومین: این کیست از غده های کوچکی است که در پلک قرار دارد. 
غددی که ماده روان کننده ای به نام سبوم در لبه پلک ترشح می کنند. یک گل مژه 
مداوم در قسمت داخلی پلک در نهایت می تواند به کیست میبومیا یا شالازیون 
تبدیل شود، به خصوص اگر غده مسدود شود. این نوع کیست به راحتی و به طور 

مؤثر، قابل درمان است.
· سلولیت پری سپتال یا پری اربیتال: اگر عفونت به بافت اطراف چشم گسترش 
یابد ممکن است این وضعیت بروز پیدا کند. لایه های پوست اطراف چشم ملتهب 
و قرمز می شوند و باعث می شود پلک ها قرمز و متورم شوند. این وضعیت با آنتی 
بیوتیک درمان خواهد شد و احتمال بروز آن در افراد دچار ضعف ایمنی یا دیابت 

بیشتر می باشد.
چگونه می توان از بروز گل مژه خارجی جلوگیری کرد؟

همیشه نمی توان از ایجاد گل مژه خارجی جلوگیری کرد. با این حال، شما 
می توانید با انجام اقدامات پیشگیرانه زیر خطر ابتلا را کاهش دهید:

· شستشوی روزانه پلک ها با آب گرم
· ضدعفونی و تغییر مرتب لنزهای تماسی

· پاک کردن کامل آرایش چشم قبل از خواب
· اجتناب از به اشتراک گذاشتن حوله یا پارچه های پاک کننده با هر کسی که 

دچار گل مژه است
· جلوگیری از خشکی پوست

· درمان بیماری زمینه ای مثل آکنه، بلفاریت و روزاسه
نکات مراقبتی برای افراد مبتلا به گل مژه

· از مصرف کاکائو و شکلات خودداری کرده یا مصرف آن ها را کاهش دهید.
· مصرف غذاهای چرب را کم کنید.

· می توانید از پزشک بخواهید برای بهبود وضعیت، ماساژ لبه پلک را به شما 
آموزش دهد.

هوردئولوم چیست؟

یکروانپزشک کودکان و نوجوانان :گل مژه و راه های درمان آن

والدین به نیاز فرزندان در دوران بلوغ 
توجه کنند

روانپزشک کودکان و نوجوانان گفت: دروره نوجوانی و بلوغ با تغییراتی همراه است و 
والدین باید به نیازهای فرزندان خود در این دوره توجه جدی کنند.

 مهشید رابطیان روز سه شنبه در گفت وگو با ایرنا افزود: در مرحله  گذار رشد فیزیکی و 
روانی کودکی به جوانی، والدین باید راه های برقراری ارتباط بهتر با فرزند نوجوان خود را 

درنظر گرفته و از علایق و نیازهای آنان در این سنین کاملا آگاهی داشته باشند. 
وی گفت: در این دوره نخستین هدف نوجوان به دست آوردن استقلال است. فرد 
نوجوان معمولا می خواهد با یافتن علایق و کارهای جدید به نحوی مستقل بودن خود 
را به اثبات برساند. از طرفی والدین در مواجهه با علایق ناآشنای نوجوان، ممکن است 
تصمیم بگیرند که از آن انتقاد یا به سادگی از پاسخگویی به نیازهای فرزند خود چشم 

پوشی کنند که باعث دور شدن آنان از یکدیگر می شود.
این روانپزشک متخصص کودک و نوجوان تصریح کرد: در مقابل، پدر و مادر می تواند 
در مورد درخواست های فرزند نوجوان خود سوالاتی بپرسد تا بیشتر در مورد آن موضوع 
اطلاعات کسب کرده و به این ترتیب شناخت تفاوت سلیقه نه تنها به روشی برای 

نزدیکی بیشتر به هم بلکه باعث بالا رفتن عزت  نفس نوجوان خواهد شد.
رابطیان با بیان اینکه در دوره نوجوانی والدین تلاش کنند از تخریب شخصیت فرزند 
خود در زمان مشاجرات خانوادگی اجتناب کنند، اظهار داشت: گاهی انتقاد از یک 
حرکت اشتباه جوان و حتی محکوم  کردن به جای اینکه انگیزه ایی برای تغییر ایجاد 
کند باعث افزایش حالت دفاعی آن فرد در برابر والدین می شود تا بتواند از درد اتهام 

وارده بکاهد.
وی گفت: اگر پدر و مادر از کاری که از فرزند نوجوان سرزده یا انتخابی که کرده ناراحت 
هستند، فقط در مورد آن موضوع و به طور خاص راجع  به همان کار صحبت کنند، انتقاد 
به طور کلی و در مورد همه کارها، نه تنها آن را، بلکه همه افراد را در حالت دفاعی قرار 

می دهد.
این روانپزشک کودکان و نوجوانان با بیان اینکه فرد نوجوان در این سن دوست دارد 
همیشه توضیح دهد، صحبت کند و ابراز عقیده کند، افزود: همین موارد باعث ارتباط 
و شناخت بیشتر از نوجوان می شود، چنانچه پدر و مادر وقت و حوصله بحث ندارند، 
نخواهند توانست از مسائل و نیازهای آن مطلع شوند. از این رو از فرزند و حتی پذیرش 

دوستان آن دور می شوید.
رابطیان تصریح کرد: والدین توجه کنند بخش از هویت اجتماعی فرزندانشان در 
همراهی آنها با دوستان از جمله همکلاسی های شکل می گیرد. از دوستان فرزند 
نوجوان خود باید استقبال کرد تا در کنار و با نظارت خانواده، دنیای اجتماعی مستقل 

ایجاد و به یکدیگر نزدیکتر شد.
وی تاکید کرد: برای شنیدن سخنان کودک و نوجوان باید وقت گذاشت. شنیدن 
بخشی از ارتباط برقرار کردن است و والدین خسته از کار هیچگاه ارتباط صحیح با 
فرزندان نخواهند داشت. چنانچه می خواهید با نوجوان خود ارتباط برقرار کنید، ضمن 

ایجاد زمینه برای گفت و گو به صحبت های آن گوش دهید.
این روانپزشک کودکان و نوجوانان گفت: توجه بیش از اندازه به کارهای نامناسب 
نوجوانان موجب می شود که فرد باور کند که او چیزی جز مجموعه ایی از رفتارهای 
اشتباه نیست. از این رو چنانچه همواره از کارهای خارج از عرف آن انتقادی دارید، برای 

انجام کارهای خوب او را تشویق کنید.

۵ توصیه برای داشتن کبدی سالم

 
کبد به عنوان یکی از اعضای حیاتیِ بدن حدود ۵۰۰ وظیفه مهم دارد که از بین بردن 
تمام سموم بدن، پاکسازی داروها از بدن و متابولیسم تمام مواد غذایی از جمله وظایف 
آن است و از این رو سلامت کبد برای سلامت عمومی بدن از اهمیت بالایی برخوردار 

است.
به گزارش ایسنا، از دیگر وظایف مهم کبد می توان به تنظیم میزان کلسترول، ساخت 
پروتئین و صفرا برای کمک به جذب چربی ها، ذخیره قند در مواقع لزوم و تنظیم سطح 

هورمون ها اشاره کرد که همگی به طور روزانه توسط کبد در بدن انجام می شود.
ایجاد  محض  به  اما  نباشد  افراد  توجه  مورد  کبد  سلامت  شاید  معمول  طور  به 

کوچک ترین مشکل برای این عضو حیاتی، اهمیت بالای آن درک می شود.
برای مثال در بیماری سیروز کبدی که سلول های کبد با بافت های زخم جایگزین 
می شوند، ممکن است کبد از انجام وظایف حیاتی خود باز بماند. همچنین بیماری 
کبد چرب غیرالکلی که می تواند به سیروز منجر شده و در میان افراد چاق رایج است، از 
جمله بیماری های کبدی خطرناک محسوب می شود. در صورتی که کبد از کار بیفتد، 
بدن با تجمع سموم و ناکارآمدی در متابولیسم مواد غذایی و پاکسازی  داروها مواجه 
می شود. به همین منظور در ادامه چند توصیه برای داشتن کبدی سالم به نقل از پایگاه 

اطلاع رسانی "دانشکده پزشکی هاپکینز" آورده شده است:
۱( از مصرف الکل جدا خودداری کنید:

اگر تصور می کنید تنها مصرف دائم و زیاد الکل برای کبد مضر است، سخت در 
اشتباهید. مصرف تنها چهار اونس الکل به طور روزانه برای مردان و تنها دو انس برای 
زنان می تواند منجر به سیروز کبدی شود. پس بهتر است از مصرف الکل به هر میزان 

خودداری کنید.
۲( در کاربرد مواد شیمیایی و سموم احتیاط کنید:

مواد شوینده، حشره کش ها، سموم مخصوص دفع آفات و سموم دیگر می توانند 
به کبد شما آسیب برسانند. برچسب های هشداردهنده در مورد مواد شیمیایی مورد 

استفاده تان را با دقت بخوانید و شیوه های صحیح مصرف را بکار بگیرید.
۳( از هپاتیت جلوگیری کنید:

- واکسیناسیون را فراموش نکنید: هپاتیت A و B بیماری های ویروسی کبد هستند. 
اگرچه اکنون بسیاری از کودکان در برابر این دو بیماری واکسینه شده اند اما بسیاری 
از بزرگسالان واکسن آن را دریافت نکرده اند. اگر در معرض خطر ابتلا به این بیماری ها 
هستید از پزشک خود در مورد نحوه واکسیناسیون مشورت بگیرید. - مراقب روش های 
انتقال ویروسِ هپاتیت باشید: هپاتیت B و C می توانند به بیماری های مزمنی تبدیل 
شوند که در نهایت ممکن است کبد شما را از بین ببرد. این بیماری ها توسط خون و 
مایعات بدن دیگر منتقل می شوند. - دستان خود را بشویید: هپاتیت A از طریق تماس 

با غذا یا آب آلوده پخش می شود. دست های خود را به طور مرتب بشویید.
۴( مراقب داروها و مکمل های گیاهی باشید:

یکی از دلایلی که بسیاری از داروها از رده خارج شده یا پس از انجام آزمایش ها وارد 
بازار نمی شوند، آسیبی است که می توانند به کبد وارد کنند. برای مثال آمارها حاکی 
از آن است که 2۰ درصد از آسیب های کبدی در ایالات متحده آمریکا به دلیل مصرف 
خودسرانه مکمل های دارویی رخ می دهد. پیش از مصرف هر گونه دارو یا مکمل 

شیمیایی یا دارویی حتماً با پزشک خود مشورت کنید.
۵( پیروی از رژیم غذایی مناسب و ورزش روزانه را فراموش نکنید:

چاقی از عوامل اصلی کبد چرب است که می تواند منجر به سیروز کبدی شود. با ورزش 
روزانه و پیروی از یک رژیم غذایی مناسب و سالم از چاقی و بیماری های کبدی دور بمانید.

اگر ورزش را صحیح انجام دهیم، می توانیم نتایج مثبت 
و  کنیم  توجه  زیر  موارد  به  است  بهتر  بگیریم.  بیشتری 

کیفیت ورزش  خود را بالا بریم.
برای  باشگاه،  در  یا  کنیم  ورزش  خانه  در  نیست  مهم 
محافظت از سلامت و آشنایی با آداب ورزش نکاتی وجود 
»ایرنا  ادامه  در  کنیم.  رعایت  و  بگیریم  یاد  باید  که  دارد 
زندگی« برای شناسایی این موارد شما را همراهی می کند.

۱.  استفاده از اسپری های پودری
در ورزش کردن حجم تنفسی ما بالا می رود و شش ها 
کاملا باز می شوند. در این موقعیت اگر از اسپرهای خوشبو 
کننده ی پودری استفاده کنیم، ترکیبات شیمیایی اسپری 
موجب  مدت  طولانی  در  و  می نشینند  ریه ها  و  گلو  در 

بیماری های تنفسی و پوستی می شوند.
۲. استفاده از وزنه های بالا

استفاده ناگهانی ما از وزنه های بالا نه تنها مفید نیست؛ 
استخوان ها  و  عضلات  سلامت  به  آسیب  باعث  بلکه 
می شود. اگر برای لاغری ورزش می کنید از وزنه های سبک 
در  بیشتر  کنید)سرعت  استفاده  زیاد  حرکات  تعداد  در 
حرکات( و اگر برای عضله سازی ورزش می کنید از وزنه های 
متناسب در تعداد حرکات کم استفاده کنید )سرعت کمتر 
در حرکات( در این صورت فرصت گردش خون بیشتر به 

عضلات می دهید که موجب رشد آنها می شود.
۳. استفاده از آب سرد میان ورزش

توسط  ما  نیروی  تعمین  برای  چربی ها  ورزش،  هنگام 
حرارت بالای بدن شکسته و وارد رگ های خونی می شوند. 
استفاده از آب سرد باعث می شود چربی هایی که وارد خون 

شدند به حالت جامد در آیند. این شرایط باعث رسوب 
چربی ها در رگ های خونی می شود که شما را به سوی 
داشتن کبد چرب و فشار خون بالا سوق می دهد. در نتیجه 

ریسک سکته مغزی و قلبی نیز بیشتر می شود.
۴. استراحت بین حرکات

به  که  است  نیاز  ورزش  در  بعدی  حرکات  انجام  برای 
عضلات استراحت دهید. اگر استراحت در میان ورزش را 
فراموش کنید، فرصت کافی برای رشد عضله را می گیرید. 
به اصطلاح می گوید: »عضلات استوپ کردند«. در این 
شرایط شما باید یک الی دو هفته از ورزش فاصله بگیرید تا 

عضلات بدن خود را باز پروری کنند.
۵. گفت و گو با دیگران در ورزش

بهتر است تنها به موزیک های انرژی زا گوش دهید و روی 
حرکات ورزشی خود تمرکز کنید. صحبت کردن با دیگران 
در هنگام ورزش، موجب تقسیم حواس می شود. در این 

صورت کیفیت ورزش  خود را پایین می آورید.
۶. ورزش در باشگاه 

کمدهای عمومی را قفل نکنید. این یکی از آداب ورزشی 
در باشگاه ها است. وسایل قیمتی را با خود به باشگاه نبرید 
باشگاه خودداری  در  قفل کردن کمدهای عمومی  از  و 
کنید. ممکن است کلید را با خود به خانه بیاورید یا آن را گم 
کنید که در این صورت به اموال عمومی آسیب می رسانید. 
وزنه هایی را که بر می دارید پس از استفاده در جای اولیه 
برگردانید. اگر وزنه ها و وسایل ورزشی را در وسط راه رها 
اصلا  که  شوید  حادثه ای  موجب  در  است  ممکن  کنید 

خوشایند نیست. 

۶ کاری که هنگام ورزش نباید انجام دهیم

مطالعات آزمایشگاهی نشان می دهد داروی آسم salbutamol از تشکیل گره 
های پروتئین فیبروز که نشانه بیماری آلزایمر هستند پیشگیری می کند.

به گزارش خبرنگار مهر، طبق اعلام سازمان بهداشت جهانی حدود ۵۰ میلیون 
نفر در سراسر جهان مبتلا به زوال عقل هستند و هر ساله حدود ۱۰ میلیون مورد 

جدید ابتلا به این بیماری تشخیص داده می شود. همچنین شایع ترین نوع زوال 
عقل، بیماری آلزایمر است که ۶۰ تا ۷۰ درصد تمامی موارد را تشکیل می دهد.

این بیماری، یک اختلال نورولوژیکی است که مرگ سلول های مغزی منجر به 
زوال پیشرونده حافظه و زوال شناختی می شود.

درحالیکه درمان های دارویی فعلی به کاهش علائم بیماری آلزایمر کمک کرده 
و کیفیت زندگی فرد را بهبود می بخشند اما نه روند بیماری را کُند می کنند و نه آن 

را درمان می نمایند.
محققان معتقدند پاکسازی بتاآمیلوئید از مغز تاثیر چندانی در کُندشدن روند 

پیشرفت بیماری ندارد و تبدیل آن به تائو، درمان تاثیرگذارتری است.
بسیار  داروی  می تواند  تائو  معتقدند  انگلستان  لنکستر  دانشگاه  محققان 

امیدبخشی در درمان بیماری آلزایمر باشد.

در سلول های سالم مغز، پروتئین های تاو به تثبیت شبکه داخلی لوله های 
میکروسکوپی یا "میکروتوبول ها" کمک می کند که مواد مغذی و سایر مولکول ها 

را به سلول های عصبی منتقل می کنند.
در بیماری آلزایمر، این مولکول های تائو از میکروتوبول ها جدا می شوند و برای 
تشکیل گره ها به هم می چسبند. به نوبه خود، این حالت، شبکه حمل و نقل 

میکروتوبول را مختل می کنند.
محققان در تحقیق بر روی داروی آسم موسوم به salbutamol دریافتند این دارو 
به مولکول های تائو چسبیده و مانع از تشکیل هسته های پیرامون مولکول های 
پروتئین دیگر می شود. محققان عنوان می کنند این آزمایش در مراحل بسیار 
 salbutamol ابتدایی قرار دارد و نیاز به تحقیقات بیشتری در زمینه تاثیرگذاری دارو

در درمان آلزایمر است.

استفاده از داروی آسم برای درمان آلزایمر
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افزایش چشمگیر تعداد موارد ابتلا،  بستری و فوتی های ناشی از بیماری کرونا در 
روزهای اخیر، موج نگرانی مجدد و گسترده ای را در استان قم از قرمز شدن دوباره 

وضعیت کرونا در این استان به راه انداخته است. 
کرونا میهمانی ناخوانده و نامیمون که خبر آمدن آن ۳۰ بهمن پارسال رسانه ای 
شد، این روزها دوباره سوار بر اسب خوش اقبالی می تازد و سلامت جسم و روان 

جامعه را هدف قرار داده است.
فاصله گذاری  ماسک،  از  استفاده  اصل  سه  رعایت  معتقدند  کارشناسان 
اجتماعی و شستن مرتب دست ها می تواند تا ۸۰ درصد از ابتلا به کرونا جلوگیری 
نماید، ولی این مساله به شرطی است که آحاد جامعه حساسیت لازم به بیماری 

کرونا داشته باشند و دستورالعمل های بهداشتی را رعایت کنند.
مردم استان قم در مرحله نخست مواجهه با کرونا عملکرد خوبی از خود به جا 
با پیوستن به پویش در خانه  از ساکنان این استان  گذاشتند و درصد بالایی 

می مانیم، کرونا را تا حدودی کیش ومات کردند.
متاسفانه در هفته های اخیر، آمار ارائه شده از سوی دانشگاه علوم پزشکی قم 
حاکی از افزایش بیماران بستری در مراکز درمانی این استان است که باعث 

موجی از نگرانی بین شهروندان شده است.
به گفته مسوولان امر، برگزاری آیین های عروسی و  عزا، مسافرت های خارج از 
استان و یا میزبانی از مهمان هایی از استان هایی با وضعیت قرمز از جمله مهم ترین 

دلایل شیوع مجدد کرونا در استان قم می باشد.
برگزاری اجتماعات دینی، مراسم در مساجد و نیز نشست های پر تعداد در 
ادارات و نهادهای دولتی و غیردولتی از دیگر مواردی است که فعالان رسانه ای 

نسبت به آن پرسش دارند. 
درست است که پایان این داستان غم انگیز در هاله ای از ابهام قرار دارد، ولی برای 
به بن بست کشاندن این ویروس مرموز باید طبق دستورالعمل هایی که تاکنون 
کارشناسان برای مبارزه با کرونا پیش روی ما قرار داده اند، پیش رویم تا وضعیت به 

ثبات برسد و یا دستکم وخیم تر از حال فعلی نشود.
بی توجهی به پروتکل ها به خیز دوباره کرونا در قم منجر می شود

معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری قم گفت: عادی شدن رفتارها و 
کوتاهی در اجرای پروتکل ها زمینه را برای خیز دوباره بیماری فراهم خواهد کرد.

بیژن سلیمان پور با اشاره به ارائه گزارش تحلیلی از وضعیت بیماری کرونا طی 
پنج ماه گذشته افزود: با برنامه ریزی های انجام گرفته، موج اول بیماری در قم 

به خوبی مدیریت و کنترل شد.
وی همراهی مردم در رعایت پروتکل های بهداشتی در هفته های نخست شیوع 
بیماری را موردتوجه قرار داد و افزود: این همراهی با پشتیبانی دولت و تلاش 
مضاعف مدافعان سلامت و کادر درمان موجب شد بتوانیم بیماری را کنترل کنیم.

مبارزه با کرونا در شرایط جدید قم نیاز به تصمیمات جدی و موثر دارد
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم با تاکید بر ضرورت اتخاذ 
تصمیمات جدی و موثر در شرایط جدید شیوع کرونا در قم گفت: مبارزه با بیماری 
کرونا باید به مطالبه گری اجتماعی تبدیل شود تا مردم شخصا از برگزاری مراسم 

عروسی و عزاداری خودداری کنند.
بیژن سلیمان پور افزود: در این راستا استفاده از ظرفیت سمن ها و تشکل های 

غیردولتی ضروری است تا اجتماعی کردن مقابله با کرونا محقق شود.
به گفته وی، پیشنهاد اعمال محدودیت مجدد برای فعالیت سالن ها، تالارها و 
اماکن ورزش قم به ستاد ملی کرونا ارائه خواهد شد، ولی باید اقداماتی که در حوزه 

اختیارات استان است، انجام شود.
وی بیان کرد: افزایش آمار مبتلایان و فوتی ها طی هفته ها و روزهای اخیر در 
کشور قم شرایط جدیدی را در روند کنترل و مدیریت کرونا پیش روی ما قرار داده 
و این شرایط ایجاب می کند تصمیمات جدی و موثری برای ادامه مدیریت اعمال 
کنیم. سلیمان پور اضافه کرد: مدیریت این مساله مستلزم مدیریت موثر است، 
باید اولویت ها را بسنجیم، سرعت عمل دهیم و به خروجی تصمیمات فکر کنیم و 

تصمیمات ما قابل اندازه گیری باشد و موجب جلب رضایت مخاطب شود.
و  دستورالعمل ها  بر  موثر  و  جدی  نظارت  و  مراقبت  کرد:کنترل،  تاکید  وی 
مکان های  و  مراسم ها  اجتماعات،  زمینه  در  به ویژه  بهداشتی  شیوه نامه های 
عمومی باید اعمال شود ومردم اثر این نظارت را درک کنند و در نهایت به کاهش 

بیماری منجر شود.
وی ادامه داد: اطلاع رسانی، تبیین و آموزش کافی و مناسب با  نوع مشکل از 
طریق فضای مجازی، شورای اطلاع رسانی و سایر ظرفیت های خبری استان در 
خصوص تاکید بر سه مولفه مهم و موثر استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاری 
هوشمند اجتماعی و شستن دست ها که باعث کنترل و مدیریت بیماری می شود.
معاون سیاسی استاندار قم خاطرنشان کرد: باور داریم نظارت و کنترل بر رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی کار سخت و طاقت فرسایی است، ولی به نظر می رسد 

کنترل ها کافی نیست و از سوی دیگر هم مردم از محدودیت ها خسته شده اند.
وی با تاکید بر افزایش حساسیت ها و تلاش جدی همه دستگاه ها برای خروج 
از عادی جلوه دادن شرایط، بیان کرد: باید برای نظارت و کنترل مستمر بر اماکن 
عمومی، سالن ها، تالارها، استخرها و ورزشگاه ها از سوی دستگاه های اجرایی 

برنامه ریزی شود.

وی افزود: شورای اطلاع رسانی به تناسب افزایش آمار که نگران کننده است باید 
پیک مثبت را آغاز و اطلاع رسانی کند و برای تبیین و روشن گری پیرامون بیماری 

کرونا، ظرفیت خبری استان در اختیار شورای اطلاع رسانی باشد.
سلیمان پور در ادامه گفت: تمام ظرفیت های استان در زمینه صنعتی و صنفی 
با مدیریت و برنامه ریزی معاونت اقتصادی استانداری به کار گرفته شود، تا ماسک 

موردنیاز استان به مقدار کافی تولید شود.
وی افزود: تهیه مواد اولیه، صدور مجوز فعالیت و مدیریت قیمت تمام شده 
ماسک باید مدنظر قرار گیرد و دستگاه های ذیربط نظارت های لازم را اعمال کنند.
وی اضافه کرد: باید موانع از سر راه هر واحد صنعتی که قصد تولید ماسک را 

داشته باشد، برداشته شود.
معاون سیاسی استاندار قم در پایان بر تسریع درتحقق ارائه خدمات الکترونیکی 
این مراکز،  تابعه برای کاهش حضور مردم در  از سوی شهرداری و واحدهای 
ساماندهی کارگران فصلی و موقت در میادین باهمکاری شورای اسلامی شهر و 

شهرداری و افزایش حجم فعالیت های خبری  و اطلاع رسانی تاکید کرد.
رییس علوم پزشکی: آیین های عزا و عروسی در قم لغو شود

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: زنگ خطر شیوع مجدد کرونا در قم به 
صدا درآمده است و از ستاد ملی کرونا تقاضا داریم برخی محدودیت ها از جمله 
لغو همه آیین های عزاداری و عروسی، سمینارها و همایش ها در این استان اعمال 

شود.
محمدرضا قدیر افزود: شاهد پیک مجدد در بخش زیادی از استان های کشور 

هستیم و در ۹ استان وضعیت قرمز و هشت استان وضعیت هشدار است.
این روند نگران کننده است، اضافه کرد: میزان مرگ ومیر  این که  بابیان  وی 

افزایش یافته است و ایران جزو چند کشور اول در مرگ ومیر است.
وی ادامه داد: با این وضعیت زنگ خطر، باید فعالیت اقتصادی را محدود کنیم، 

زیرا سلامتی در خطر است و آمار بستری ها در قم نیز 2 برابر شده است.
قدیر با اشاره به این که باید در بحث جلوگیری از عادی سازی شیوع کرونا و 
افزایش حساسیت ها کار شود، خاطرنشان کرد: اگر روند کنونی اصلاح نشود، 

آسیب جدی به جامعه وارد خواهد شد.
وی بیان کرد: در حال حاضر مهم ترین سیاست وزارت بهداشت و سازمان جهانی 
بهداشت استفاده از ماسک است که تا ۸۰ درصد از شیوع بیماری کرونا جلوگیری 

می کند و رعایت فاصله گذاری و شستن دست ها نیز مورد تاکید می باشد.
وی افزود: استفاده از ماسک در قم به خوبی اجرا می شود و نهادینه شده است؛ 
در کنار این وضعیت امیدوار کردن مردم نسبت به آینده نیز از سیاست های مهمی 

است که دنبال می شود.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح کرد: استان قم در تعداد فوتی های 

ناشی از کرونا، رشدی نداشت و تعداد فوتی ها در روز صفر یا یک نفر است.
وی افزود: بیشتر افرادی که با علایم بیماری کرونا به مراکز درمانی قم مراجعه 

می کنند، سابقه مسافرت و یا شرکت در آیین های عروسی و عزا دارند.
قدیر اضافه کرد: با توجه به این که باید دست کم تا یک سال دیگر با این بیماری 
زندگی کرد، ترساندن مردم درست نیست و باید روش مناسبی برای اقناع مردم در 

مبارزه با کرونا در پیش بگیریم.
افزایش روند بستری و فوت بیماران کرونایی در قم

رییس مرکز بهداشت قم نیز گفت: دوره ۵۰ روزه ثبات، کاهش و تثبیت بیماری 
داشتیم، ولی در چند هفته اخیر شاهد روند افزایشی بودیم، اگر این روند ادامه 

یابد، در چند هفته آینده تعداد بیماران بستری و فوتی ها بیشتر خواهد شد.
به گفته سیامک محبی، در روزهای اخیر ۹ تالار تعطیل شده و 2۳ تالار نیز اخطار 

دریافت کرده است.
وی بیان کرد: از 2۵ فروردین امسال تا ۱۶ تیرماه جاری، بیش از ۵۶ هزار 

بازرسی از اصناف قم صورت گرفته است.
وی افزود: برخی اصناف جزو گروه های پرخطر هستند که ممکن است کنترل 

آن ها سخت باشد، ولی نظارت های لازم صورت می گیرد.
محبی اضافه کرد: در کنار حفظ چرخه فعالیت های اقتصادی، در مواردی نیز 

برخوردهای لازم صورت گرفته است.

رییس اتحادیه ناشران و کتابفروشان استان قم مطرح کرد :

ضرورت تغییر روش سنتی فروش کتاب
 در استان قم

رییس اتحادیه ناشران و کتابفروشان قم، فضای مجازی را راه نجات کتابفروشی های 
استان در زمان شیوع کرونا دانست و گفت: سرنوشت کتابفروشی  ها در صورت ادامه 

فعالیت به شکل سنتی، تعدیل نیرو و سرانجام تعطیلی کامل است. 
"حمید خرمی" در گفت و گویی با بیان اینکه شرایط کرونا کشور و جهان را وارد مرحله 
تازه ای کرد، افزود: شیوع کرونا اقتضائات جدیدی را برای ادامه فعالیت کسب و کارها 

فراهم کرده است که درک این موضوع برای تطبیق با این شرایط ضروری است.
وی ادامه داد: وضعیت صنعت نشر کشور به ویژه قم به عنوان یکی از استان های 
صاحب نام و پیشرو در صنعت چاپ و نشر در سال های اخیر به دلایل مختلف، همواره 

به سمت وخیم تر شدن پیش رفته است که شیوع کرونا این شرایط را تشدید کرد.
رییس اتحادیه ناشران قم، با تاکید بر ضرورت تغییر روش سنتی فروش کتاب در 
استان، اظهار داشت: ناشرانی در استان که به سمت فروش الکترونیکی حرکت کرده و 
سامانه های فروش خود را در بستر فضای مجازی فعال کردند، نه تنها شیوع کرونا به آنها 

آسیبی وارد نکرد بلکه برخی از آنها نیز موفق به افزایش درآمد خود شدند.
خرمی، گفت: کتابفروشی هایی که نتوانستند خود را با این شرایط وفق  دهند، در 
ماه های اخیر به دلیل تحمیل تعطیلی چند ماهه ناشی از به شدت آسیب دیده و برخی 

مجبور به تعدیل نیرو و برخی نیز مجبور به تعطیلی و تغییر شغل شدند.
وی با اشاره به قول های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برای پرداخت تسهیلات 
جبران خسارت کرونا به ناشران و کتابفروشی ها گفت: تحقق این وعده می تواند برای 

ناشران استان گره گشا باشد ضمن اینکه در این زمینه باید با عدالت برخورد شود.
رییس اتحادیه ناشران قم، اظهار داشت: تعداد زیادی از ناشران و کتابفروشی های 
استان در سامانه اعلامی وزارت فرهنگ برای دریافت تسهیلات خسارت ناشی از شیوع 
کرونا ثبت نام کرده اند که شنیده شده تا کنون تنها به تعداد انگشت شماری برای 

پرداخت این تسهیلات موافقت شده است.
خرمی با تاکید بر تسریع وزارت ارشاد برای پرداخت تسهیلات حمایتی به ناشران و 
کتابفروشان گفت: تاخیر چند ماهه در پرداخت این تسهیلات به طور قطع منجر به 

ورشکستگی تعداد زیادی از ناشران و کتابفروشان استان می شود.
وی در ادامه برخی تصمیم گیری ها در سطح کلان را عامل مضاعف در وخامت 
شرایط ناشران دانست و افزود: در ماه های اخیر وزارت آموزش و پرورش، مدارس را 
مسئول توزیع کتاب میان دانش آموزان کرده و برخی مدارس نیز تهیه لوازم التحریر را به 
عهده گرفته اند که خروجی این تصمیم دهها هزار بیکار فعال در حوزه لوازم التحریر و 

کتابفروشی در استان و کشور است.
رییس اتحادیه ناشران قم، با انتقاد از این تصمیم وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: 
کتابفروشی های سراسر کشور نسبت به این موضوع اعتراض کرده و خواستار تجدید 
نظر وزارت آموزش و پرورش برای سال آینده تحصیلی هستند که موضوع از طریق 

مجاری قانونی و دیوان عدالت اداری در حال پیگری است.
خرمی، با بیان اینکه وظیفه ذاتی آموزش و پرورش فروش کتاب و لباس نیست، 
گفت: اصرار آموزش و پرورش به اجرای ای تصمیم به طور قطع ضربه جبران ناپذیر به 
کتابفروشی های کشور وارد می کند چرا که بخش مهمی از خسارت های این واحدها 

با فروش کتاب مدارس جبران می شد.

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع نیروی برق قم خبرداد:

کاهش ۲0درصدی صورتحساب
 مشترکان کم مصرف

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع نیروی برق قم گفت: مشترکان برق خانگی و 
تجاری در صورت کاهش حداقل 2۰ درصد مصرف برق واحدهای مسکونی یا تجاری 
در ماه های تیر و مرداد سال جاری نسبت به مدت مشابه پارسال، از 2۰ درصد تخفیف 

در صورتحساب خود برخوردار می شوند. 
داود سلیمانیان افزود: علاوه بر دریافت تخفیف 2۰ درصدی صورتحساب برق، این 

مشترکان به قید قرعه از جوایز ویژه شرکت توزیع برق نیز بهره مند می شوند.
وی اضافه کرد: همچنین با کاهش حداقل ۱۰ درصد مصرف برق واحدهای مسکونی 
یا تجاری در تابستان سال جاری نسبت به مدت مشابه پارسال، صورتحساب برق این 
مشترکان 2۰ درصد کاهش می یابد. به گفته وی، شرکت توانیر به منظور جلوگیری از 
خاموشی های احتمالی برق در تابستان برای مصارف خانگی و تجاری در ساعات اوج 

بار از ساعت ۱2 تا ۱۷ این برنامه ها را برای ماه های تیر و مرداد اجرایی می کند.
سلیمانیان بیان کرد: در صورت عدم رعایت الگوی مصرف واحدهای مسکونی 
یا تجاری، ۱۶ درصد جریمه در صورتحساب برق آن ها اعمال خواهد شد. وی تاکید 
کرد: برای بهره مند شدن از پاداش ها کافی است راهکارهای ساده مدیریت مصرف برق 
را به کار گرفته و از روشن نبودن وسایل برقی پرمصرف غیرضروری مانند جاروبرقی، 
ساعت  از  مصرف  اوج  ساعات  در  ظرف شویی  ماشین  و  لباسشویی  ماشین  اتو، 
۱2 تا ۱۷ خودداری نمایند. وی خاطرنشان کرد: شهروندان برای صرفه جویی در 
مصرف برق باید دمای کولرهای گازی را بین 24 تا 2۶ درجه سانتی گراد تنظیم، از 
لامپ های فوق کم مصرف استفاده و روی کولرهای آبی سایه بان نصب نمایند. به 
گفته مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت برق قم، شهروندان می توانند با ارسال پرونده 
https:// اشتراک برق به سامانه پیامکی ۵۰۰۰۱۰۶۰۳۱۶۱2۶ و یا از طریق لینک

sananiroafarinan.com/  نسبت به ثبت نام در این طرح ها اقدام نمایند. وی افزود: 
شرکت توزیع نیروی برق با استفاده از تماس تلفنی، ارسال پیامک و پیام در شبکه های 

اجتماعی نسبت به دعوت همشهریان برای شرکت در این طرح ها اقدام می کند.
 

رییس مجمع سازمان های مردم نهاد جوانان استان قم :

سمن ها آماده کمک به کاهش آسیب های 
اجتماعی هستند

 رییس مجمع سازمان های مردم نهاد جوانان استان قم، با اشاره به ظرفیت بالای 
کاهش  به  کمک  آماده  سمن ها  گفت:  استان،  جوانان  حوزه  در  فعال  سمن های 

آسیب های اجتماعی،  ارائه مشاوره و تحکیم بنیاد خانواده هستند. 
حمیدرضا جلیلی افزود: فعالیت جوانان متخصص، خلاق و با دغدغه در سازمان های 
مردم نهاد استان ظرفیت های بسیار زیادی فراهم کرده است که توجه به این ظرفیت ها 

در حوزه های مختلف فرهنگی و اجتماعی می تواند راه گشا باشد.
وی با اشاره به فعالیت سازمان ها و نهادهای مختلف پیرامون آسیب های اجتماعی در 
این استان، ادامه داد: هم افزایی، حذف موازی کاری، آشنایی با ظرفیت های موجود 
در این زمینه و همچنین برنامه ریزی مشترک به منظور کاهش آسیب های اجتماعی 
و  تحکیم بنیان خانواده یک الزام است. وی افزود: مجموعه های مختلف ازجمله 
معاونت اجتماعی نیروی انتظامی قم اقدام ها و ظرفیت های گسترده ای برای کاهش 
آسیب های اجتماعی ازجمله مراکز متعدد مشاوره در سطح استان دارند که به منظور 
با این معاونت، کارگروهی مشترک برنامه ریزی  تعامل سمن های تخصصی استان 
و اجرایی شد. وی برگزاری کارگروه تخصصی سازمان های مردم نهاد فعال در حوزه 
اجتماعی با معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم را گامی مهم در استفاده 
از ظرفیت های موجود در استان دانست و ادامه داد: بدنه مردمی، تعامل گسترده 
اجتماعی و بهره گیری از ظرفیت خیران استان توسط سمن ها، موجب شده تا نقش 

سارمان های مردم نهاد برای کاهش آسیب های اجتماعی ممتاز باشد.
جلیلی با تاکید بر ضرورت رفع موانع موجود در این زمینه، گفت: با توانمندسازی و 
استفاده از ظرفیت سمن ها  توسط معاونت اجتماعی نیروی انتظامی قم و همچنین 
از  پیشگیری  و  عمومی  امنیت  و  نظم  توسعه  در  می توان  مشترک  طرح های  ارائه 

آسیب های اجتماعی جامعه گام های تأثیرگذاری را برداشت.
4۰ سازمان مردم نهاد با گرایش های تخصصی مختلف در قم وجود دارد.

معاون سوادآموزی آموزش و پرورش استان قم:

نهضت سوادآموزی در ایام کرونایی 
تعطیل نشد

 معاون سوادآموزی آموزش و پرورش استان قم گفت: آموزش های سوادآموزی نیز 
مانند سایر مدارس به صورت نیمه حضوری، غیرحضوری و مجازی و همچنین از رسانه 
ملی دنبال می شود. محمدرضا قاسمی در جلسه تشریح اقدامات سوادآموزی در ایام 
کرونا با اشاره اتخاذ سیاست های آموزشی جدید در دوران کرونا گفت: آموزش های 
سوادآموزی نیز مانند سایر مدارس به صورت نیمه حضوری، غیرحضوری و مجازی و 

همچنین از رسانه ملی دنبال می شود.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم:

۴۵ خدمت غیرحضوری در تامین 
اجتماعی قم ارائه می شود

خدمت   4۵ حاضر  حال  در  گفت:  قم  استان  اجتماعی  تامین  مدیرکل   
غیرحضوری در تامین اجتماعی این استان به بیمه شدگان و افراد تحت تکفل ارائه 

می شود. 
علی اصغر دادخواه ،  افزود: سامانه خدمات غیرحضوری تامین اجتماعی با نام 
طرح ملی دکتر نوربخش در استان قم راه اندازی شده و برای تمام بیمه شدگان، 

کارفرمایان و مستمری بگیران در دسترس است.
وی اضافه کرد: با توسعه خدمات غیرحضوری از تردد ۶۰۰ هزار نفر به دفاتر 

تامین اجتماعی در طول سال کاسته می شود.
وی ادامه داد: قبل از شیوع کرونا ماهانه ۳۰ هزار مراجعه حضوری برای تمدید 
دفترچه درمانی به دفاتر تامین اجتماعی وجود داشت که در حال حاضر تمدید 

این دفترچه ها به صورت تمام الکترونیک انجام می شود.
به گفته دادخواه،  ۳۶۷ هزار پرونده بیمه شدگان تامین اجتماعی به ویژه در حوزه 

کارگری ثبت الکترونیک شده است.
وی بیان کرد: تسهیل در ارائه خدمات از طریق کد ملی، تجمیع بسیاری از 
سرویس های غیرحضوری قابل ارائه به بیمه شده ها، مستمری بگیران، کارفرمایان 
و دستگاه های دولتی ازجمله مزیت های سامانه خدمات غیرحضوری بیمه تامین 

اجتماعی است.
وی اضافه کرد: نمایش سوابق و ریز دستمزد، امکان مشاهده مجموع سوابق 
از حمایت درمانی، استعلام  و روز، استعلام برخورداری  به تفکیک سال، ماه 
استحقاق دریافت و درخواست کمک هزینه ازدواج، درخواست غرامت دستمزد 
ایام بیماری، درخواست کمک هزینه بارداری، درخواست کمک هزینه کفن ودفن و 
محاسبه مبلغ حق بیمه سربازی از جمله خدماتی است که به صورت غیرحضوری 

ارائه می شود.
مدیرکل تامین اجتماعی قم گفت: 4۱ هزار و ۳۸2 پرونده مستمری بگیری در 
شعب 4 گانه تامین اجتماعی قم فعال است که با احتساب بیمه شدگان اصلی و 

تبعی ، بیش از ۹۱ هزار و ۹۳۸ تَن را شامل می شوند.
وی افزود: ماهانه یک هزار میلیارد ریال به مستمری بگیران استان پرداخت 
می شود. وی گفت: در حال حاضر ضریب پشتیبانی تامین اجتماعی در استان 
قم به رقم ۶ به یک رسیده، درحالی که این ضریب در کشور ۵.۶ به یک نفر بوده و 

نقطه سر به سری نیز ضریب هشت به یک نفر است.
دادخواه در خصوص ضریب پشتیبانی خاطرنشان کرد: ضریب پشتیبانی به 
تعداد بیمه پردازان اصلی در برابر مستمری بگیران اصلی گفته می شود و هر چه 
فاصله این 2 مقوله از هم بیشتر باشد صندوق بیمه ای در وضعیت بهتری قرار دارد.
وی تعداد کارگاه های مشمول قانون تامین اجتماعی در استان قم را ۱4 هزار 
و 4۰۷ مورد اعلام و بیان کرد: اداره کل تامین اجتماعی قم صد درصد مصوبات 
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استانداری را در راستای کمک به صنایع و حفظ 

اشتغال پایدار اجرایی کرده است.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان  قم خبرداد:
صدور مجوز بیش از دو هزار عنوان کتاب  تازه

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم از صدور مجوز بیش از دو هزار و ۸۰ عنوان 
کتاب تازه در این استان طی سه ماهه نخست امسال خبر داد. 

سید موسی حسینی کاشانی با بیان اینکه صنعت چاپ قم ظرفیت بزرگی برای 
حرکت در مسیر ترقی و پیشرفت  دارد، اظهار داشت: در صورتی که از این صنعت 
در قم حمایت لازم صورت گیرد، آورده و ارزش افزوده قابل توجهی از نظر بازار 

داخلی و خارجی کتاب را برای استان به بار خواهد آورد.
حسینی کاشانی ظرفیت قم در چاپ کتاب های مذهبی را بی بدیل دانست 
و تاکید کرد: استان قم با چاپ بیش از ۵۰ درصد از کتب مذهبی، رتبه نخست 
کشوری را در این زمینه دارد که برای تثبیت جایگاه قم در صنعت چاپ باید 

حمایت های بیشتری از این صنعت صورت گیرد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم،  با بیان اینکه در سه ماه نخست امسال مجوز 
چاپ برای 2 هزار و ۸۰ عنوان کتاب در این استان صادر شده است، افزود: از این 

تعداد مجوز صادر شده، 2۷۰ عنوان کتاب در زمینه کودک و نوجوان بوده است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم،  صادرات کتاب را از جمله ظرفیت های کم 
نظیر این استان دانست و گفت: در سه ماه نخست امسال هزاران جلد کتاب به 

درخواست مراکز نشر خارجی به کشورهای  مختلف جهان صادر شده است. 
وی در ادامه با اشاره به فعال شدن سامانه جامع صدور مجوز کتاب و بهره گیری 
از این سامانه در یکسال گذشته در قم، ادامه داد: با توجه به اینکه استان قم 
رتبه اول چاپ کتاب دینی و رنیه دوم چاپ کتاب در کشور را داراست، به همین 
دلیل  بهره گیری از این سامانه، بخش زیادی از فرایند دست و پا گیر صدور مجوز 
به صورت سنتی حذف شد. وی با بیان اینکه الکترونیکی خدمات به عنوان یک 
اولویت در دستور کار است، گفت: ارائه صدور مجوز کتاب به صورت الکترونیکی 
علاوه بر صرفه جویی در مصرف کاغذ نقش مهمی در افزایش سرعت صدور مجوز 
کتاب شده است. بیش از ۳ هزار تن در قم در زمینه چاپ فعالیت می کنند و آمار 

تیراژ سالانه کتاب در این استان بیش از ۱۰ میلیون نسخه است.
 

رئیس اتاق بازرگانی استان قم:

نوسانات قیمت دلار معضلی جدی برای 
تولیدکنندگان است

رئیس اتاق بازرگانی استان قم گفت: نوسانات قیمت دلار در چند ماه اخیر یک 
معضل جدی برای فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان است.

در سیزدهمین جلسه هیات رییسه اتاق بازرگانی، خاکی رئیس اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی استان قم نوسانات قیمت دلار در چند ماه اخیر را 
یک معضل جدی برای فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان دانست و افزود: امروزه 
امیدواریم  و  تولید هستند  بقا در مدار  برای  تولیدی در حال تلاش  واحدهای 

دولت مردان این مشکل بزرگ واحدهای صنعتی را هرچه سریع تر رفع کنند.
در ادامه خاکی واگذاری سهام های دولت به بخش خصوصی را یک امر مطلوب 
دانست و بیان داشت: اگرچه این اتفاق در حال انجام است اما تسریع در روند آن 

می تواند بخش زیادی از کسری بودجه دولت را رفع کنند.
رئیس اتاق بازرگانی استان قم، صنعت فرش دستباف قم را یک صنعت مهم 
و راهبردی برای استان دانست و خواستار بررسی مسائل مربوط به این حوزه به 

صورت تخصصی در کمیته های کارشناسی شد.
بخش  واحد  موضع  جلسات  این  در  نظرات  جمع بندی  از  پس  افزود:  وی 

خصوصی را در جلسات استانی می توان مطرح کرد.

پیکرشهید جنابان درگلزار شهدای قم آرام گرفت

جانباز 70 درصد قمی به خیل شهدا پیوست 
سید محمد اسماعیل جنابان از جانبازان ۷۰درصد دوران هشت سال دفاع 
مقدس و برادر شهید سید محمد ابراهیم جنابان بعد از سال ها صبر بر رنج 

مجروحیت دعوت حق را لبیک گفت و به یاران شهیدش پیوست .
سید محمد اسماعیل در سن ۵۸ سالگی بر اثر جراحات دوران هشت سال دفاع 

مقدس جان به جان آفرین تسلیم کرد. 
وی متولد اردیبهشت سال ۱۳4۱ است و در سن 22 سالگی در اردیبهشت سال 
۱۳۶۳ بر اثر برخورد با مین در منطقه عملیاتی سردشت از ناحیه سر، دست ، 

چشم، گوش، دو پا و سینه مجروح شد.
محمد اسماعیل دومین شهید این خاندان ایثارگر است، سید محمد ابراهیم  
یکسال از برادرش کوچکتر بود، وی یکبار در بهمن سال ۱۳۶4 از ناحیه دست 
راست و شکم مورد اصابت تیر دشمن قرار گرفت و مجروح گردید و سال بعد ۱۰ 
تیر ماه ۱۳۶۵ بر اثر ترکش به سر در عملیات کربلای یک در منطقه مهران به مقام 

شهادت نایل آمد. 

اجتماعی

آمارها نشان ازافزایش چشمگیرمبتلایان و فوتی ها می دهد؛

کرونای قرمز در آستانه ورود دوباره به قم

 چهل اختران نام محله ای در خیابان آذر شهر قم است که 
به دلیل وجود بارگاه چهل تن از نوادگان پیامبر اسلام )ص( 
به این نام شهرت یافته است. چهل اختران، پس از حرم 
حضرت معصومه )س( و جمکران، قطب سوم مذهبی در 

شهر قم محسوب می شود.
یکی از بارزترین پروژه های عمرانی سفر مقام معظم رهبری 
و  اختران  چهل  محدوده  آزادسازی  و  ساماندهی  قم،  به 
امامزاده موسی مبرقع )ع( است که طرح توسعه ای آن از 
اواخر دهه ۸۰ در محله چهل اختران قم در حال اجراست و 

اهالی محل از کندی این پروژه ابراز گلایه می کنند.
از آغاز پروژه بر سر اعتبارات  با وجود گذشت یک دهه 
لازم جهت اجرای آن اختلاف نظر وجود دارد، در حالی که 
مدیریت آن بر عهده استانداری، شهرداری، اداره کل راه و 
شهرسازی و اداره کل اوقاف و امور خیریه استان قم واگذار 

شده است.
در همین رابطه غلامرضا جانقربان معاون شهرسازی و 
معماری شهرداری قم اظهار داشت: در حوزه ساختار اداره 
و  و شهرداری  دارد  را  وظایف خود  شهرها هر دستگاهی 
شورای شهر نیز در ساختار اداری شهرها وضعیت مشخصی 

دارند.
وی گفت: متولی پروژه امام زاده موسی مبرقع که در حوزه 
چهل اختران واقع شده، اداره کل اوقاف و امور خیریه استان 
قم است زیرا این طرح مذهبی و ملی سومین رکن مذهبی 

استان محسوب می شود.
کرد:  ابراز  قم  شهرداری  معماری  و  شهرسازی  معاون 
و  است  مربع  متر  هزار  طرح، ۸۵  این  بلافصل  محدوده 

اقدامات لازم در 4۳ هزار مربع باید انجام شود.
شهرداری فقط مجری طرح است

وی با اشاره به اینکه بسیاری از پروژه های شهری و استانی 
را برای اینکه بتوان از پتانسیل های حقوقی آن استفاده کرد، 
می کند،  واگذار  شهرداری  به  را  آن  استان  ارشد  مدیریت 
گفت: در دهه ۸۰ برای اجرای طرح پروژه چهل اختران، 
مشاور توسط شهرداری انتخاب و مدیریت شهری استان نیز 
شهرداری را به عنوان مدیر اجرایی معرفی کرد تا نسبت به 

اجرای طرح و انتخاب مشاور اقدام کنند.
اختران  و 2 طرح چهل  فاز یک  جانقربان عنوان کرد: 

که ۷۵ هزار متر مربع بنا دارد در قالب پارکینگ خدماتی، 
خدمات زائر و غیره در حال ساخت است.

وی با بیان اینکه متاسفانه اجرای این پروژه یک دهه تاخیر 
داشته است و اهالی معترض هستند، تصریح کرد: تا امروز 
نزدیک به 4۰ میلیارد تومان برای 4۹ درصد تملکات هزینه 
شده و ۵۱ درصد تملکات باقی مانده که قیمت ها نیز بسیار 
افزایش یافته و اکنون برای تملک ۱۵۳ ملک باقی مانده 

بیش از 2۰۰ میلیارد تومان نیاز است.
جانقربان افزود: تا سال ۹۷ شهرداری تملکات را انجام 
از  تومان  میلیارد  نیم  و  از 2  بیش  نیز  سال ۹۷  و  می داد 
اعتبارات شهرداری هزینه کردیم و حتی سال ۹۷ بر اساس 
دستور شهردار قم بخش نخست املاک باقی مانده تملک 
پروژه در  آغاز  برای  تومان در سال ۹۷  میلیارد  پنج  و  شد 
اعتبارات قرار دادیم اما چون اعتبارات لازم توسط دستگاه ها 

داده نشد مشکلاتی بوجود آورد.
اوقاف در مرحله تملک پولی نمی دهد

خیریه  امور  و  اوقاف  رئیس  موسوی  موضوع  همین  در 
ناحیه یک شهرستان قم می گوید: نخستین مرحله طرح، 
آزادسازی آن است که شامل بیش از چهار هکتار می شود 

با  انجام گیرد که  آزادسازی توسط شهرداری  باید  ابتدا  و 
تامین  باید  شهرسازی  و  مسکن  کل  اداره  که  اعتباراتی 
می کرد، آزادسازی انجام شده بیشتر در حوزه شوارع رخ 
داد اما بخش نخست که باید اجرا کنیم پیرامون بقعه است 
که در این بخش هنوز آزادسازی رخ نداده است. وی ابراز 
کرد: اداره کل اوقاف و امور خیریه در مرحله آزادسازی هیچ 

اعتباری نباید بیاورد و تنها اجرای آن بر عهده اوقاف است.
رئیس اوقاف و امور خیریه ناحیه یک شهرستان قم گفت: 
در محدوده ای که وظیفه ذاتی اداره کل اوقاف و امور خیریه 
استان قم است، توسعه شبستان، نصب ضریح، کف سازی 
و بهسازی انجام شده اما توسعه این فضا از عهده اداره کل 

اوقاف خارج است.
اداره کل راه و شهرسازی استان قم یکی از متولیان اجرای 
طرح است که باید در زمینه آزادسازی اقداماتی را انجام 

دهد.
همه نهادهای متولی سهم مساوی دارند

داوود طلوعی معاون بازآفرینی شهری و مسکن اداره کل 
راه و شهرسازی استان قم نیز اظهار داشت: برای پروژه چهل 
اختران طبق تفاهم نامه مقرر شد اقدامی جمعی صورت 
گیرد که طی سالهای قبل اداره کل راه و شهرسازی اعتبارات 
بسیاری آورد و هر سال نیز بخشی از اعتباراتمان به این طرح 

اختصاص داده می شود.
وی افزود: مدیریت پروژه با شهرداری است و هر دستگاه 

نیز بر اساس سهم مشخص شده باید آورده داشته باشند.
معاون بازآفرینی شهری و مسکن اداره کل راه و شهرسازی 
استان قم با بیان اینکه اداره کل راه و شهرسازی 2 و نیم 
آورده داشته است، تصریح کرد: همه  ارگان ها  برابر سایر 
دستگاه ها سهم مساوی در این طرح مهم دارند چنانچه اگر 
اوقاف می گوید من فقط برای ساخت و توسعه بقاع اعتبار 
می دهم؛ در همین امروز هم با توجه به تملکاتی که شده 

اوقاف می تواند توسعه بخشی از بقاع را آغاز کند.
بنظر می رسد همچنان برخی اقدامات نسنجیده باعث 
شده مشکلاتی برای مردم قم بوجود بیاید حالا هم با منتفی 
شدن واگذاری محدوده 4۸ هکتاری که مهمترین منبع 
برای پیشبرد طرح های شهری بود این مشکلات ظهور کرده 

است

مقامات عالی استان قم چاره اندیشی کنند؛

پروژه چهل اختران درگیر اختلافات بین دستگاهی
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اقتصادی

تعیین قیمت های دل خواه در بازار مسکن؛

راه های جایگزین برای تعیین قیمت مسکن

با وجود کاهش سرعت رشد ماهانه قیمت مسکن در تیرماه، شواهد و قرائن 
حاکی از آن است که بازار در سردرگمی قیمتی به سر می برد و اختلاف فاحشی 

بین نرخ های پیشنهادی وجود دارد.
تشدید نوسانات بازار مسکن در ماه های ابتدایی سال ۱۳۹۹ مسئولان را بر آن 
داشت تا اقداماتی برای کنترل فوری بازار در دستور کار قرار دهند. حذف قیمت از 
آگهی های فروش ملک، تعیین سقف 2۵، 2۰ و ۱۵ درصد برای اجاره بها، الزام به 
دریافت کد رهگیری، اختصاص 2۵۰ هزار هکتار از اراضی کشاورزی برای احداث 
مسکن و طرح احداث سالیانه یک میلیون واحد مسکونی که البته هنوز روی کاغذ 

قرار دارد از جمله این اقدامات بود.
در این بین روز 2۱ اردیبهشت ماه بنا به دستور قضایی، ممنوعیت سایت های 
فروش ملک از درج قیمت مسکن اجرا شد. هرچند آمار خرداد نشان داد این اقدام 
در کنترل قیمت ها تاثیر چندانی نداشته است. از طرف دیگر به نظر می رسد 
سایت ها برای دور زدن قانون و تعیین قیمت، راه های جایگزین مثل استفاده از 

فضای مجازی و سایر اپلیکیشن ها را در پیش گرفته اند.
بر این اساس گروهی از کارشناسان معتقدند با با توجه به گسترش وسایل ارتباط 
جمعی، حذف قیمت از بازار ها امکان پذیر نیست. مضافاً اینکه برداشتن قیمت، 

شفافیت را از بازار می گیرد و متعاملین را سردرگم می کند.
در سوی مقابل، عده ای دیگر از جمله رئیس اتحادیه مشاوران املاک، هرج و 
مرج قیمتی در سایت های فروش مسکن را از عوامل اصلی التهابات بازار ملک می 
دانند. مصطفی قلی خسروی می گوید که ممنوعیت نرخ گذاری در سایت ها بازار 

را در میان مدت به آرامش می رساند.
کاهش آگهی های مجازی بعد از حذف قیمت ها

اما از زمان آغاز این محدودیت، مدیران سایتها که به نظر می رسد با کاهش عرضه 
کنندگان و متقاضیان مسکن روبرو شده اند از این دستور قضایی دلخورند. گذشته 
از اینکه بعضاً تلاش می کنند با تکنیک های مختلف مثل امکان مشاهده قیمت 
در آگهی های نشان دار یا استفاده از تلگرام و دیگر اپلیکیشن ها برای تعیین قیمت 

استفاده کنند، محدودیت نرخ گذاری را برای متعاملین دردسرساز می دانند.
تا جایی که یکی از اپلیکیشن ها ذیل تمامی آگهی های خود نوشته: »این 
موضوع باعث افزایش هزینه های کاربران در جستجو، برقراری تماس های بیهوده 
و طولانی تر شدن زمان مذاکرات شده که بر خلاف اهداف ما در تسریع و ساده 

سازی معاملات شما و ایجاد شفافیت در بازار است«.
پایین آگهی های یکی دیگر از سایتها نوشته شده است: »با توجه به دستور مقام 
قضایی، امکان نمایش قیمت ها وجود ندارد. با پوزش نسبت به مشکلاتی که این 
اقدام برای شما به وجود آورده، تا پایان این محدودیت ناخواسته، برای اطلاع از 

قیمت با فروشنده تماس بگیرید.«
یک نماینده: سایت ها مجددا نرخ گذاری را آغاز کرده اند

در این زمینه یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه مدعی شد که نرخ گذاری 
مسکن و خودرو در سایت ها مجدداً آغاز شده است. رحیم زارع اظهار کرد: 
سودجویان با سوء استفاده از وضعیت افزایش نرخ ارز و طلا در کشور بار دیگر 
قیمت گذاری را در سایت ها آغاز کرده اند که این اقدام روی التهاب بازار مسکن 
و خودرو و افزایش قیمت ها تاثیر گذار است اما قوه قضاییه می تواند با چارچوب 
این  دنبال  به  بگیرد.  را  یک شبه  قیمت های  افزایش  جلوی  خود  شده  تعیین 
سخنان، برخی از سایت های مشهور فروش مسکن را بررسی کردیم که نشان می 
دهد هم اکنون قیمت ها قابل مشاهده نیست. ممکن است برای مدت کوتاهی 
مشاهده نرخ ها را امکان پذیر کرده باشند. هرچند با استفاده از دیگر فضا ها و 
ابزارها اقدام به تعیین نرخ می کنند. از طرف دیگر گزارش های میدانی از دفاتر 
املاک نشان می دهد با وجود آنکه فایل های متعارف از طرف فروشندگان واقعی 
به وفور دیده می شود، برخی مالکان تحت تاثیر نوسانات بازارهای ارز و طلا نرخ 
های نجومی برای املاک خود تعیین می کنند. این در حالی است که کارشناسان 
معتقدند بخش مسکن علاوه بر اینکه باید نسبت به تحولات، دیر واکنش نشان 
دهد این بازار را فاقد ظرفیت لازم برای رشد قیمت می دانند؛ چراکه سالهاست 

توان متقاضیان واقعی پایین این بازار پایین آمده است.
متوسط قیمت تهران ۱۸.۹ میلیون تومان

متوسط قیمت هر متر مربع مسکن شهر تهران در خرداد ماه ۱۳۹۹ بالغ بر 
۱۸.۹ میلیون تومان بوده که نسبت به ماه قبل و ماه مشابه سال قبل به ترتیب 
معادل ۱۱.۶ و 42.۵ درصد افزایش نشان می دهد. بر اساس اعلام بانک مرکزی، 
همچنین تعداد معاملات آپارتمان های مسکونی شهر تهران در خرداد ماه سال 
۱۳۹۹ به ۱۰ هزار و ۸۰۰ واحد رسید که در مقایسه با اردیبهشت امسال 4.۷ 

درصد کاهش یافته و نسبت به  خرداد پارسال ۸۰.۱ درصد افزایش داشته است.

یک نماینده مجلس: 

اولویت باید تعامل با دولت در مهار تورم و 
سوداگری باشد

 یک نماینده مردم تهران با توجه به تاکیدات رهبر معظم انقلاب به تعامل مجلس 
با دولت و پرهیز از پرداختن به موضوع های حاشیه ای، می گوید مجلس یازدهم 
باید در سال پایانی دولت دوازدهم، با قوه مجریه هم افزایی داشته باشد و اولویت 

خود را مهار سوداگری و تورم قرار دهد.
مجلس یازدهم اول راه است با این حال در روزهای اخیر، حاشیه و جنجال، 
بخش جدایی ناپذیر فعالیت بهارستانی بوده است. حالا که رهبری به رسم هر دوره 
در گفت وگویی ویدئویی توصیه و سفارش هایی را  مطرح و نمایندگان را از »جو 

زدگی« پرهیز کردند.
با توجه به تاکید رهبری به نمایندگان مجلس یازدهم در اولویت دادن به مسائل 
قوای  اقتصادی  هماهنگی  عالی  شورای  )دوشنبه (  دیروز  جلسه  و  اقتصادی 

سه گانه، انتظار می رود، جهت گیری مجلس یازدهم نیز در این موضوع ها باشد.
سیاستگذاری ها در راستای نیازهای کشور نبود

در همین رابطه روح الله ایزدخواه، نماینده مردم تهران به ایرناپلاس می گوید: 
رهبری در سخنانشان بر تلاش نمایندگان به ریل گذاری تأکید کردند. با توجه به 
تاکیدات ایشان که سال آخر دولت، سال حساسی است و باید مراقب بود، لذا 
مجلس و دولت باید فضا را به گونه ای شکل دهند که به کارهای مهم پرداخته شود.
این نماینده مردم تهران با توجه به سخنان رهبری، درباره اولویت کنونی مجلس 
یازدهم توضیح می دهد: به نظرم مشکلات امروز کشور ناشی از این است که 
ساختارهای ما از سیاستگذاری مطلوب دور شده و مبتنی بر نیازهای کشور نبوده 
و نیست. به طور نمونه با وجود نقدینگی بالا، بخش تولید دچار کمبود نقدینگی 

است و به ارز نفتی نیاز داریم.
او همچنین اضافه می کند: مجلس باید روی آن بخش از سازوکارهایی تمرکز کند 
که سبب رونق اقتصادی می شود. البته شاهدیم که دولت این روزها اتفاقات مثبتی 

را در بحث مسکن رقم زده است.
ورود  آن  به  باید  مجلس  که  مصادیقی  یادآوری  با  تهران  مردم  نماینده  این 
کند، می گوید: مجلس باید سازوکارهایی را تعریف کند که از سوداگری و تورم 
افسارگسیخته جلوگیری شود؛ راه این است که بازارهای مختلف نقدینگی به 
سمت تولید برده، دلالی در بازارهای مختلف مانند مسکن، ارز و ... برچیده شود؛ 
زیرا ما کمبود ظرفیت نداریم، بازارها رها شده و بنابراین سوداگری شکل گرفته 
است.ایزدخواه در ادامه می افزاید: در راستای این موضوع باید از تولید حمایت 

کنیم و همه موانع مقابل پای تولید را برداریم و هزینه دلالی را بالا ببریم.

بانک مرکزی در حالی تورم هدف را 22 درصد اعلام کرده که نقدینگی در 
سه ماهه ابتدایی سال به بیش از 2۶۰۰ هزار میلیارد تومان رسیده و افزایش 
چشم گیر قیمت ها نشانی از کاهش تورم نداشت، اما با این حال کارشناسان 
اقتصادی به تحقق تورم 22 درصدی برای اقتصاد ایران خوشبینانه نگاه می کنند 

و رسیدن به آن را مشروط و ملزم به یکسری موارد می دانند. 
به خردادماه بود که رئیس کل بانک مرکزی از آمادگی این بانک برای اجرای 
سیاست هدف گذاری تورم خبر داد تا اینکه پس از چند روز نرخ تورم هدف 
برای یکسال آینده 22 درصد اعلام شد. با اجرای این سیاست تغییراتی در 
عملکرد بانک مرکزی صورت می گیرد که می توان به تاثیرگذاری سیاست پولی 
در بلند مدت تنها بر نرخ تورم، حفظ تورم در سطحی پایین و پایدار برای رسیدن 
به اهداف کلان اقتصادی و در آخر امکان اعلام مقاصدشان به مردم و اعمال 

پاسخگویی و انضباط بر بانک مرکزی اشاره کرد.
 در این بین آنچه اهمیت دارد این است که آیا اقتصاد ایران با کاهش ۱2 
درصدی به تورم 22 درصدی می رسد و تحقق این تورم هدف به چه چیزهای نیاز 

دارد؟ عده ای از کارشناسان اقتصادی به این سوال ها پاسخ دادند و به اعتقاد 
آن ها تحقق تورم 22 درصدی برای اقتصاد ایران تا یکسال آینده دور از انتظار 
نیست اما به یکسری شروط و ملزومات احتیاج دارد که دولت و سایر ارکان کشور 

باید در این مسیر از بانک مرکزی حمایت کنند. 
دور نظام بانکی را خط بکشید!

یکی از ملزومات رسیدن به تورم هدف اعلام شده از سوی بانک مرکزی این 
است که دولت برای تامین کسری بودجه دور نظام بانکی را خط بکشد و از آن 
قرض نکند که در این زمینه علی سعدوندی - کارشناس اقتصادی - اینگونه 
توضیح می دهد: برای تحقق تورم هدف اعلام شده باید روش تامین کسری 
بودجه از محل پایه پولی به سمت اوراق تغییر پیدا کند که متاسفانه دولت ها 
در گذشته هر زمانی که با کسری بودجه مواجه شده اند، دست به خزانه بانک 
مرکزی زده و پول پرقدرت منتشر کرده اند که تاثیرات تورمی همراه داشته است.

همچنین، به اعتقاد لطفعلی بخشی - یک تحلیلگر اقتصادی - باید دولت 
و بانک مرکزی به ملزومات تحقق تورم 22 درصدی متعهد باشند و اگر دولت 

برای تامین کسری بودجه خود از روش های قدیمی استفاده کند، به تورم 22 
درصدی نخواهیم رسید.  

رسیدن به تورم ۲۲ درصدی با بانک مرکزی مستقل 
بانک مرکزی مستقل نیز از دیگر ملزومات تورم 22 درصدی است که طبق 
گفته حیدر مستخدمین حسینی-  یک اقتصاددان - تحقق تورم 22 درصدی 
به استقلال بانک مرکزی نیاز دارد و از آنجا که مدیریت ساختار اقتصادی کشور 
از اختیارات بانک مرکزی خارج است، این امر امکان تحقق این هدف را کاهش 

می دهد اما اکثر کارشناسان اقتصادی تمایل دارند که این هدف محقق شود.
علاوه براین، از آنجا که هر تغییری چه مثبت چه منفی یکسری هزینه ها 
را متحمل می کند، تورم 22 درصدی هم هزینه هایی همچون افت تولید را به 
بار می آورد که در این زمینه کامران ندری می گوید: از آنجا که کاهش تورم جز 
سیاست های انقباضی است و این نوع سیاست ها بر تولید تاثیر منفی می گذارد، 
نمی شود در یک زمان واحد هم تورم را کاهش داد و هم اینکه تولید رشد پیدا 
کند. به اعتقاد این کارشناس بنابراین، برای تحقق تورم هدف باید هزینه های 
آن پذیرفته شود. همچنین، صادق الحسینی - تحلیلگر - شروط تحقق تورم 22 
درصدی را در انجام درست عملیات بازار باز و عمق بخشی به بازار اوراق می داند. 

نقدینگی دردسر تحقق تورم ۲۲ درصدی 
همچنین، در این راستا آخرین گزارش مرکز آمار از تورم نشان دهنده این است 
که با 2 درصد کاهش نسبت به ماه گذشته به 2۷.۸ درصد در خردادماه رسیده و 
رئیس اتاق بازرگانی معتقد است که با توجه به شواهد و افزایش های چشم گیری 
که در قیمت کالاها و خدمات دیده می شود، نرخ تورم احتمالا امسال بالاتر 
خواهد رفت و عدد 22 درصدی اعلام شده از سوی بانک مرکزی احتمالا با 
واقعیت ها سازگار نخواهد بود. البته، علاوه بر این یکی از عواملی که نرخ تورم 
را بالا می برد، رشد نقدینگی است که طبق جدیدترین آمار بانک مرکزی تا سه 
ماهه ابتدایی امسال حجم نقدینگی به رقم 2۶۵۱ هزار و 4۰۰ میلیارد تومان 
رسیده که در مقایسه با سال گذشته معادل ۷.۳ درصد افزاش یافته و حجم پایه 
پولی هم با ۸.۸ درصد افزایش به عدد ۳۸4 هزار و 4۰۰ میلیارد تومان رسیده 
است اما بانک مرکزی اعلام کرده که برای مهار این میزان پول برای اینکه به 
رشد تورم دامن نزد، برنامه هایی چون فروش سهام دولتی، انتشار اوراق بدهی 
و اجرای طرح گواهی سپرده یورویی دارد که برنامه بانک مرکزی برای مهار پول 
هم از نگاه کارشناسان مشروط به انجام صحیح عملیات بازار باز بانکی، انتشار 
اوراق و حمایت دولت از اقدامات بانک مرکزی برای کنترل تورم و نقدینگی است. 

اقتصاددانان پاسخ دادند 

پازل تورم ۲۲ درصدی چگونه کامل می شود؟

 رئیس کمیسیون عمران مجلس گفت: بین وزرای راه و شهرسازی و جهاد کشاورزی توافقی صورت گرفته تا بیش از 2۵۰۰ 
هکتار زمین در حریم شهرها در اختیار وزارت راه و شهرسازی برای تولید مسکن قرار گیرد.

محمدرضا رضایی کوچی در حاشیه جلسه دیروز کمیسیون عمران مجلس با وزیر راه و شهرسازی اظهار داشت: در این 
جلسه بحث پروژه های عمرانی بررسی شد و علیرغم محدودیت های مالی، این پروژه ها در اقصی نقاط کشور فعال هستند و 
وزارت راه و شهرسازی پای کار است. وی بیان کرد: در این جلسه با وزیر راه و شهرسازی توافق شد که برای سال آینده حتماً 
پروژه های عمرانی انجام می شود از این رو منابع مالی را افزایش می دهیم و ظرفیت های بخش خصوصی و نقدینگی کشور 
هم در راستای تقویت پروژه های عمرانی به کار گرفته می شوند. رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: در این جلسه چهار نفر از نمایندگان مجلس سوالات خود از وزیر راه و شهرسازی را مطرح کردند که پس از شنیدن 

پاسخ های اسلامی، همه آنان قانع شدند.
 رضایی کوچی با اشاره به اینکه مسکن یکی از اولویت های مجلس است، گفت: متاسفانه زمین در کشور ما بسیار گران 
است و به دنبال تامین زمین ارزان و مناسب هستیم. وی افزود: بین وزرای راه و شهرسازی و جهاد کشاورزی توافقی صورت 
گرفته مبنی بر اینکه بیش از 2۵۰۰ هکتار زمین در حریم شهرها در اختیار وزارت راه و شهرسازی برای تولید مسکن قرار 
گیرد. رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی گفت: همچنین با کمک بانک ها به دنبال این هستیم با بهره مناسب 

و نرخ ارزان بتوانیم کاری کنیم، اقشار متوسط به پایین جامعه صاحب خانه شوند.

 وزیر راه و شهرسازی گفت: صادرکنندگانی که ارز صادراتی را تبدیل به ملک خارجی کردند باید ارز هزینه شده برای 
خرید آن ملک را به کشور برگردانند.

محمد اسلامی در گفت وگویی درباره خروج ارز و سرمایه از کشور در قالب خرید مسکن در کشورهای خارجی اظهار 
داشت: تمام افرادی که نسبت به خرید ملک در هر کشور خارجی اقدام کرده اند باید منشا ارز معرفی و مشخص کنند.

وی تاکید کرد: اگر فردی بابت صادرات کالایی ملک خریده و درآمد حاصل از صادرات کالا را به مسکن در کشور خارجی 
تبدیل کرده باشد باید این ارزی که صرف خرید ملک کرده  است را برگرداند و این یک الزام است.    

وزیر راه  و شهرسازی با بیان اینکه صادرات جزو منابع ملی کشور محسوب می شود، ادامه داد: صادر کننده از مزیت 
سوخت و انرژی ارزان، مواد اولیه و نیروی کار ارزان برای صادرات کالا استفاده کرده است و نمی تواند ارزی که با استفاده 
از این مزیت ها به دست آورده به کشور برنگرداند.    اسلامی در پاسخ به این سوال که آیا مشخص شده است که چه تعداد 
از صادرکنندگان ارز حاصل از صادرات را به ملک خارجی تبدیل کرده است، گفت: وزارت راه و شهرسازی در این حوزه 
ورود نکرده است و بررسی این موارد جزو وظایف وزارتخانه نیست اما بانک مرکزی اسامی این افراد را استخراج کرده و 
به آنها بابت برگشت ارز صادراتی اخطار داده و لیست اسامی این افراد را به قوه قضاییه هم تحویل داده  است. وزیر راه 
و شهرسازی همچنین درباره آخرین تصمیم گیری برای ارایه وام ودیعه به مستاجران اظهار داشت: وام ودیعه براساس 

الگوی مسکن ارایه می شود بنابراین بنابراین خانواده هایی که نیازمندتر هستند در اولویت دریافت این وام قرار می گیرند.

رئیس کمیسیون عمران مجلس:

۲۵00 هکتار از حریم شهرها به ساخت مسکن اختصاص می یابد
وزیر راه وشهرسازی:

ارزهای صادراتی که به ملک خارجی تبدیل شدند، به کشور برمی گردند

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹0۴0۳00۱۱000۴۹۸/۱
تولد:  تاریخ  حسین  پدر:  نام  جشوقانی  اعرابی  بشیر  آقای  به  بدینوسیله 
۱۳۷2/۱۱/۱۹ شماره ملی: ۵۶۵۰۰4۳۷۰۱ شماره شناسنامه: ۵۶۵۰۰4۳۷۰۱ 
از قم بدهکار سند ازدواج شمره ۱۶۳۰۸ مورخ ۱۳۹۶/۰۱/2۷ دفتر ازدواج ۵ قم 
ابلاغ می گردد که خانم مریم قاسم بیگلو، فرزند: محرمعلی، باستناد سند مذکور 
جهت وصول مهریه به میزان تعداد ۶۰ عدد سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت 
به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت کلاسه ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰4۹۸/۱ )با 
شماره بایگانی ۹۹۰۰۵4۱( در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی 
شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی 
نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده ۱۸ آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی 
اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر می گردد لذا لازم است ظرف مدت ۱۰ روز از 
انتشار این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی اقدام 
در غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین یک 
نوبت منتشر و آگهی دیگری جز مزایده )در صورت بازداشت اموال( منتشر نخواهد 

شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم 
مهدی روزخوش

----------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹0۴0۳00۱۱000۵۵0/۱

تاریخ  غلامعباس  پدر:  نام  گل  اسماعیل  احسان  آقای  به  وسیله  بدین 
شناسنامه:  شماره  ملی: ۰۳۷۰۵۹۹۳۶۵  شماره  تولد: ۱۳۷۰/۱۰/۰۵ 

۰۳۷۰۵۹۹۳۶۵از قم بدهکار سند ازدواج شماره ۱۳۹۶ مورخ ۱۳۹4/۰۷/۰۱ 
دفتر ازدواج ۵۱ قم ابلاغ می گردد که خانم زهرا کاشغری بیدگلی نام پدر: 
محمود، باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان تعداد ۳۰۰ عدد 
سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت 
کلاسه ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰۵۵۰/۱ )با شماره بایگانی ۹۹۰۰۵۹4( در 
شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در سند مزبور 
شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب 
تقاضای بستانکار و طبق ماده ۱۸ آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی اجرائیه 
فوق الذکر در روزنامه منتشر می گردد لذا لازم است ظرف مدت ده روز از انتشار 
این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی اقدام در 
غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین 
یک نوبت منتشر و آگهی دیگری جز مزایده )در صورت بازداشت اموال( منتشر 

نخواهد شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

----------------------------------------------
آگهی ابلاغ 

بدینوسیله به آقای کریم دونی خانی ابلاغ می گردد: در موضوع پرونده کلاسه 
۹۹۰۰۷2۵ به استحضار می رساند که حساب بانکی شما در شورای هماهنگی 
بانکها در قبال مبلغ ۱۳2/۷۷۷/۷۷۸ ریال بدهی به خانم ایران خدری و مبلغ 
۵درصد بابت حقوق دولتی بازداشت گردیده است و بنابر اعلام بانک کشاورزی 

موجودی حساب شما به مبلغ فوق الذکر اعلام شده است که طی درخواست 
بستانکار برداشت می گردد.

رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

----------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹0۴0۳00۱۱000۹۵۴/۱

بدینوسیله به آقای روح اله همقرین، نام پدر: احمد رضا تاریخ تولد: ۱۳۶۵/۰۱/2۶ 
شماره ملی: ۰۳۸۶2۱۵۶۳4 شماره شناسنامه: 24۰۷، از قم بدهکار سند ازدواج 
شماره ۶۸۹۶ مروخ ۱۳۹۰/۰۵/۱۶ دفتر ازدواج 2۵ قم ابلاغ می گردد که خانم 
مهری عسکری فردوئی نام پدر: حسین باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه 
به میزان تعداد ۱24 عدد سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه 
نموده و پرونده تحت کلاسه ۱۳۹۹۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰۹۵4/۱ )با شماره بایگانی 
۹۹۰۱۰۳۱ در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی شما مندرج در 
سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا 
حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده ۱۸ آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی اجرائیه 
فوق الذکر در روزنامه منتشر می گردد لذا لازم است ظرف مدت ۱۰ روز از انتشار 
این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی اقدام در غیر 
اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در همین یک نوبت 

منتشر و آگهی دیگری جز مزایده )در صورت بازداشت اموال( منتشر نخواهد شد.
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روزخوش

   آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 

طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
۱-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۳۱۸۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰۱۹۰2 آقای احمد علی میرزائی 
مرصع فرزند محمد ولی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۱ مترمربع پلاک شماره 2۰۹۱ 
و 2۰۹2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از داود احمدی از پلاک 
2۰۹2 اصلی ۱۵ مترمربع ثبت دفتر ۳۹۰ صفحه ۱4۷ و محمد وحدتی وکیل از پلاک 2۰۹۱ اصلی ۷۷/۵ متر مربع )م الف ۶4۳۵(
2- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۳22۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱44۳۰۰۰2۰۰۱42۷ آقای جمشید گلستانی 
فرزند مرتضی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۹/۷۱ مترمربع پلاک شماره 
۱۹۰۹/۷۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر ۱۶۰ صفحه 

۱۸۱ و ۱۸4
)م الف۶4۳4(

۳- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۳۱۸4 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰۱۹۰۳ آقای عسگر جعفریان 
فرزند نقدعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۸ مترمربع پلاک شماره 2۰۹۱ و 
2۰۹2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از داود احمدی از پلاک 2۰۹2 

اصلی ۱۵ مترمربع ثبت دفتر ۳۹۰ صفحه ۱4۷ و محمد وحدتی وکیل از پلاک 2۰۹۱ اصلی ۷4/۵ متر مربع )م الف ۶4۳۳(
4- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۳۰۷2 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱44۳۰۰۰2۰۰۱422 آقای خسرو غفاری فرزند 
غیبعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۶/۵ مترمربع پلاک شماره 22۱4/۱۹ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از رضا غفاری و شمسعلی غفاری و علی 

غفاری و ثریا غفاری و مریم غفاری و زیور بابایی همگی وراث مرحوم محمد علی غفاری ثبت دفتر ۳۸4 صفحه ۵4۱
)م الف۶4۳2(

۵- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰2۶2۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰۱24۰ خانم سعادت شیری فرزند 
اقامعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۱/۰۸ مترمربع پلاک شماره ۱۹۵۱ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث ابوالفضل احسانی نسبت به 4۰ 

مترمربع و یوسف معین نسبت به 2۱/۰۸متر مربع)م الف ۶4۳۱(
۶-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۰2۶4 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰۰۰۸۵ آقای محمد خانی فرزند 
احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱4۸/۱۰ مترمربع پلاک شماره 2۱4۵/۱۰ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر ۱۸2 صفحه ۱۹۹)م الف 

)۶42۹

۷-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۰2۵۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰۰۵۷۸ آقای جواد یادگاری 
فرزند سیف اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۹/۳2 مترمربع پلاک شماره ۶۱ و 

22۷۹/۶2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر ۱۰۳ صفحه 
22۰)م الف ۶42۸(

۸-رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰2۰2۹۰۰۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹4۱۱44۳۰۰۰2۰۰۰4۹۶ آقای حسینعلی مرادی 
زارع فرزند علی حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱2۶ مترمربع پلاک شماره 2۱۷2 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی بیگدلی آذری فرزند رضا بیگدلی 

آذری ثبت دفتر 2۶ صفحه 44۹ و 4۵2 )م الف۶42۷(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 

تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳۹۹/0۴/۱0 تاریخ انتشار دوم: ۱۳۹۹/0۴/۲۵
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-----------------------------------------------------
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

۱-رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۵۶۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۳۱ آقای حسین شرفی فرزند 
عبدالعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۰/۷۶ مترمربع پلاک 2۸۰/۷۸۹/۱۰۵۹/۳۸۳4 اصلی واقع در قم بخش 

۵ حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۷2۰۳۳۰۰۰۱۰۳2۸۷۹)م الف ۶4۳۰(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 

تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳۹۹/0۴/۱0  تاریخ انتشار دوم: ۱۳۹۹/0۴/۲۵
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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ورزشی

رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم  مطرح کرد :

بدن سازی و پرورش اندام قم
 در مسیر پیشرفت 

رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم گفت: در این دو رشته و دیگر 
رشته های زیر مجموعه هیأت به دنبال رشد و پیشرفت بیشتر نسبت به گذشته 

هستیم. 
تمامی  حضور  با  ویژه  جلسه ای  آتی  هفته های  در  کرد:  اظهار  آمده   سعید 
زحمت کشان ورزش های بد ن سازی و پرورش اندام استان اعم از پیشکسوتان، 
داوران، مدیران باشگاه ها، مربیان و قهرمانان عزیز رشته های مختلف به منظور 

بررسی راه کارهای رشد و پیشرفت بیشتر این هیأت برگزار خواهیم کرد.
وی ادامه داد: در جلسه با این دوستان و همکاران هیأت بدن سازی و پرورش اندام 
به بررسی تقویم اجرایی سال ۹۹ هیات، ارائه گزارش عملکرد هیات در سال ۹۸ 
و بررسی راهکارها، پیشنهادها و انتقادات عزیزان به منظور برنامه ریزی و توسعه 

ورزش بدن سازی و پرورش اندام استان قم می پردازیم.
رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم در ادامه به مجمع سالیانه این 
هیأت اشاره و ابراز کرد: دو سال است که افتخار حضور در این هیأت را دارم و قرار 
بود یازدهم تیر ماه همانند سال ۱۳۹۷ که در این زمان مجمع انتخابات و در ۱۳۹۸ 
مجمع عمومی سالیانه هیأت برگزار شد، امسال نیز مجمع عمومی هیات را در 
چنین روزی برگزار کنیم و گزارش عملکرد یکساله هیات به تمام اعضاء مجمع ارائه 
شود که متاسفانه با وجود پیگیری های انجام شده به دلیل شرایط پیش آماده بر 
اثر شیوع ویروس کرونا و همچنین تغییرات جدید مدیریتی در ساختار فدراسیون، 

امکان برگزاری این مجمع فراهم نشد.
وی در ادامه بر توجه جدّی به موضوع بهداشت باشگاه ها در این ایام تاکید و 
ابراز کرد: این هیات و اداره کل ورزش و جوانان در نظر دارند برای حمایت و تبلیغ 
باشگاه هایی که تمام پروتکل های بهداشتی را رعایت می کنند، کلیپ تبلیغاتی این 

باشگاه ها را در فضای مجازی ورزش قم انتشار دهند.
از مدیران باشگاه ها درخواست می کنیم  به همین منظور  آمده اضافه کرد: 
کلیپ یک دقیقه ای و با کیفیت از رعایت مراحل مختلف پروتکل های بهداشتی 
در باشگاه خود تهیه کرده و در ابتدا و انتهای کلیپ، تصویر تبلیغاتی باشگاه خود را 

قرار دهند و کلیپ را برای به خط ارتباطی هیات ارسال کنند.
وی به یک اطلاعیه آموزشی ویژه آقایان و بانوان این هیأت اشاره و عنوان کرد: 
با توجه به اعلام نمرات دروس عمومی مربیگری درجه سه از سوی واحد آموزش 
اداره کل ورزش و جوانان، لیست دروس مردودی هر داوطلب از طریق پیامک 
به وی ارسال شده تا خود را برای آزمون مجدد آماده کند، بنابراین داوطلبانی که 
پیامک دریافت نکرده اند در اسرع وقت با مسؤولان امور آموزشی هیات تماس 
گرفته یا در صورت هرگونه ابهام نسبت به نمره خود یا اعتراض به آن به آقای فلاح 

در اداره کل ورزش و جوانان مراجعه کنند.
رئیس هیأت بدن سازی و پرورش اندام استان قم از برگزاری آزمون مجدد دروس 
عمومی خبر داد و بیان کرد: بانوان در روز چهارشنبه 2۵ تیر از ساعت ۱4:4۵ 
با حضور در  تیر راس ساعت ۱۳:4۵ دقیقه  آقایان روز پنجشنبه 2۶  و  دقیقه 
نمازخانه اداره کل ورزش و جوانان واقع در مجموعه ورزشی شهید حیدریان در 

این آزمون شرکت کنند.
مسؤولان  تمام  افزود:  و  داد  خبر  باشگاه داران  به  تسهیلات  پرداخت  از  وی 
برای دریافت  ثبت نام کرده اند  وزارت ورزش  باشگاه های ورزشی که در سامانه 
تسهیلات باید در سامانه کارا متعلق به وزارت کار و تعاون ثبت نام کنند، ضمنا 
کسانی که اطلاعات خود را در سامانه وزارت ورزش بارگذاری نکرده باشند مجوز 

ثبت نام در سامانه کارا را نخواهد داشت.
آمده از لغو مسابقات پرورش اندام قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی نیز خبر داد 
و افزود: شورای فنی فدراسیون در مصوبه  اخیر خود سلامتی ورزشکاران را اولویت 
دانسته و اعلام کرده تیم ملی ایران به مسابقات جهانی اسپانیا اعزام نخواهد شد، 

به همین دلیل رقابت های انتخابی تیم ملی لغو شد.

علی اشکانی :باید از فوتبال عبرت گرفت!

سرمایه سوزی ملی با برگزاری لیگ کشتی
تلاش و پافشاری کمیته لیگ فدراسیون کشتی برای برگزاری این مسابقات در 
شرایط کنونی و عادی جلوه دادن بحران کرونا در کشور همچنان با واکنش منفی 

اهالی کشتی همراه است.
سرمربی اسبق تیم ملی کشتی فرنگی با تاکید بر عدم برگزاری رقابتهای لیگ 
کشتی در مقطع کنونی گفت: به هیچ عنوان بحث غرض ورزی با شخص یا افراد 
خاصی در میان نیست و من فقط نظر خودم را به عنوان یکی از اهالی کشتی 
عنوان می کنم. در نتیجه با صراحت می گویم به هیچوجه نباید لیگ کشتی در 

این شرایط خطرناک و بحرانی برگزار کرد.
علی اشکانی تصریح کرد: در حالیکه بسیاری از اماکن ورزشی و آموزشی و 
تفریحی تعطیل است و تمامی بانک ها و ادارات و اماکن دولتی و خصوصی، بر 
استفاده کارمندان و مراجعان از ماسک تاکید دارند و ستاد مبارزه با کرونا در ورزش 
نیز بر تعطیلی تمامی فعالیت های کشتی تاکید فراوان دارد، پیش کشیدن بحث 

برگزاری لیگ کشتی واقعاً غیرمنطقی و عجیب است.
ادامه داد: کشتی یک ورزش لاکتیکی  نایب قهرمان کشتی فرنگی جهان 
و سنگین است که ریه کشتی گیران در هنگام تمرین و مسابقه تا شعاع چندین 
متری هم اکسیژن را به داخل فرو می برند و دم و بازدم بسیار عمیقی دارند. در 
نتیجه چطور می توان در این وضعیت، کشتی گیران را به تمرین گروهی و مسابقه 
واداشت؟ مطمئن باشید در شرایط کنونی نباید هیچ تمرین و مسابقه ای از جمله 
این کار، فقط جان کشتی گیران، مربیان، داوران  با  برگزار کرد چراکه  را  لیگ 
و عوامل اجرایی را به مخاطره خواهیم انداشت. البته می دانم که ممکن است 
دغدغه های مالی باعث تاکید و توجیه برگزاری لیگ باشد، اما آیا این درآمد اندک 

از لیگ، ارزش به خطر انداختن سلامتی قهرمانان را دارد؟
اشکانی با اشاره به تست مثبت فوتبالیست های لیگ برتر ادامه داد: باید از لیگ 
فوتبال درس عبرت گرفت. هر چند فوتبال از نظر برخورد و درگیری فیزیکی مثل 
کشتی نیست، ولی باز هم دیدیم که بازیکنان زیادی از لیگ فوتبال گرفتار کرونا 
شدند. ما باید به این نکته توجه کنیم که این ورزشکاران ممکن است در صورت 
ابتلا به کرونا، جان اعضای خانواده و اطرافیان خودشان را هم به خطر بیاندازند. 
پس به چه قیمت برخی از آقایان حرف از برگزاری لیگ می زنند و سعی دارند 
همه چیز را عادی جلوه دهند. سرمربی اسبق تیم ملی کشتی فرنگی به حسین 
نوری هم اشاره کرد و گفت: وضعیتی که برای حسین نوری بوجود آمد واقعاً نگران 
کننده بود که خوشبختانه هم اکنون شاهد بهبودی نسبی او هستیم. ولی هیچ 
تضمینی وجود ندارد که این اتفاق برای مابقی کشتی گیران ملی پوش نیفتد. این 
بیماری مهلک و خطرناک با هیچکس شوخی ندارد و در صورت ابتلا، هیچ فرقی 

بین ورزشکار و افراد عادی وجود ندارند.
وی در پایان گفت: سلامت و جسم و روح کشتی گیران ملی پوش به عنوان 
سرمایه های ارزشمند ورزش قهرمانی ایران از اهمیت بسیار زیادی برخوردار است 
و نباید با برگزاری لیگ کشتی، سرمایه سوزی کنیم و جان این قهرمانان را به خطر 
بیاندازیم. به هر حال با توجه به شیوع دوباره ویروس کرونا که حجم بالاتری از موج 
اول این بیماری دارد، بعید می دانم لیگ کشتی در سالجاری مجوز برگزاری کسب 
کند، مگر آنکه اتفاق خوبی رخ دهد و شرایط تا پایان سال به حالت عادی بازگردد.

غفوری: 

جواب تست کرونای من منفی است
تست کرونای مجدد کاپیتان تیم فوتبال استقلال منفی شد و به احتمال فراوان 

این بازیکن به زودی به تمرینات باز خواهد گشت.
وریا غفوری کاپیتان تیم فوتبال استقلال تهران که به خاطر مبتلا شدن به بیماری 
کرونا نتوانسته بود این تیم را در دیدار مقابل تراکتور همراهی کند به زودی به 

تمرینات باز خواهد گشت.
»وریا غفوری« در گفت وگو با ایرنا اعلام کرد پاسخ آزمایش مجدد کرونا او منفی 
اعلام شده است. به نظر می رسد پس از تایید تیم پزشکی استقلال این بازیکن به 

زودی در تمرینات حاضر خواهد شد.

علیرضا جهانبخش این روزها در برایتون چندان مورد توجه نیست و سرمربی این 
تیم نشان داده علاقه چندانی به استفاده از او ندارد.

دو سال قبل تقریبا در چنین روزهایی یک انتقال جذاب برای فوتبال دوستان 
ایرانی رقم خورد و علیرضا جهانبخش پس از کسب عنوان آقای گلی در لیگ هلند 
از تیم آلکمار راهی برایتون شد تا روزهای درخشان خود در فوتبال هلند را در کشور 
انگلیس هم تکرار کند. این انتقال علیرضا را تبدیل به گران قیمت ترین بازیکن 
ایرانی تاریخ کرد و علاوه بر این او تبدیل به گران ترین خرید تاریخ باشگاه برایتون 
شد؛ برچسبی که در همان ابتدای کار انتظارات را از جهانبخش بالا برد و همگان 

منتظر عملکردی درخشان از این ستاره ایران بودند.
با این حال تمام این انتظارات جای خود را به ناامیدی دادند و جهانبخش در 
فصل اول حضورش در برایتون با وجود آن که دقایق هم به میدان نرفت، عملکردی 
ضعیف داشت تا حتی در پایان فصل زمزمه های جدایی او هم به گوش برسد. 
ناکامی جهانبخش در فصل اولش در برایتون را می توان به عواملی چون نداشتن 
پیش فصل مناسب به خاطر شرکت در مسابقات جام جهانی روسیه، مصدومیت 
به خاطر جام ملت های آسیا،  تیم  از  اول، جدایی  نیم فصل  نسبتا طولانی در 
تاکتیک های دفاعی تیم برایتون و هم چنین سطح بسیار بالاتر لیگ برتر انگلیس 
نسبتا به لیگ هلند ربط داد که باعث علیرضا در فصل اولش نه گلی بزند و نه گلی 

بسازد.
با تمام این اوصاف این ستاره ایرانی برای این فصل هم در برایتون ماندنی شد تا 

شاید با تغییر سرمربی و حضور گراهام پاتر روزهای بهتری را تجربه کند اما داستان 
برای آقای گل سابق لیگ هلند به گونه ای دیگر پیش رفت. پاتر از ابتدای فصل 
نشان داد علاقه چندانی به استفاده از جهانبخش ندارد و علیرضا برای حضور در 
میدان مجبور شد ۱۶ هفته صبر کند تا با حضور 22 دقیقه ای برابر وولورهمپتون 
برای اولین بار در فصل جدید لیگ برتر به میدان برود. حضوری که چندان دوام 
نداشت و جهانبخش برای بازی کردن دوباره مجبور شد چهار هفته صبر کند؛ 
ستاره  این  از  هم  را  ملی  تیم  پیراهن  متوالی  نشینی های  نیمکت   درحالی که 
ایرانی گرفته بود، بازی برابر بورنموث و حضور در ترکیب اصلی تولدی دوباره برای 
جهانبخش بود. او در سومین دقیقه این بازی موفق به گلزنی برای برایتون شد و 
پس از شکستن طلسم ناکامی هایش اشک شوق ریخت؛ گلزنی مقابل بورنموث 
هم نتواسنت علیرضا را در بازی هفته بعد تیمش مقابل چلسی فیکس کند و او این 
بار به عنوان یار تعویضی به زمین رفت و یکی از زیباترین گل های سال های اخیر 
لیگ برتر را وارد دورازه آبی های لندن و کپا آریزابالاگا کرد تا نشان دهد چقدر آماده 
است. علیرضا باز هم پس از گل اشک ریخت تا گریه به بخش ثابتی از گل های او 

تبدیل شود.
گلزنی مقابل بورنموث هم نتواسنت علیرضا را در بازی هفته بعد تیمش مقابل 
چلسی فیکس کند و او این بار به عنوان یار تعویضی به زمین رفت و یکی از زیباترین 
گل های سال های اخیر لیگ برتر را وارد دورازه آبی های لندن و کپا آریزابالاگا کرد 
تا نشان دهد چقدر آماده است. علیرضا باز هم پس از گل اشک ریخت تا گریه به 

بخش ثابتی از گل های او تبدیل شود.
این درخشش اما باز هم نتوانست تضمینی برای حضور ثابت او در هفته های 
بعدی تبدیل شود و حتی تاثیرگذاری روی تک گل برایتون مقابل واتفورد هم 
جایگاه جهانبخش را تغییر چندانی نداد و فقط جایگاهش از روی سکوهای 
آمکس استادیوم به نیمکت تغییر یافت. تعطیلی مسابقات به دلیل ویروس کرونا 
انتظار  دوباره  از شروع  و پس  انداخت  برتر  لیگ  بر مسابقات  وقفه ای طولانی 
می رفت جهانبخش بیش از گذشته به کار گرفته شود اما او در تمام دیدارهای 
تیمش از لیست گراهام پاتر خط خورد و فقط در جریان شکست پنج بر صفر مقابل 
منچسترسیتی بود که دقایق کوتاهی به او بازی رسید. با این حال در تمام این 
مدت پاتر به صراحت از آمادگی جهانبخش صحبت کرده اما هنوز کسی به درستی 
نمی داند که چه چیزی مانع حضور او حداقل روی نیمکت می شود. در این بین 
تیم برایتون هم شرایط چندان مطلوبی در جدول رده بندی لیگ برتر انگلیس ندارد 
و عملکرد ضعیف عناصر هجومی این تیم، سکونشینی جهانبخش را عجیب تر 

می کند.
این ستاره ایرانی در این فصل از رقابت های لیگ برتر انگلیس در ۹ بازی برای 
تیمش به میدان رفته که سه تا از آن ها از ابتدا بوده و در مجموع ۳۱۰ دقیقه حضور 
موفق به زدن دو گل هم شده است. مقایسه ای اجمالی بین عملکرد  جهانبخش 
و رقیبانش در ترکیب برایتون نشان می دهد نیمکت نشینی او در این تیم چندان 

منصفانه نیست:

آرون کونولی: مهاجم 2۰ ساله و ایرلندی در این فصل از رقابت های لیگ برتر 
مورد توجه گراهام پاتر بوده و 2۳ بار برای برایتون به میدان رفته که در این مدت فقط 
دو گل زده و یک پاس گل داده است. او فوتبالش را از آکادمی برایتون آغاز کرده 
و پس از یک دوره قرضی در لیگ یک انگلیس و تیم لوتون تاون که با تنها دو بازی 

همراه بود، امسال به تیمش برگشته است.
نیل ماوپی: بهترین عنصر هجومی برایتون در این فصل از رقابت ها این ستاره 
2۳ ساله فرانسوی است که امسال با آمار 2۵ گل در چمپیونشیپ از تیم برنتفورد 
خریداری شد و تا به اینجای کار در ۳4 حضورش در نوک پیکان خط حمله تیمش 
۹ گل زده و 2 پاس گل داده است. خرید ماوپی برای برایتون 22 میلیون دلار هزینه 
داشت که او را جلوتر از جهانبخش تبدیل به گرانترین انتقال تاریخ این باشگاه کرد.
لئاندرو تروسار: وینگر بلژیکی برایتون امسال از تیم خنک به انگلیس آمده و 2۹ 
بار برای تیم جدیدش به میدان رفته که در این مدت موفق به زدن ۵ گل و ارسال 
سه پاس گل شده است. او فصل قبل برای خنک در فوتبال بلژیک ۱4 گل به ثمر 

رساند.
گلن ماری: ستاره فصل قبل برایتون بود که موفق به زدن ۱۳ گل برای این تیم 
شد ولی امسال با حضور ماوپی بدل به یک بازیکن نیمکت نشین شده و تنها شش 

بار در ترکیب اصلی مرغان دریایی قرار گرفته و یک بار گلزنی کرده است.
الکسیس مک آلیستر: این بازیکن آرژانتینی و 2۱ ساله پس از اتمام قرارداد 
قرضی اش در بوکاجونیورز به انگلیس برگشته در هفته های اخیر بیشتر برای 
برایتون به میدان رفته است. او امسال ۶ بار به زمین رفته که در سه بازی فیکس 

بوده ولی هنوز موفق به زدن گل یا ارسال پاس گل نشده است.
سولی مارچ: هافبک 2۵ ساله برایتونی ها در این فصل ۱۶ بار بازی کرده که ۹ 
مورد آن به عنوان یار ثابت بوده ولی هرگز موفق به گلزنی نشده و تنها یک پاس گل 
داده است. او از بازیکنان قدیمی برایتون است و از سال 2۰۱2 در این تیم عضویت 

دارد و هرگز پیراهن تیم دیگری را بر تن نکرده است.
پاسکال گروس: پست اصلی او هافبک بازیساز است و در بعضی از بازی ها در 
سمت راست هم به کار گرفته شده ولی عملکردش نسبت به فصل اول درخشانی 
که در ترکیب آلبیون تجربه کرد افت فاحشی داشته است. او در فصل اول حضورش 
۷ بار گل زد و ۸ پاس گل داد ولی امسال که فصل سومش به حساب می آید در 2۷ 

بازی تنها دو گل زده و چهار پاس گل داده است.
بررسی عملکرد رقیبان جهانبخش برای حضور در ترکیب اصلی نشان می دهد 
اغلب آن ها فصل موفق و جالبی را سپری نکرده اند که همین موضوع سکونشینی 
آقای گل سابق فوتبال هلند را عجیب تر می کند. از طرفی در سابقه این نفرات هرگز 
عملکردی مشابه آنچه جهانبخش در لیگ هلند از خود نشان داد، دیده نمی شود 
و به نظر می رسد پایان این فصل از رقابت های لیگ برتر بهترین زمان برای جدایی 
علیرضا از برایتون و حضور در تیمی است که بتواند در آن بیشتر به زمین برود تا 

اعتماد به نفس از دست رفته خود را بار دیگر به دست آورد.

بررسی وضعیت رقیبان علیرضا جهانبخش در برایتون؛

کم لطفی آشکار گراهام پاتر به علیرضا

دبیر هیأت کاراته استان قم گفت: پسران کاراته کای قم با اعلام پایان رقابت های کاراته وان پسران ایران در رده های سنی 
مختلف بین برترین ها قرار گرفتند. 

سعید برخوردار اظهار کرد: در دو سالی که مسابقات کاراته وان پسران کشور برگزار شد، یکی از استان های موفق این پیکارها 
بودیم و خوشبختانه با تلاش مربیان عزیز باشگاه ها چهره های مستعد کاراته قم در این لیگ معتبر و سطح بالا حضور موفقی 
داشتند. وی با اشاره به اعلام نفرات برتر رقابت های کاراته وان پسران کشور، افزود: در جلسه هیات رئیسه سازمان لیگ با 
حضور اشرف امینی نایب رئیس بانوان فدراسیون، ابوالقاسم پایدار رئیس سازمان لیگ و اعضای هیات رئیسه این سازمان 
به شکل وبینار، به دلیل تداوم شیوع ویروس کرونا و عدم امکان برگزاری آخرین مرحله مسابقات کاراته وان پسران،  پایان این 

رقابت ها اعلام و نفرات برتر آن معرفی شدند و جمع زیادی از نخبه های کاراته قم در جمع برترین ها قرار گرفتند.
دبیر هیأت کاراته استان قم افزود: مبنای معرفی جایگاه کاراته کاها در رده بندی نهایی این رقابت ها، رتبه آنها تا پایان مرحله 
سوم است، ضمن اینکه چهار نفر برتر رنکینگ این دوره از مسابقات در صورت عادی شدن شرایط موجود، به اردوی تیم های 
ملی کاراته رده های سنی پایه راه می یابند. وی در ادامه به رنکینگ کاراته کاهای استان قم در این دوره از مسابقات اشاره 
و عنوان کرد: در رده سنی نونهالان امیرمحمد رشید به مربیگری استاد دباغیان و محمدجواد برخوردار به مربیگری استاد 
برخوردار رنکینگ یک را کسب کردند و سیدمحمدصدرا فروغی به مربیگری استاد خلیلی رنکینگ دو را به خود اختصاص 
داد، ضمن اینکه در رنکینگ سه نماینده قم سیدمیلاد مرتضایی به مربیگری استاد دباغیان بود و در همین رده سنی 
محمدجواد هدیه لو به مربیگری برادران سلطانی رنکینگ هفت را کسب کرد. برخوردار با اشاره به نماینده برتر قم در رده 
سنی نوجوانان، افزود: رنکینگ دو به متین محمدی یکتا به مربیگری استاد محمد سلطانی رسید، ضمن اینکه در رده سنی 
جوانان رنکینگ پنج را فرید معصومی شاگرد استاد دباغیان کسب کرد، در رده سنی امید مرتضی نعمتی شاگرد استاد خلیلی 

رنکینگ یک را به دست آورد، رنکینگ دو به علی اکبر بختیاری شاگرد استاد دباغیان رسید.
وی افزود: در رده سنی امید رنکینگ سه نصیب علیرضا برخوردار شاگرد استاد برخوردار، سینا عبدالحسینی به مربیگری 
برادران پایدار و سیدمجید وکیلی به مربیگری برادران سلطانی شد، رنکینگ چهار را رضا خشدونی فراهانی شاگرد استاد 
دباغیان کسب کرد، رنکینگ پنج نصیب مهدی آقاجانی شاگرد استاد خلیلی شد و رنکینگ ۶ را محمدامین بابایی شاگرد 

استاد برخوردار به دست آورد.

رئیس هیات دوچرخه سواری استان قم از برگزاری نخستین دوره مسابقات این رشته در سبک پمپ ترک برای دو ماده 
کراس کانتری و بی ام ایکس خبر داد. 

مصطفی امینی اظهار کرد: این رقابت ها در دو رده سنی جوانان و بزرگسالان برگزار شد و هر ورزشکار به شکل انفرادی یک 
دور کامل مسیر پمپ ترک را طی کرد، ضمنا رکورد گیری برای هر ورزشکار دو بار انجام گرفت و بهترین زمان این دو مرحله، 

به عنوان رکورد هر رکاب زن محسوب شد.
وی در ادامه از راه اندازی کمیته دانش آموزی هیات دوچرخه سواری خبر داد و افزود: در این نشست با حضور محسن 
رمضان بیگی معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش قم، مسوول کمیته دانش آموزی هیات منصوب شد تا 

تعامل و همکاری نزدیک تری بین هیات و این نهاد که استعدادهای اصلی ورزش در آن هستند صورت بگیرد.
رئیس هیات دوچرخه سواری استان قم با بیان اینکه رکاب زنان این هیات تمام موارد بهداشتی را در دوره کرونا رعایت 
می کنند، اضافه کرد: در دوران شیوع بیماری کرونا یکی از بهترین راه های تردّد شهری و همچنین ورزش و تقویت سیستم 
ایمنی بدن، استفاده ایمن از دوچرخه است. وی با اشاره به دستورالعمل بهداشتی مسابقات دوچرخه سواری در دوران کرونا، 
بیان کرد: در تمام مسابقات هیات دوچرخه سواری تماشاگر حضور ندارد، استفاده از ماسک و دستکش توسط کادر اجرایی، 
مربیان و سرپرستان الزامی است، مواد غذایی و آب صرفا بسته بندی شده و استاندارد استفاده می شود و فاصله گذاری نیز 
در دستور کار شرکت کنندگان و کادر اجرایی قرار دارد. امینی با اشاره به برترین های نخستین دوره مسابقات استانی سبک 
پمپ ترک، ابراز کرد: این رقابت ها با حضور ۳۵ رکاب زن به انجام رسید و در پایان مسابقات رشته بی ام ایکس رده سنی 

جوانان حسن عابدینی رتبه نخست را کسب کرد، متین عامری دوم شد و آرسام میرزایی به مقام سوم دست یافت.
وی یاد آور شد: در رشته کراس کانتری رده سنی جوانان نیز احمدرضا هدایتی، طاها لطفی و علی جهانگیری اول تا سوم 
شدند و در رده بزرگسالان بی ام ایکس علی عابدینی، احسان بیانی و محمدعلی محقق روی سکوهای اول تا سوم رفتند، 
ضمن اینکه در رشته کراس کانتری بزرگسالان علی لطفی، محمد مهدی شمس و سیدمحمدحسین میرجعفری رتبه های 
برتر را نصیب خود کردند. رئیس هیات دوچرخه سواری استان قم در پایان با بیان اینکه نفرات برتر این مسابقات به عنوان 
نماینده های قم در پیکارهای قهرمانی کشور به میدان می روند، ابراز کرد: پیست بی ام ایکس پردیسان قم نخستین پیست 

استاندار کشور است که به همت معاونت ترافیک شهرداری قم ساخته شده است.

دبیر هیأت کاراته استان قم خبرداد:

پسران کاراته کای قمی در جمع برترین های ایران 
رئیس هیات دوچرخه سواری استان قم خبرداد:

برگزاری نخستین رقابت دوچرخه سواری سال 99 در قم 

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 

طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
۱-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۳۰۵۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰۱۷۳۰ آقای سید امیر حسینی 
فرزانه فرزند سیدداود درسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۰ مترمربع پلاک شماره 
2۵۹4/2۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری  از حمیده ایاز افشرد ثبت دفتر ۱۱۷ 

صفحه 2۱4 الی 22۰ )م الف ۶۶۶۰(
2- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۳۰۵۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰۱۷۳۱ خانم حمیده ایاز افشرد 
فرزند ماشاءاله در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۰ مترمربع پلاک شماره 
2۵۹4/2۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر ۱۱۷صفحه 

2۱4الی 22۰)م الف۶۶۵۹(
ابن یامین بنچه  به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱44۳۰۰۰2۰۰۰۷۳۳ آقای  ۳- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۳۵4۸ مربوط 
فرزند جواد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶2.۵۰مترمربع پلاک شماره 2۱۹۰ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسن کاشف ثبت دفتر ۱۸صفحه ۵4۷)م 

الف۶۶۶۱(
4- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۱۸4۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰2۰۰۸۰۷۱ آقای ابوالفضل آرام فرزند 
حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱24 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۶۰۷/4۸ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از تقی و محمد رحمانی خریداری نموده است)م 

الف۶۶۶2(
۵- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۳2۰4 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰2۰۰۶۶۰۹ آقای علی احسان علیجانی 
فرزند عینعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین به مساحت 2۰2/۵مترمربع پلاک شماره 2۱۹۰اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد خطیبی ورثه حسن خطیبی به میزان 4/۵۰متر مربع و محمد 

حنیفه سرو دلیر به میزان 2۰۰مترمربع)م الف۶۶۶4(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 

نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳۹۹/0۴/۲۵ تاریخ انتشار دوم: ۱۳۹۹/0۵/۱۱
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-------------------------------------------------
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

۱-  رای شماره ۱۳۹۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۰۶۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱44۳۰۰۰۱۰۰2۶۹۳ آقای صمد یونسی فرزند 
غلامعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵2/2۸ مترمربع پلاک شماره ۱۱24۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از آقای سید احمد رضوی صادره در دفتر ۳۱۹ صفحه 2۱۹)م الف ۶۶۶۳(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 

به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 

مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.

تاریخ انتشار اول: ۱۳۹۹/0۴/۲۵  تاریخ انتشار دوم: ۱۳۹۹/0۵/۱۱
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

-------------------------------------------------
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

۱-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۱4۱۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰۱۳۶۹ آقای محمود بیات فرزند 
علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۰/۹2 مترمربع پلاک شماره قطعه هشتم از 22۷۷ 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی زحمت کش )م الف ۶۶۶۵(
2- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۳۳۸۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹2۱۱44۳۰۰۰2۰۰۱۵۶۰ خانم فاطمه عبدی فرزند 
علیرضا در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۵/۵۵مترمربع پلاک شماره 2۵۹۶/۳۷ 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی می باشد )م الف۶۶۶۶(
۳- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۱۶۱۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱44۳۰۰۰2۰۰22۵۹ آقای مهدی گزلخانی فرزند 
اسمعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰مترمربع پلاک شماره 2۱4۳ اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی اکبر محققی )م الف۶۶۶۷(
4- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۰۶۳۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰۰۶۹۷ آقای قدرت خوه فرزند 
جعفر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸4/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹4۷/۱۵۵ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری ازعلی و داود و محسن همگی صفائی آرش ثبت دفتر 

۱۵۸صفحه 4۵۱)م الف۶۶۶۸(
۵- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰24۹۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰۱2۶۰ خانم معصومه رستمی آتدره 
سی فرزند خداویردی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین به مساحت ۹۱مترمربع پلاک شماره ۱۹4۱/۱۶2 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علیرضا چراغی به میزان ۳۳ سهم و قنبرعلی چراغی به میزان 

۶۵/۳ سهم ثبت دفتر 2۸۰ صفحه ۶۰)م الف۶۶۶۹(
۶-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰2۰۰۳44۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰2۰۰2۰۶4 آقای علی رضا سروی فرزند 
مهدی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱44 مترمربع پلاک شماره 2۵4۹ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث محمد صادق طاهری قزوینی ثبت دفتر 4 صفحه 

۵۹۵)م الف ۶۶۷۰(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 

نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳۹۹/0۴/۲۵ تاریخ انتشار دوم: ۱۳۹۹/0۵/۱۱
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم



7 چهار شنبه -بیست وپنجم تیر ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 5075
سیاسی

جدید  دستورالعمل  ابلاغ  از  قضاییه  قوه  سخنگوی 
گفت:  و  داد  خبر  کرونا  دوم  موج  در  زندانیان  مرخصی 
مرخصی مجدد ریاست قوه قضاییه به زندانیان همزمان با 
موج دوم کرونا در دستورالعمل جدیدی صادر و به سازمان 
زندانها و واحدهای قضایی ابلاغ شد تا متناسب با وضعیت 

روز زندانیان بتوانند از مرخصی بهره مند شوند. 
های  مجازات  از  حداکثری  استفاده  داد:  ادامه  وی 
تا کمک کند به کاهش  نیز تاکید شده  جایگزین حبس 

جمعیت کیفری و سلامت زندانیان.
های  فعالیت  توسعه  افزود:  قضاییه  قوه  سخنگوی 
بهداشتی و مراقبتی با به کارگیری و مساعدت های ویژه 
مندی  بهره  و  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت  وزارت 
سلامت  ارتقای  جهت  در  جهادی  گروههای  مشارکت  از 
زندانیان در حال انجام است. غلامحسین اسماعیلی روز 
سه شنبه در بیست و نهمین نشست خبری خود افزود: 
متاسفانه شرایط کرونایی در کشور ادامه و در روزهای اخیر 
آمار مبتلایان و جانباختگان فزونی یافته است بار دیگر از 
تلاش ها و زحمات کادر پزشکی و پرستاری قدردانی می 
کنم همچنین از مردم خوب و فهیم ایران اسلامی موکدا 
تقاضا می کنم توصیه های پزشکی به ویژه استفاده از ماسک 
و رعایت فیزیکی و اجتناب از حضور در اجتماعات جز در 
موارد ضروری توصیه می کنم. وی ادامه داد: از صنوفی که 
به آنها اجازه فعالیت داده شده می خواهیم حتما در محل 
فعالیت خویش همه دستورالعمل ها را رعایت کنند تا بتوانیم 

زنجیره انتقال این ویروس را قطع کنیم.
های  مجازات  از  حداکثری  استفاده  داد:  ادامه  وی 
تا کمک کند به کاهش  نیز تاکید شده  جایگزین حبس 

جمعیت کیفری و سلامت زندانیان.
های  فعالیت  توسعه  افزود:  قضاییه  قوه  سخنگوی 
بهداشتی و مراقبتی با به کارگیری و مساعدت های ویژه 
مندی  بهره  و  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت  وزارت 
سلامت  ارتقای  جهت  در  جهادی  گروههای  مشارکت  از 

زندانیان در حال انجام است.
اعدام موسوی مجد قطعی و لازم الاجرا است

اسماعیلی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا حکم اعدام 
موسوی مجد، جاسوس موساد اجرا شده یا نه گفت: اجرای 
حکم فرایندی دارد و اینگونه نیست که حکم قطعی شد 

بلافاصله اجرا شود. 
وی ادامه داد: این حکم در فرایند اجرا قرار دارد و تا امروز 

اجرا نشده اما جزو احکام قطعی لازم الاجرا است. 
اسماعیلی با تاکید بر اینکه کاری به فضاسازی ها نداریم، 
خاطرنشان کرد: فضاسازی ها ما را عقب نخواهد راند. امنیت 
جامعه و کشور خط قرمز است و کسانی که بخواهند امنیت 
شهروندان و کشور را به مخاطره بیندازند مطمئن باشند قوه 
قضاییه با صلابت و اقتدار با کسانی که ناامنی ایجاد کنند 

برخورد می کند.
وی افزود: مگر می شود کسی اسرار کشور را به بیگانه 

بفروشد و ما بی تفاوت باشیم.
سخنگوی قوه قضاییه اظهار داشت: ما حکم مشابهی را 
هفته قبل در ارتباط با یکی دیگر از جاسوسانی که کارمند 

بازنشسته هوافضای وزارت دفاع کشور بود، اجرا کردیم.
عسگری جاسوس موشکی سیا اعدام شد

 اسماعیلی اضافه کرد: این فرد سال ها در این وزارتخانه 
کار کرده بود و  با بازنشستگی پیش از موعد در سال ۹۵ 
بازنشسته شده بود و در سال های پایانی خدمت و بعد از 
بازنشستگی  به سرویس سیا وصل شده بود و به جهت اینکه 
آشنایی با فعالیت های موشکی ما داشت برخی از اطلاعات 

آن را  به سازمان سیا فروخت و پول گرفت. 
که   بود  عسگری  رضا  آقای  فرد  این  داد:  ادامه  وی 
شناسایی، بازداشت، محاکمه و محکوم به اعدام شد و هفته 

گذشته حکمش اجرا شد.  
سخنگوی قوه قضاییه تاکید کرد: ما با کسی تعارف نداریم 

و با امنیت کشور معامله نمی کنیم.
دریافت کنندگان ارزهای صادراتی در انجام 

تعهدات خود تعلل نکنند
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
چه  صادراتی  ارزهای  بازگشت  درخصوص  قضاییه  قوه 
تمهیدات و برنامه ای دارد، گفت: هنوز چند روزی از این 
مهلت باقی مانده است؛ توصیه ما این است که در مهلت 
باقی مانده نسبت به تعهدات خود اقدام کنند و بپرهیزند 

از اینکه تعلل آنها باعث شود تا قوه قضاییه سراغ آنها بروند.
وی ادامه داد: هماهنگی بسیار خوب میان قوای سه گانه 
در این ارتباط انجام شده است. در دادسرا کار گروههای 
مشترک با حضور بانک مرکزی، ضابطان قضایی، اطلاعات 
سپاه، کارشناسان اقتصادی تشکیل و جلسات مشورتی 

متعددی برگزار شده است.
تایید حکم اعدام ۳ نفر در ارتباط با حوادث آبان ماه 
تایید  به سوالی درباره  پاسخ  سخنگوی قوه قضاییه در 

احکام اعدام سه نفر در ارتباط با حوادث آبان ماه گفت: آنچه 
از ناحیه همکاران قضایی به ما اعلام شد، این حکم بعد از 
فرجام خواهی متهمان و وکلای آنها به تأیید دیوان عالی 

کشور رسید و به دادسرا اعاده شده است.
اسماعیلی اضافه کرد: اجرای احکام فرایند کاملا قانونی 
فرایند  در  احکام  اجرای  مرحله  در  است  ممکن  و  دارد 
یا موارد دیگر نتیجه  رسیدگی به دلیل اعمال ماده 4٧٧ 

پرونده توام با تغییر شود.
سخنگوی قوه قضاییه در ارتباط با این محکومان گفت: در 
مورد اتهام این افراد شاید برای نخستین بار است که اعلام 
می شود؛ این پرونده را خدای متعال کمک کرد جنایات 

اینها برملا شد. 
اغتشاشات  صحنه  در  اینها  داد:  توضیح  اسماعیلی 
دستگیر نشدند بلکه دو نفر از این افراد در صحنه سرقت 
مسلحانه از یک خانم که سلاح سرد همراه داشتند، دستگیر 

شدند.
وی ادامه داد: بعد از دستگیری مشخص شد در صحنه 
هایی که این افراد اماکن عمومی، بانک، اتوبوس و اقدامات 
اقدامات  از  جسارت  با  بودند  داده  انجام  ای  خرابکارانه 
هم  خارجی  های  رسانه  برای  و  کردند  فیلمبرداری  خود 
ارسال کردند.  سخنگوی قوه قضاییه تصریح کرد: بهترین 
مستندات را از اعمال مجرمانه خود تهیه و در دادگاه هم اقرار 

کردند و صحنه ها بازسازی شد.
وی درباره فرصت دفاع این افراد در دادگاه ها افزود: در این 
پرونده چهار نفر در فرآیند دادرسی اعلام آمادگی برای وکالت 
این افراد کردند؛ وکیل احدی از متهمان از بستگان وی بود 
که هم به لحاظ حرفه وکالت و تعصب خانوادگی از موکل 
خود دفاع کرد همچنین جلسات دادگاه، حضور وکلا، اقاریر 

متهمان و فرایند دادگاه فیلمبرداری شده است.
اسماعیلی اضافه کرد: عجیب این است که آقایی که در 
رسانه ها اطلاع رسانی می کند؛ از منظر وکیل هنوز فرم 
وکالت را پر نکرده است و اعلام وکالت نداشته است و بعد از 

اجرای حکم نامه ای به اجرای احکام نوشته است. 
صدور حکم اولیه پرونده مهدی جهانگیری 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین 
وضعیت پرونده مهدی جهانگیری گفت: دادگاه های این 
پرونده برگزار و حکم دادگاه صادر و محکومیت هایی نیز 

صادر شده است.
بیان  از  اما چون حکم غیرقطعی است   وی ادامه داد: 

جزئیات تا صدور حکم قطعی معذور هستیم.
پرونده آقایان سیف و عراقچی در دادسرا

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین 
وضعیت پرونده آقایان سیف و عراقچی گفت: این پرونده 
به لحاظ نیاز به تحقیقات تکمیلی همچنان در دادسرا 

است.
پیوند گزارش دیوان  به لحاظ  ادامه داد: همچنین  وی 
ما  برای  اسلامی  شورای  مجلس  طریق  از  که  محاسبات 
ارسال شد؛ مجموعه اقدامات حوزه ارزی در حال بررسی 

است و کار تحقیقاتی و کارشناسی انجام می شود.
اسماعیلی در پاسخ به اینکه آیا این افراد بازداشت هستند 

یا نه گفت: هیچکدام از این افراد بازداشت نیستند.
فساد سیستمی نداریم

سخنگوی قوه قضاییه درباره مبارزه با مفاسد اقتصادی 
گفت: به عنوان یک مجموعه کارشناسی و اشراف دقیق 
نداریم  سیستمی  فساد  کشور  در  کردیم  اعلام  قضایی 
اما اقتصاد ملی تحت تاثیر تحریم های ظالمانه و جنگ 
اقتصادی دشمن، برخی بی تدبیری ها و سوء مدیریت ها و 
سوءاستفاده و اعمال مجرمانه برخی سودجویان قرار گرفته 
است.  وی ادامه داد: در این شرایط مبارزه با فساد اقتصادی 
بازگشت  برای  و تلاش  دانه درشت ها  با  برخورد  رعایت  با 
سرمایه ها به صاحبان و مالکان اصلی این سرمایه ها ادامه 

دارد.
اسماعیلی اظهار داشت: همین امروز در شعبه اول مبارزه 
و  است  رسیدگی  حال  در  ای  پرونده  مفاسداقتصادی  با 
در شعبه دوم نیز یک پرونده مهم در اخلال ارزی در حال 
رسیدگی است و در رابطه با پرونده اکبر طبری در همین 

زمان و ساعت پرونده در جریان رسیدگی قرار دارد.
صید ترال را مغایر مصوبات می دانیم و برخورد 

می کنیم
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اقدامات 
دستگاه قضایی در برخورد با صید ترال در سواحل جنوبی 
آب های  مختلف  های  بخش  در  را  ترال  صید  ما  گفت: 
سرزمینی خود به لحاظ آسیب زیست محیطی و اشکالی که 
در فعالیت صیادان محلی ایجاد می کند، مغایر با مصوبات 

می دانیم.
وی ادامه داد: به ضابطان قضایی اعلام کردیم تا در هر 
کجای آب های سرزمینی مشاهده شود با دستور قضایی که 

صادر شده است، برخورد شود.

سخنگوی قوه قضاییه مطرح کرد:

استفاده حداکثری از مجازات های جایگزین حبس 

سخنگوی دولت گفت: آمریکا با خروج از برجام که اثرات آن با خروج از سایر 
توافقات بین المللی قابل مقایسه نیست، خود را در جهان بی آبرو و منزوی کرد. 

»علی ربیعی« روز سه شنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه با اشاره به بیانات 
رهبر معظم انقلاب در دیدار با نمایندگان اظهار داشت: فرمایشات آرامش بخش و 
امید بخشی که معظم له در شرایط دشوار و سخت جامعه ایران امروز بیان کردند، و 
زمینه همکاری برای کاهش هرچه سریعتر مشکلات و آلام ملت ترسیم شد، به نوبه 

خودم و از سمت دولت از ایشان سپاسگزاری می کنم.
 سخنگوی دولت با بیان اینکه در دوره بی نظیری در تاریخ معاصر قرار داریم، گفت: 
در هیچ دوره ای بدخواهان ایران به این اندازه دارای قدرت چه در آمریکا و چه در 
کشورهای کینه توز علیه ایران در منطقه و سایر کشورها دارای قدرت نبودند و فشار 

تحریم ها بر اقتصاد ایران بر هیچ کشوری اینچنین تحمیل نشده است.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری خاطرنشان کرد: هیچ دوره ای مثل 
این دوره جامعه ما متحول شده نبود و ضرورت پاسخ اجتماعی و اقتصادی به نیازهای 
جامعه از ضروریاتی است که شاید در دوره های قبل این چنین نیازمندی، تحریم و 

کمبود باهم توام نشده بود.
 وی  افزود: بدون تردید عبور از این چالش های همپوشان که با آثار عظیم اقتصادی 
اجتماعی کرونا هم درهم تنیده شده، نیازمند تمرکز بر مسائل همراهی و همکاری هم 

افزایی، چه بین ارکان نظام و از آن مهمتر همه آحاد جامعه هستیم.
 ربیعی اضافه کرد: فشارهای تحریم، زورگویی های آمریکا، مشکلات اقتصادی و 
معیشتی و دردهایی است که برای مردم به وجود آمده است. آثار کرونا که اقتصادهای 
بانشاط دنیا را دچار مشکل کرده توأمان با آن مواجه هستیم و بدون تردید عبور موفق و 
کاستن مشکلات جامعه با کاستن با همکاری همه جانبه وهم افزار درک و فهم مسائل 
امکان پذیر است. سخنگوی دولت با بیان اینکه خوشبختانه مثل همیشه رهبر معظم 
انقلاب با درک مسائل، توصیه های راه گشا و عالی دارند، گفت: تصمیم و بنای کار 
تصمیم قوا این است در کنار هم، همدلانه و با درک و فهم مشترک باشند تا بتوانند در 

حل مشکلات عظیم پیش روی گام بردارند.
وی خاطرنشان کرد: دولت آمادگی دارد پیرامون مسائل مهمی چون تورم، مشکلات 
ارزی، تولید، مشکلات ناشی از تحریم و مسایل معیشتی و همه موارد مد نظر مقام 
معظم رهبری با همه توان و تعامل با دیگر قوا، راهکارهای اساسی برای برطرف 
کردن موضوعات اساسی ارائه دهد. ربیعی تصریح کرد: دولت در خط مقدم مبارزه 
با مشکلات و حل مسائل کشور قرار دارد و با احساس مسئولیت از همه قوا برای 

همکاری با دولت به منظور رفع مشکلات دعوت می کنیم.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری ادامه داد: با هم اندیشی و هم افزایی 
قوا با توجه به ظرفیت های سه قوه می توانیم با ظرفیت سازی های نوین، مشکلات 

پیش رو را برداریم و زیرساخت های ورود به طرح های جدید را فراهم کنیم.
وی با اشاره به جلسه سران قوا، تصریح کرد: در هفته ای که گذشت مهمترین 
جلسه، جلسه سران سه قوه بود که مباحث وضعیت ارز، مشکلات اقتصادی و 
برنامه های رو به آینده مطرح شد و  این نخستین جلسه با حضور رییس جدید مجلس 
بود که بیشتر به بحث و بررسی اوضاع روز گذشت. با کارگروهی که در ستاد اقتصادی 
تشکیل خواهد شد در جلسات آینده موضوعات مهمی در زمینه اقتصادی، نیاز به 

هماهنگی سه قوه و تصمیمات فرا رو، اتخاذ خواهد شد.
سخنگوی دولت با اشاره به فرارسیدن پنجمین سالگرد برجام گفت: در سال های 
گذشته به دلیل خروج آمریکا از برجام این توافق تا اندازه زیادی کارکرد خود را با 
تحریم های ظالمانه ای که ترامپ  و دار و دسته او بر منظور فروپاشی ایران انجام دادند، 
برای مردم ما از دست داد وسبب شد عده ای هم راه قضاوت غیرمنصفانه درباره برجام 

در پیش بگیرند.
ربیعی افزود: آمریکایی ها نگذاشتند مردم ایران از فواید اقتصادی برجام منتفع 
شوند و خود آنها نیز دچار خسارت های زیادی در عرصه بین الملل و افکار عمومی 

حتی در داخل کشور  متحمل شدند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری بیان کرد: قطعا نقض برجام نمی تواند 
واقعیات را تغییر دهد. جمهوری اسلامی ایران با این توافق نشان داد که تمام تبلیغات 
یک دهه قبل و یا بیشتر از آن درباره فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران که گوش 

جهان را کر کرده بود، بی اعتبار است 
سخنگوی دولت گفت: ما ثابت کردیم چیزی برای مخفی کردن نداریم و همه جار و 
جنجال ها و همه تحریم های ملت ایران را در تمام این مدت آزرده است، فقط به نیات 

سیاسی و برای تامین رضایت رژیم صهیونیستی و جنگ طلبان بهانه جو بوده است.
ربیعی گفت: آمریکا با خروج از برجام که اثرات آن با خروج آنها از سایر توافقات 
بین المللی قابل مقایسه نیست، خود را در جهان بی آبرو و منزوی کرد و امروز با وجود 
دشواری هایی که تحریم های غیرانسانی بر مردم ما وارد کرده شاهد ایستادگی مردم 

در برابر این زور گویی ناعادلانه و باور ناکردنی هستیم.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری تعهد آشکار،  شفافیت و برنامه های 
صلح آمیز هسته ای ایران را از جمله بخش باقیمانده از برجام برشمرد و توضیح داد:  
نقش بر آب کردن سیاست های ایران هراسی آمریکا و رژیم صهیونیستی و تاکید بر 
غیرقابل اعتماد بودن آمریکا در توافقات یک جانبه و چند جانبه از دیگر بخش های 

باقی مانده  از برجام است.
وی خاطرنشان کرد: بدون برجام برای اثبات عدم پایبندی آمریکا به تعهداتش 
باید میلیون ها دلار هزینه می شد. هیچ کشوری را سراغ نداریم که بدون جنگ یا 
فروپاشی از ذیل فصل هفت شورای امنیت خارج شده باشد. از طرفی در سایه برجام 
دستاوردهای بزرگ هسته ای نیز به دست آمد که امروز دشمنان ما آرزوی نابود کردن 
آن را دارند. سخنگوی دولت با اشاره به اینکه امروز برجام موضوعی چالشی در آمریکا 
شده است،  افزود: برای آنچه که بدست آوردیم باید به نظرات و واکنش های بدخواهان 
ایران نگاه کنیم. همچنین برای درک بیشتر آثار برجام باید به سخنان ترامپ دقت 
کرد که خروج از برجام را بزرگترین خدمت به رژیم اسرائیل عنوان کرده است. ربیعی 
تصریح کرد: البته برجام به دلیل تخطی آمریکا نتوانست انتظارات مردم را برآورده کند، 
اما  هنوز ارزش یک ابتکار چند جانبه دیپلماتیک که آمریکا از آن سرافکنده و ایران از 

آن سربلند بیرون آمده است را دارد.
وی ادامه داد:  در آینده آمریکا راهی ندارد جز  اینکه هر فرد دیگری که در کاخ سفید 
حضور یافت و برای اینکه در فضای بین الملل اعتبار خود را بدست آورد،   به میزی که  

آن را ترک کرده،   بازگردد.
ماسک نزدن در اجتماعات، علت اصلی شیوع کرونا است

سخنگوی دولت کرونا را همچنان مساله اصلی دولت دانست و تاکید کرد: عدم 
استفاده از ماسک و حضور در تجمعات عامل اصلی گسترش شیوع و ابتلاء به بیماری 
کرونا است؛ تمام گزارش ها حاکی  از نزدن ماسک و عدم رعایت فاصله گذاری در 

اجتماعات است که به ناچار تصمیم های سخت تری در این زمینه اتخاذ خواهد شد.
ربیعی تصریح کرد: ستاد ملی کرونا تصمیم گرفت که به علت شیوع کرونا شهرهای 
کشور را شهر به شهر بررسی و مطالعه شود، شهرهایی که  فعلا سفید ارزیابی شدند 

برنامه مراقبت بیشتر و سخت گیری تمهیداتی اندیشیده خواهد شد.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با تاکید بر ضروت رعایت پروتکل های 
بهداشتی گفت: از هر گونه برگزاری اجتماعات اعم از مراسم های شادی، عزاداری، 
برنامه های علمی و مذهبی جلوگیری می شود. یک کارگروه مرکزی نظارت بر اجرای 
پروتکل ها زیر نظر وزیر کشور تشکیل شده است و به تناسب صنوف و بخش های 

مختلف، کارگروه های نظارت تشکیل می شود.
سخنگوی دولت بیان کرد: نظارت بر اجرای پروتکل های بهداشتی در استان ها 
و شهرستان ها در حوزه اصناف، به اتحادیه ها و در ادارات به سازمان امور اداری 
واستخدامی سپرده شد و در بخش های تولیدی هم این مسئولیت را وزارت بهداشت، 

درمان و آمورزش پزشکی و وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی دنبال خواهند کرد.
ربیعی با بیان این که »با تخلفات اصناف در رعایت دستورالعمل های بهداشتی 

برخورد می شود« افزود: مراکزی که اصول بهداشتی ابلاغی را رعایت نمی کنند در 
مرحله اول اخطار گرفته و در صورت تکرار پلمپ می شوند.

کلاس درس در مناطق قرمز کرونا غیرحضوری است
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری درباره تعیین تکلیف دانش آموزان در 
ترم های آتی در سال تحصیلی آینده با توجه وضعیت کرونا گفت: بر اساس آخرین 
تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا شروع سال تحصیلی ۱۵ شهریور ماه ۹۹ است، که 
تغییری نکرده است، برای اجرای این تصمیم شکل و کیفیت برگزاری کلاس ها در سه 

سناریو در وضعیت های قرمز، زرد و سفید کرونایی در نظر گرفته شده است.
سخنگوی دولت بیان کرد: برگزاری کلاس های آموزشی در وضعیت قرمز قطعا به 
صورت غیرحضوری خواهد بود، در وضعیت زرد به صورت ترکیبی حضوری و غیر 

حضوری می تواند باشد که البته باید پروتکل های بهداشتی کاملا رعایت شود.
وی افزود: در وضعیت زرد و در روش ترکیبی نیمی از دانش آموزان در روزهای فرد 
و نیمی دیگر در روزهای زوج سر کلاس می روند و در روزهایی که در کلاس حضور 

ندارند به صورت غیر حضوری به  آنها آموزش ارائه خواهد شد 
ربیعی گفت: وزارت آموزش و پرورش با دقت تمام در این زمینه بررسی کرده  و 
پیش بینی های لازم را انجام داده تا کمترین دغدغه و نگرانی هم برای خانواده ها 

ایجاد نشود.
سخنگوی دولت همچنین گفت: سامانه شاد یکی از کارهای موفق جمهوری 
اسلامی ایران است که میلیون ها نفر در این شبکه حضور دارند و در آینده هم این 

شبکه تقویت خواهد شد.
اتکا به تولید داخلی ما را از وابستگی به نفت رها می کند

ربیعی در پاسخ به سوالی درباره بازگشت ارزهای صادراتی اظهار داشت: اینکه یک 
عده ای ارز را برنگرداند نباید دلیل شود که ما امروز همه صادرکنندگان را زیر سوال 
ببریم.   معتقد هستم امروز صادرکنندگان ما در خط مقدم اقتصادی قرار دارند و به 
کشور کمک می کند. تحریم و زندگی اقتصادی بدون نفت فقط با صادرکنندگان قوی 
ممکن خواهد بود. ما نیازمند این هستیم که صادرکنندگان قوی در کشور داشته 

باشیم.
سخنگوی دولت افزود: اگر می خواهیم زندگی اقتصادی  ما را بدون نفت تجربه کنیم، 
باید به تولید داخلی خودمان متکی شویم. افزایش تولید داخلی و صادرکننده های 
قوی، راه برون رفت ما از فشارهای آمریکا است. بنابراین صادرکنندگان ما که غالباً از 

افراد خوشنام و دلسوز کشور هستند.
و  یکبار مصرف  افرادی است که کارت های  ما درباره  ربیعی عنوان کرد: بحث 
کارت های جاهای مختلف را گرفته اند که این افراد امروز در فشار اقتصادی دولت، 

ارزهای خودشان را برنمی گردانند.  
وی خاطرنشان کرد: تابه حال هیچ وقت تفاوت قیمت ارز آنچنانی وجود نداشت و 
این صادرات از سال های گذشته این صورت می گرفته و یک روال طبیعی بوده است 
ما ۷۰- ۸۰ میلیارد دلار درآمد ارزی داشتیم و درآمدارزی نفتی کشور پاسخگوی 
نیازهای ما بوده است و هر کسی می توانسته صادرات بیشتری انجام دهد منعی در 

کشور نداشته است و ما، الان با تحریم مواجه شدیم.
اعلام آمادگی ایران برای آماده کردن سامانه پدافندی سوریه

سخنگوی دولت در پاسخ به این پرسش که دیدار سرلشکر باقری در دمشق با 
رییس  جمهوری سوریه چه کمکی به بهبود اوضاع این کشور می کند، اظهار کرد: ما 
معتقدیم که خطر تروریسم هنوز به طور کامل رفع نشده است و تقویت جبهه نظامی 
مقاومت در برابر تروریسم و شتاب بخشیدن به آشتی ملی در سوریه سبب می شود که 

این کشور از خطر تروریسم و بازگشت مجدد آن دور شود.
ربیعی تاکید کرد: ما اعلام آمادگی کردیم که سامانه پدافندی سوریه را با استفاده از 
تجهیزات بومی ایرانی برای تهدیدات هوایی آماده کنیم که در این زمینه گفت وگوهایی 

انجام شد.
از  ایران  ایران برای بازپس گیری طلب  وی در پاسخ به پرسشی درباره اقدامات 
کره جنوبی اظهار کرد: اقدام مسئولان کره جنوبی در این زمینه و همراهی شان با 
سیاست های آمریکا اگر ادامه پیدا کند و ما به نتیجه لازم در این زمینه نرسیم، ممکن 

است این موضوع در چگونگی ادامه روابط دو کشور تاثیرگذار باشد.
اگر مقاومت مسئولان سئول ادامه یابد،  پاسخ مقتضی می دهیم

سخنگوی دولت تصریح کرد: در صورتی که مقاومت غیرقابل توجیه مسئولان سئول 
ادامه پیدا کند ما پاسخ مقتضی را خواهیم داد و هم اکنون نیز در حال بررسی همه 

گزینه های سیاسی و حقوقی در این زمینه هستیم.
ربیعی گفت: امروز لازم است کره جنوبی بدهی شان به ملت ایران را که به خصوص 
در شرایط فعلی مورد نیاز جدی مردم ایران است را به ما بازگردانند و مروت و اخلاق 

تجارت را رعایت کند.

سخنگوی دولت: 

آمریکا با خروج از برجام خود را بی آبرو و منزوی کرد
از اعتراض میرسلیم تا توضیح آقای سخنگو؛

رقابت پرحاشیه در حلقه اصل 90

بیشتر از یک ماه است که از تشکیل مجس یازدهم می گذرد اما هنوز خبری 
از تعیین تکلیف بازوهای نظارتی آن نیست و این روزها حواشی دامن تعیین 

ریاست کمیسیون اصل ۹۰ را هم گرفته است. 
 بیشتر از یک ماه است که کار مجلس یازدهم شروع شده و کمیسیون های 
تخصصی هم با تعیین اعضا و هیات رئیسه سروسامانی به جلساتش داده اما در 
این میان هنوز تکلیف مهمترین بازوی نظارتی  خانه ملت یعنی کمیسیون اصل 

۹۰ در هاله ای از ابهام قرار دارد.
مجلس یازدهمی ها که پیش از نشستن بر صندلی های نمایندگی شعار نظارت 
و ارتقای جایگاه نظارتی قوه مقننه را سر می دادند به نظر می رسد حواشی 
آنچنان دست شان را بسته است که هنوز فرصت پرداختن به تعیین رئیس 
کمیسیون اصل ۹۰ نکرده اند و حالا هم که قرار است پرونده این کمیسیون در 
صحن علنی مجلس و با رای نمایندگان  تعیین شود باز هم حواشی  دست از 
سرشان بر نمی دارد و حرف و حدیث هایی درباره انتخاب کاندیداها مطرح شده 

است.
رقابت در حلقه کمیسیون اصل ۹0

اینکه چه کسی قرار است سکان دار کمیسیون اصل  گمانه  زنی ها درباره 
۹۰ شود زیاد بود از رضا تقوی گرفته تا زاکانی و میرسلیم اما وقتی اسامی 
کاندیداهای ریاست بر این کمیسیون نهایی و اعلام شد دایره گمانه ها تنها 
درباره میرسلیم به واقعیت نشست؛ از آنجا که گفته می شد علیرضا زاکانی خیال 
رفتن به ساختمان مرکز پژوهش ها را دارد وقتی در این میدان کاندیدا نشد حرف 
و حدیث ها درباره او و عزمش برای ریاست بر  ساختمان مرکز پژوهش ها بیشتر 
شد؛ از سوی دیگر ماجرای کمیسیون اصل ۹۰ و گزینه های هیات رئیسه برای 

معرفی به صحن، داستانی جدید را کلید زد.
رئیسه  هیات  سخنگوی  فرهنگی  محمدحسین  که  بود  تیرماه  شانزدهم 
گفت:  او  گفت.  سخن   ۹۰ اصل  کمیسیون  ریاست  کاندیدا   ۵ از  مجلس 
»براساس آئین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی هر کدام از اعضای ثابت 
کمیسیون اصل ۹۰ می توانند برای ریاست این کمیسیون کاندیدا شوند. بر 
این اساس آقایان نصر الله پژمان فر،حسن شجاعی علی آبادی،سید مصطفی 
آقامیرسلیم،محمود نبویان و سید نظام الدین موسوی برای ریاست کمیسیون 

اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی نامزد شدند.«
او ادامه داد: »رئیس این کمیسیون طبق نظر اکثریت اعضا و با پیشنهاد هیئت 

رئیسه پارلمان با رأی نمایندگان برای مدت یک سال انتخاب می شود.«
از اعتراض میرسلیم تا توضیح آقای سخنگو

در طول سال های گذشته همیشه حرف و حدیث پیرامون معرفی کاندیداهای 
ریاست کمیسیون اصل ۹۰ وجود داشته است به طوری که همین یک سال 
پیش  از تعداد کم کاندیداها گلایه می شد و این گلایه ها تا آنجا پیش رفت که 
کاندیداهای  نحوه معرفی  پارسایی درباره  بهرام  و  فرهاد تجری  انتقاد  فریاد 
ریاست کمیسیون اصل ۹۰ بلند شد؛ حالا با روی کارآمدن مجلس یازدهم 
رنگ انتقادات تغییر کرده است و صحبت از بی حساب و کتاب معرفی کردن 

کاندیداها به میان آمده است.
وقتی فرهنگی از معرفی ۵ گزینه سخن گفت این تازه شروع ماجرا بود و 
انتقادات زیادی به این اقدام مطرح شد اما فرهنگی در پاسخ به انتقادات گفت: 
»طبق آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی هیات رییسه حداقل می تواند 
دو نفر را به عنوان گزینه ریاست کمیسیون اصل ۹۰ به صحن علنی مجلس 
پیشنهاد کند اما با توجه به این که پنج نفر داوطلب بودند و هیات رییسه هم 
تاکیدی بر هیچ کدام از آنها نداشت مقرر شد این پنج کاندیدا به صحن علنی 
مجلس شورای اسلامی معرفی شوند تا نمایندگان از بین این پنج نفر یک نفر 

را انتخاب کنند.«
البته این پاسخ چندان قانع کننده نبود و میرسلیم که مهمترین گزینه معرفی 
شده بود این رفتار هیات رئیسه را توهین آمیز خواند و با نامه ای تند و تیز خطاب 
به سکونشینان بهارستان از خیر ریاست بر این کمیسیون گذشت و انصراف داد.
او در این نامه نوشت: »حساسیت و اهمیت اقدامات این کمیسیون ایجاب 
می کند که شایسته ترین فرد برای ایفای خدمات مدیریتی آن انتخاب شود و لذا 
قانونگذار وظیفه تشخیص آن فرد را بر عهده هیئت رئیسه محترم قرار داده است 
و تایید آن با رأی مجلس انجام می گیرد. تشخیص شایستگی را هیئت رئیسه 
محترم باید بر مبنای ملاک هایی که به وظایف کمیسیون اصل ۹۰ بر می گردد 
با تدوین جدول امتیازات داوطلبان انجام می داد و کارشناسانه مشخص می کرد 
چه نامزدهایی مناسب ترند. این کار را نباید خود نامزدها مدعی شوند، چون 
قبیح است و نباید به صحن مجلس واگذار کرد، زیرا گرفتار رایزنی های غیر 

رسمی خارج از قواره های شایسته سالاری می شود.« 
او در ادامه نوشت: »نتیجه این که هیئت رئیسه در معرفی شایسته ترین نامزدها 
کوتاهی کرده و این نقطه قوتی برای آن هیئت محترم محسوب نمی شود. البته 
یادآوری می کنم که همه نامزدها با حسن ظنی که به یکدیگر دارند از تصمیم بر 
حق هیئت رئیسه استقبال می کردند، اما این روش هیئت رئیسه مبنی بر معرفی 
همه نامزدها به مجلس و از سر بازکردن مسئولیت، نوعی توهین به نامزدهای 
به ریاست  نیل  پافشاری در  ریاست کمیسیون محسوب می شود گویا همه 

دارند.«
هیات رئیسه خودش را راحت کرد

محمدرضا میرتاج الدینی نماینده تبریز درباره حواشی اخیر و موضوع معرفی 
کاندیداهای ریاست کمیسیون اصل ۹۰ به خبرآنلاین گفت: »روال در گذشته 
این بود که هیات رئیسه دو نفر را انتخاب می کرد و آنها را به صحن معرفی می کرد 

تا نمایندگان از میان آنها یک نفر را انتخاب کنند. «
او ادامه داد: »به نظر می رسد در این دو هیات رئیسه کار خود را راحت کرده 
است و هر پنج نفری که برای ریاست کاندیدا شده بودند همه را تائید کردند و 
آنها را به صحن معرفی کردند. درواقع کار ارزیابی کاندیداها را به خود نامزدهای 
ریاست و صحن مجلس سپرده اند. درواقع هیات رئیسه که باید تلاش می کرد 
میان این ۵ کاندیدا تفاهم ایجاد کند و یا آنهایی را که شایستگی بیشتری داشتند 
را از دیگران تمیز می داد و آنها را به صحن معرفی می کرد این کار را انجام نداد و 

همه را یکجا به صحن معرفی کرد. «
میرتاج الدینی گفت: »آنها باید در داخل امتیازات و شاخص هایی را مشخص 

می کردند و بر اساس آن افراد را تعیین می کردند.«
او در پاسخ به این سوال که ملاک تشخیص چه بوده است گفت: »هرچند 
آئین نامه ملاک مشخصی را تعریف نکرده است اما از آنجا که کمیسیون اصل 
۹۰ یک کار حقوقی، قضایی و اجرایی است طبیعتا باید افرادی انتخاب شوند 
که حقوقی بودن، قضایی بودن و سوابق اجرایی در مدیریت های کلان کشور را 
به عنوان مولفه های شایسته  بودن در نظر گرفته می شد که گویا این اتفاق رخ 

نداده است«
البته آنطور که از شنیده ها بر می آید گویا دایره انصراف از ریاست کمیسیون 
اصل ۹۰ قرار نیست تنها به میرسلیم ختم شود و احتمالا یک نفر دیگر نیز به 
جمع انصرافی ها بپیوندد؛ موضوعی که محمدرضا میرتاج الدینی هم تا حدودی 
بر آن مهر تائید می زند و می گوید: آنطور که شنیده ام احتمالا یک نفر دیگر 
انصراف دهد و رقابت میان سه نفر برگزار شود. تا اینجای کار اما رقابت اصلی 
بین دو چهره منتسب به جبهه پایداری است و بعید به نظر نمی رسد ریاست این 

کمیسیون نیز به یکی از اعضای این جبهه در مجلس برسد.



یک پنجم فوتی های روزانه کشور ناشی از کرونا است 
معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: یک پنجم فوتی  های روزانه کشور مربوط به بیماران کرونایی 
است و این زنگ خطری جدی و نگران کننده است.  ایرج حریرچی روز سه شنبه در جلسه اعضای ستاد استانی 
مقابله با کرونا در همدان بیان کرد: روزانه حدود یک هزار و ۵۰ نفر در کشور جان خود را از دست می دهند که بیش 
از 2۰۰ تن از آنها بیماران کرونایی هستند.وی ادامه داد: هر چند بیشتر فوتی های ویروس کرونا را افراد مسن و 
دارای بیماری زمینه ای تشکیل می دهند اما در صورت نبود این ویروس این طیف از افراد تا چندین سال دیگر عمر 
می کردند.معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بیان کرد: امید به زندگی در کشور بالای ۷۰ سال است 
و کسی که به سن ۶۰ سال می رسد 22 سال دیگر امید به زندگی دارد.حریرچی درباره عوامل موثر در بروز کرونا 
گفت: یکی از عوامل ابتلا به کرونا مسافرت ها است که طبق بررسی های صورت گرفته ساکنان استان های قرمز 
کرونایی برای دوری از این بیماری بیشتر سفر می روند.وی ادامه داد: این قبیل مسافرت ها به مثابه بمب ساعتی 

است چرا که این افراد بیشتر استان های سفید را به عنوان مقصد سفر انتخاب می کنند.
 

بیکارترین استان های کشور را بشناسید 
داده های مرکز آمار ایران نشان می دهد مطابق آمار ارائه شده از نتایج بیکاری در فصل بهار ۹۹ لرستان با 2۱ 
درصد بیکاری بیکارترین استان کشور است. نرخ بیکاری لرستان در بهار امسال به 2۱ درصد رسیده در حالی که 
این نرخ در مدت مشابه پارسال۱۶.۳ بوده است.پس از استان لرستان نیز استان چهارمحال و بختیاری با نرخ ۱۹.۱ 
درصد و استان های کرمانشاه و سیستان و بلوچستان به ترتیب با ۱۳.۸ و۱۳.۱ بیشترین نرخ بیکاری را در کشور 
داشته اند. کمترین نرخ بیکاری در بهار امسال نیز به ترتیب مربوط به خراسان جنوبی با 4 درصد بیکاری و استان 
های اردبیل, مازندران, مرکزی و فارس است که به ترتیب ۶درصد, ۶.2درصد,۶.۵ درصد و ۶.۶ بوده است.شکاف 
بیکاری استان ها نشان دهنده فاصله بالاترین نرخ بیکاری با پایین ترین نرخ بیکاری استان ها در یکسال است که 

این شاخص از تفاضل بالاترین نرخ بیکاری با پایین ترین نرخ به دست می آید.
 

بگو مگوی روحانی و قالیباف صحت ندارد 
 علی ربیعی در حساب کاربری خود در توئیتر نوشت: »باکمال ناباوری خبری جعلی از جلسه سران قوا دیدم. 
دیروز از ابتدا تا انتهای جلسه حضور داشته و تمام مذاکرات را نوشته ام. ۱۵ نفر از سه قوه در آن جلسه بودیم، حتی 
یک کلمه از این خبر کذب صحت ندارد.نه تنها صحت ندارد بلکه این آغازین صحبت های قالیباف بود: "شرایط 
اداره کشور سخت است. با همه وجود و توان پای کار هستیم. نیاز به همدلی و همراهی هر سه قوه یک اصل 
است." جلسه پر از همراهی و همدلی بود. تردید ندارم جریانی در کمین هرگونه روزنه امید آفرین در مردم نشسته 
است.«گفتنی است پیشتر برخی رسانه ها از بگومگوی حسن روحانی و محمد قالیباف در  جلسه روز دوشنبه  سران 

قوا خبر داده بودند و نوشتند این جلسه با حاشیه هایی همراه بوده است.
 

تغییرمجری ساخت نمایشگاه بین المللی فرش قم 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندارقم گفت :با موافقت وزارت صنعت معدن و تجارت، مجری ساخت 
نمایشگاه بین المللی قم از سازمان صمت به شرکت سهامی نمایشگاه های بین المللی کشور تغییر کرده و بر این 
اساس، تکمیل این نمایشگاه، بر عهده این شرکت گذاشته شده است.مهردادغضنفری افزود: براساس این توافق، 
شرکت سهامی نمایشگاه های بین المللی کشور، این ساختمان را تا پایان سال تکمیل خواهد کرد.ساخت نمایشگاه 

بین المللی فرش قم، از سال ۹۰ آغاز شده و تاکنون ۵/۱2 میلیاردتومان برای احداث آن هزینه شده است.

آخرین وضعیت شیوع ویروس کرونا در قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان از پذیرش ۶۳بیمار مشکوک به کرونا در اورژانس مراکز درمانی قم طی شبانه 
روز گذشته خبر داد.دکتر محمدرضا قدیر رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در شبانه روز گذشته ۶۳نفر با 
تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا در بخش اورژانس مراکز درمانی قم پذیرش شده اند که از این تعداد 2۶نفر 
در بخش ها بیمارستانی بستری شده اند.دکتر قدیر افزود: در همین مدت 2۱نفر از کل بیمارانی که طی روز های 
گذشته بستری بودند، پس از بهبودی ترخیص شده اند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم ادامه داد: در حال حاضر 

حدود 2۰۵بیمار مشکوک به کرونا در بیمارستانها بستری هستند که حال 4۱نفر آنها وخیم است.

شهردار قم :

۳۵0 اتوبوس به ناوگان حمل و نقل 
عمومی قم اضافه می شود

شهردار قم گفت: بیش از ۳۵۰ دستگاه اتوبوس تا پایان امسال وارد مدار 
حمل و نقل عمومی شهر قم خواهد شد. دکترسیدمرتضی سقائیان نژاد 
با اشاره به اهمیت حمل و نقل عمومی در بهبود روند خدمت رسانی به 
شهروندان، اظهار کرد: حمل و نقل مساله  مهمی است چراکه تسهیلاتی 
ویژه رفاه همشهریان است؛ در برنامه پنجم قرار بود ۷۵ درصد حمل و نقل 
مربوط به حمل و نقل عمومی باشد اما نه تنها پیشرفتی در این زمینه نداشتیم 
بلکه دچار پسرفت شده ایم. شهردار قم ادامه داد: اگر بخواهیم در این حوزه 
انسان محور حرکت کنیم و از توسعه بی رویه خیابان ها جلوگیری کنیم باید 
حمل و نقل عمومی تقویت شود و قرار بود سالیانه 4 هزار میلیارد تومان به 
این بخش اختصاص یابد که این امر محقق نشد. سقائیان نژاد با تاکید بر 
اینکه نزدیک به هشت سال است که حتی یک اتوبوس جدید هم به شهرها 
تحویل داده نشده است، گفت: باید حمل و نقل عمومی جاذب باشد تا مردم 
اقبال لازم را به آن داشته باشند. وی بیان کرد: وقتی اتوبوس فرسوده باشد 
و سوخت نامرغوب استفاده شود روند کیفی حمل و نقل عمومی محقق 
نمی شود؛ نخستین حرکت مهم در حوزه حمل و نقل عمومی در قم توجه به 
زیرساخت ها بود که در این زمینه سالیانه ۵۰۰ میلیارد تومان هزینه می کنیم تا 
بتوانیم به اهداف دست پیدا کنیم. شهردار قم با اشاره به اینکه طی سال های 
اخیر مسیرهای مهم و کریدورهای شهری احداث شده است، افزود: بلوار 
فردوسی، بلوار جمهوری، بلوار آیت الله بروجردی از جمله مسیرهای ترافیکی 

مهمی است که در این زمینه ایجاد شده و در حال توسعه است.
فازنخست متروقم تا پایان سال به اتمام می رسد

سقائیان نژاد با اذعان به فرسودگی ناوگان اتوبوسرانی قم، اظهار کرد: در 
عین فرسودگی قراردادهای اتوبوس ها به اتمام رسیده بود و تلاش کردیم 
طی سال های گذشته ضمن خریداری اتوبوس های جدید، اتوبوس های 
فرسوده را اورهال کنیم و بیش از ۳۵۰ دستگاه اتوبوس تا پایان امسال وارد 
مدار خواهد شد. وی به وضعیت پروژه مترو اشاره کرد و گفت: این پروژه در 
فاز اول به طول ۵.2 کیلومتر تا پایان سال در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.
شهردار قم یکی از مولفه های مهم در جذب توریست را مسائل حمل و 
نقلی ذکر کرد و افزود: تقویت حمل و نقل عمومی یکی از رویکردها برای 
خدمت رسانی شایسته به زائرین و همشهریان است. سقائیان نژاد با بیان اینکه 
شهرهایی که انسان محوری را در ترافیک پیگیری می کنند زیرساخت های 
حمل و نقلی خود را در گذشته شکل داده اند، گفت: ابتدا ما باید زیرساخت ها 
را تقویت کنیم و سپس به سمت رویکرد انسان محوری در حوزه ترافیکی برویم.

 
قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری  خبرداد:

ساخت هتل چهار ستاره در
 بلوار پیامبر اعظم)ص(

قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری از ساخت یک هتل چهار ستاره 
در بلوار پیامبر اعظم)ص( با مشارکت شهرداری و بخش خصوصی خبر داد. 
محمدرضا معرفت عصرروز دوشنبه در جلسه یکصد و چهل و نهمین جلسه 
با بخش  با اشاره به قرارداد مشارکت شهرداری  شورای اسلامی شهر قم 
خصوصی برای ساخت یک هتل چهار ستاره در بلوار پیامبر اعظم)ص( 
نبش بلوار سمیه، اظهار داشت: شهرداری در قسمت تجاری این هتل با 
سرمایه گذار شریک است. قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری با 
از تجاری ها سهم شهرداری و ۳۱ درصد سهم  اینکه ۶۹ درصد  اشاره به 
سرمایه گذار است، افزود: نسبت به قرارداد قبل سهم شهرداری در این پروژه 
را ۱۱ درصد افزایش دادیم. معرفت با اشاره به اینکه متراژ این زمین ۵ هزار و 
۶۰۰ متر مربع است، اضافه کرد: این زمین به قیمت متری ۱۶ میلیارد تومان 
به همراه ۱4 میلیارد تومان عوارض تجاری سهم شهرداری محسوب می شود 
و هزینه ساخت سهم سرمایه گذار.  وی با اشاره به اینکه ۶۱ میلیارد تومان 
عوارض شهرداری برای قسمت اقامتی این هتل صفر در نظر گرفته شده، 
ادامه داد: شهرداری به منظور تشویق به ساخت کاربری اقامتی در شهر قم 
این کار را انجام داده است. قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری با 
اشاره به اینکه کل زیربنا در این پروژه ۵۳ هزار متر مربع است، گفت: کل 
سرمایه گذاری در این پروژه 4۰۰ میلیارد تومان است که ۶۰ میلیارد تومان را 
سرمایه گذار با ما شریک است اما در هتل با ما شریک نیست. معرفت ادامه 
داد: مدت زمان تعیین شده برای ساخت این هتل 4۸ ماه از زمان ابلاغ است 
که چهار ماه از بابت پروانه و بقیه بابت ساخت است البته بخش تجاری را باید 
یک سال زودتر بسازد. وی اضافه کرد: تخفیف عوارض مشروط است که 
هتل در تاریخ مقرر ساخته شود و در غیر اینصورت باید ۶۱ میلیارد تومان را 
پرداخت کند. قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری گفت: در مجموع 
سه قرارداد ساخت هتل در بلوار پیامبر اعظم)ص( داشتیم که به دلیل شرایط 
اقتصادی دو قرارداد فسخ شد و اگر این هتل اجرایی شود دومین قرارداد 

سرمایه گذاری هتل در بلوار پیامبر اعظم)ص( خواهد بود.
 

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم:

نبود مدیریت یکپارچه منجر به 
حفاری های مجدد آسفالت می شود

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم از توزیع و پخش ۶۰ هزار تن 
آسفالت در سطح شهر در سه ماه ابتدایی سال خبر داد.

مسعود بخشی با اشاره به اهمیت توزیع آسفالت در سطح شهر، اظهار 
داشت: هم اکنون آسفالت برخی از کوچه ها در دست اقدام است ولی به علت 
نبود مدیریت یکپارچه شهری در برخی از موارد مجبور به حفاری مجدد برخی 
مسیرها می شویم. مدیرکل نظارت بر امور عمرانی شهرداری قم خاطرنشان 
کرد: با هماهنگی میان شرکت های دولتی مانع از دوباره کاری در آسفالت 
شهری می شویم اما هنوز به مدیریت واحد شهری دست نیافتیم و مشکلات 
باقی است. بخشی با بیان اینکه متصدی شهر باید یکی باشد و تا مطمئن 
نشدیم در این معبر، حفاری انجام می شود دست به آسفالت نمی زنیم، تصریح 
کرد: گاهی سازمان نیز اعتبار خاص را برای انجام پروژه و حفاری به موقع ندارد 
و شهرداری مجبور می شود صبر کند و در برخی موارد نتوانیم آسفالت کنیم، 
گاهی نیز پیش آمده است که نقطه ای را آسفالت کرده ایم اما با ایجاد حوادث، 
آسفالت از میان می رود. وی ابراز کرد: در مجموعه شهری در تولید آسفالت در 
حوزه کمی و کیفی، رتبه قابل توجهی داریم و سه ماه نخست سال ۶۰ هزار 
تن آسفالت در سطح معابر تولید و توزیع شد و سال قبل حدود 2۰۰ هزار تن 

آسفالت در شهر به مرحله تولید و توزیع رسید.
 

نایب رییس شورای اسلامی شهر قم :
توسعه قم نیازمند نگاه های بلندمدت است

نایب رییس شورای اسلامی شهر قم گفت: شورای عالی سرمایه گذاری 
در قم برای ایجاد اطمینان خاطر سرمایه گذاران تشکیل شده و این شورا 
باید مبتنی بر نگاه های بلندمدت باشد. حسن بختیاری عصر دوشنبه در 
یک صد و نهمین جلسه شورااسلامی اشاره به اهمیت نگاه های بلندمدت 
در مساله سرمایه گذاری تصریح کرد: اعضای شورای شهر قم در شورای 
عالی سرمایه گذاری نباید منفعت های دفعی و مقطعی را فدای نگاه های 
کلان کنند. وی افزود: در شورای عالی سرمایه گذاری سهم طرفین قرارداد 

و ارزش افزوده آینده به صورت کامل چکش کاری و نهادینه می شود.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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از جمله اخلاق فرد با ایمان، خوش  سخن بودن است 
هنگامی که سخن می  گوید و نیکو گوش دادن است 
هنگامی که ]با او[ سخن گفته می  شود و خوش رویی 

است وقتی که ملاقات می  گردد، و وفای به وعده است 
زمانی که ]به کسی [وعده می  دهد.

چهارشنبه -بیست وپنجم تیرماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5075

الفردوس : ج 3 ص ٦37 ح 5997

طرح:پروانه ایزدخواست

لطفا کمی مراعات کنید! 

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم گفت: نیازمند دستورالعمل ها و اقدامات 
سختگیرانه در رعایت پروتکل های بهداشتی در کنترل کرونا هستیم.

بیژن سلیمان پور ظهر دیروز در جمع خبرنگاران افزایش ابتلا به کروناویروس را 
خطری جدی دانست و اظهار داشت: رعایت بهداشت یک وظیفه شرعی و انسانی 
در مواجهه با کروناست تا بتوانیم از انتقال این ویروس در سطح وسیعی از جامعه 

جلوگیری کنیم.
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم افزود: نیازمند دستورالعمل ها و اقدامات 

سختگیرانه در رعایت پروتکل های بهداشتی در کنترل کرونا هستیم.
وی تصریح کرد: یکی از اقلام ضروری در کنترل این بیماری، استفاده از ماسک 
در ترددهای داخل شهری و مراجعه به ادارات و سازمان ها و بانک ها در جهت 
دریافت خدمات و یا حضور در اماکن سرپوشیده و در هنگام استفاده از حمل و 

نقل عمومی است.
سلیمان پور بیان کرد: امروز یکی از اولویت های مهم، جلوگیری از کمبود ماسک 
در بازار بوده و لازمه تامین به موقع ماسک، نظارت مستمر از سوی مدیران بر روند 
تولید و توزیع است، در این خصوص جلساتی پیرامون ساماندهی وضعیت تولید 
و صدور و تمدید مجوزها و رفع موانع در تولید انبوه ماسک برگزار و مصوباتی مورد 

ارزیابی قرار گرفت.
تاکید بر تولید ماسک ارزان و دسترسی آسان مردم 

وی عنوان کرد: تولید ماسک ارزان و فراوان و همچنین توزیع صحیح در مراکز و 
دسترسی آسان مردم در سطح شهر مورد تاکید است و در این باره اقداماتی انجام 

شد.
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم خاطرنشان کرد: متخصصان، پزشکان 
و کادر درمان، استفاده از ماسک را به عنوان بهترین راه مقابله با کرونا توصیه می 
کنند، همکاری و مشارکت مردم راهگشای بسیاری از مسائل است و می تواند در 

مدیریت این بحران، ما را یاری نماید.
وی اظهار داشت: عادی شدن شرایط در روزهایی که با افزایش شیوع کرونا 
مواجه هستیم یک خطر جدی است و رسانه ها در جهت اطلاع رسانی وسیع 
و آگاهی بخشی به مردم در پایبندی به رعایت پروتکل های بهداشتی، وظایف 

سنگینی دارند.

سلیمان پور گفت: پرهیز از اجتماعات غیرضروری و به حداقل رساندن برگزاری 
مراسم های جشن و عروسی و کاهش حضور در اجتماعات و توجه به محدودیت ها 
جمله  از  ماسک  ویژه  به  بهداشتی  اقلام  توزیع  و  تولید  وضعیت  ساماندهی  و 

راهکارهای مهم در کنترل کروناویروس است.
به  سازمان ها  و  ادارات  در  خدمات  ارائه  ضرورت  به  توجه  با  کرد:  بیان  وی 
اگر  تا  شود  اندیشیده  تمهیداتی  باید  زده اند  ماسک  که  مراجعه کنندگانی 
مراجعه کننده ای ماسک به همراه ندارد، از همان جا ماسک مورد نیاز را تحویل 
بگیرد، هر چند توصیه می کنیم شهروندان در جهت استفاده از خدمات بدون 

ماسک مراجعه نکنند.
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم عنوان کرد: وقتی حفظ سلامتی با رعایت 
چند نکته ساده امکان پذیر است نباید به دلیل کوتاهی و یا عدم آگاهی شهروندانف 

شاهد آلوده شدن تعداد کثیری از شهروندان به این ویروس باشیم.
از  استفاده  و  الکترونیک  دولت  زیرساختهای  تقویت  کرد:  خاطرنشان  وی 
سیستم ها و سامانه های هوشمند و فضای مجازی در ارائه خدمات، راهکاری مهم 

در کاهش مراجعات مردمی است که باید دنبال شود.

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم :

انجام اقدامات سختگیرانه برای کنترل کرونا

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

انهدام باند سارقان مشتریان بانکی در قم 
فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به انهدام باند سارقان مشتریان بانکي در قم، از کشف ۵۰ فقره 

سرقت در این رابطه خبر داد. 
 سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پی سرقت وجه نقد از مشتریان بانکي توسط ۳ 
نفر سرنشین خودروهاي پژو 4۰۵، سمند و پژو پارس، بلافاصله موضوع با توجه به حساسیت آن در 
دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت. وی گفت: در ادامه با بررسی جغرافیای جرم 
و انجام اقدامات پلیسی یکی از متهمان اهل استان غربی و ساکن استان البرز شناسایی و کارآگاهان 
با هماهنگی مقام قضائی استان برای دستگیری وی به استان مذکور اعزام شدند. فرمانده انتظامی 
استان خاطرنشان کرد: سپس مخفیگاه متهم شناسایی و با هماهنگي پلیس آگاهي استان البرز در 
یک اقدام ضربتی دستگیر شد. سردار میرفیضی تصریح کرد: در ادامه طی بازرسي از نامبرده تعدادي 
کارت عابربانک به نام اشخاص ثالث و یک عدد کلید دستبند، همچنین در بازرسي از خودروي پژو پارس 
وی، یک دستگاه پرچ پلاک خودرو به همراه تعدادي میخ پرچ، 2قبضه سلاح سرد، ۳دستگاه گوشي 
تلفن همراه و چندین عدد سیم کارت اعتباری کشف شد. فرمانده انتظامی استان قم گفت: متهم طی 
تحقیقات کارآگاهان آگاهی استان ابتدا منکر اتهامات وارده بود اما پس از مواجهه با ادله و مستندات 
موجود غیرقابل انکار، به چندین مرحله حضور در شهر قم و به ۵۰ فقره سرقت از مشتریان بانکی با 
همدستي 2 تن دیگر اعتراف کرد. سردار میرفیضی در خاتمه به هموطنان توصیه کرد، هنگام خروج از 

بانک مراقب وجوه دریافتی بوده و جوانب احتیاط را بیش از پیش رعایت کنند.

رئیس پلیس فتا استان قم تاکید کرد :

نظارت و مدیریت والدین براستفاده فرزندان ازاینترنت 
رئیس پلیس فتا استان قم گفت: وابستگی افراد به خصوص فرزندان به اینترنت باعث بروز مشکلات 
زیادی در آن ها خواهد شد چرا که ممکن است به چت و دوستی با افراد ناشناس و یا جنس مخالف، 
بازی های آنلاین پرخطر، تماشا و دانلود فیلم های مبتذل، مستهجن و دارای بدآموزی و... گرایش پیدا 
کنند.   سرهنگ علی موالی در خصوص ارتباط فرزندان با افراد غریبه و ناشناس در فضای مجازی به 
خصوص شبکه های اجتماعی، اظهارداشت: گرمی این ارتباط و دوستی ممکن است منجر به ارسال 
اطلاعات شخصی و محرمانه شود که نتیجه آن چیزی جزء تهدید، اخاذی، هتک حرمت و حیثیت، 
ایجاد مزاحمت و... نیست. وی با اشاره به آسیب های روانی فضای مجازی گفت: گرفتاری کاربران 
در دام اعتیاد اینترنتی می تواند در آینده مشکلات و صدمات جبران ناپذیری برای خانواده و همچنین 
جامعه در پی داشته باشد. سرهنگ موالی اضافه کرد: با توجه به اینکه برخی از فرزندان وابستگی 
شدید به استفاده از اینترنت دارند از این رو والدین بایستی زمان استفاده فرزندان خود از اینترنت را 
مدیریت و بر استفاده آن ها از گوشی  هوشمند، رایانه، تبلت و... نظارت بیشتری داشته باشند. رئیس 
پلیس فتا استان قم در ادامه توصیه های خود به خانواده ها گفت: در صورت نیاز برای کنترل فرزندان 
خود از نرم افزارهای کنترل والدین استفاده و با آگاهی و کنترل بیشتر اجازه حضور آن ها را در فضای 

مجازی صادر کنید.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد: 

دستگیری ۲ نفر قاچاقچی در قم 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف 22 کیلوگرم تریاک و دستگیری 2 نفر قاچاقچی در 

قم خبر داد. 
 سرهنگ بهادر اسماعیلی  اظهارداشت: با تلاش پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم، یک قاچاقی 
مواد افیونی شناسایي و مشخص شد وی قصد دارد با خودرو پژو پارس، محموله مواد مخدر را از یکی 
از استان های جنوبی با عبور از محور مواصلاتی قم به استان همجوار منتقل کند، بنابراین بلافاصله 
موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت. جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح 
کرد: در ادامه ضمن هماهنگي قضائي، مأموران به محورهاي مواصلاتي استان اعزام و با کنترل تردد 
خودروهای عبوری خودرو مذکور را پس از شناسایی متوقف و متهم و همدستش را دستگیر کردند. 
سرهنگ اسماعیلی گفت: سپس افراد مذکور به همراه خودرو پژو به یگان منتقل و در بازرسي به عمل 
آمده از خودرو 22 کیلوگرم تریاک کشف شد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: در 

نهایت متهمان به همراه پرونده متشکله برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.

برخورد پراید با اتوبوس قربانی گرفت :

تصادف مرگبار در کیلومتر ۵0 اتوبان قم – تهران 
راننده خودرو پراید در اثر برخورد با یک دستگاه 

اتوبوس جان خود را از دست داد. 
رئیس پلیس راه استان راه قم با اعلام این خبر 
اظهارداشت : ساعت ۱۱صبح روز سه شنبه در 
اتوبان قم تهران کیلومتر ۵۰ یک دستگاه خودرو 
سواری پراید بعلت عدم توجه به جلو ناشی از 
خستگی و خواب آلودگی با اتوبوس مسافر بری 
برخورد که در نتیجه متاسفانه راننده پراید جوانی 

۳۰ ساله  در دم فوت نمود .
وافزود  داد  هشدارجدی  رانندگان  به  پناهی 
می  آلودگی  خواب  احساس  وقتی  :رانندگان 
کنند هنوز هشیارند، بنابراین برای ادامه رانندگی 
یا توقف برای استراحت می توانند تصمیم بگیرند، اما رانندگانی که بر ادامه رانندگی پافشاری می کنند 

بدانند که خطر خواب رفتن حین رانندگی را نادیده گرفته و از حوادث دلخراش استقبال می کنند.

استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
قم گفت: زیرساخت های شهرک صنعتی الغدیر 
قم پس از ۱۱ سال از شروع عملیات اجرایی آن 
همچنان تامین نیست، ولی تدابیر و تصمیم های 

خوبی برای این موضوع اتخاذ شده است. 
مهرداد غضنفری روز سه شنبه در پایان بازدید از 
شهرک الغدیر در گفت و گو با خبرنگاران این شهرک 
را مستعد توصیف کرد و اظهار داشت: عملیات 
متاسفانه  ولی  شده  آغاز  سال ۸۸  از  آن  اجرایی 

اکنون زیر ساخت های آن آماده نیست.
داشت:  بیان  موضوع  این  علت  تبیین  در  وی 
بخشی از اقدام ها مرتبط با دستگاه های خدمات 
رسان از جمله شرکت های آب و فاضلاب، توزیع 

نیروی برق و گاز است.
الغدیر حدود ۷۶ لیتری  وی افزود: آب شهرک 
کسری دارد، و برای جبران این کمبود، مقرر شده تا 
پس از انجام مطالعات از محل تخصیص سرشاخه 

های دز استفاده شود.
معاون استاندار قم گفت: برای این اقدام برآورد 
دقیق اعتبار لازم برای اجرای این طرح ضروری 
است تا در کارگروه اقتصاد ذیل شورای برنامه ریزی و 
توسعه استان مطرح شود و بعد آن را برای تصویب و 
تامین این اعتبار به شورای مذکور ببریم که یک کار 

بلند مدت می باشد.
وی تصریح کرد: شرکت شهرک های صنعتی قم 
در خصوص آب موجود در شهرک الغدیر مکلف شد 
تا امکان بهره برداری سرمایه گذاران را به تناسب 

نیازی که دارند، فراهم کند.
غضنفری همچنین با بیان اینکه عرصه شهرک 
الغدیر ۱۵4 هکتار است و۱۵۰ هکتار آن مربوط به 
مرحله عملیاتی آن است، گفت: کارهای اجرایی 
این شهرک انجام شده و در حوزه آب آن نیز برنامه 

ریزی شد.
معاون استاندار قم با اشاره به مشکل گاز شهرک 
الغدیر قم نیز خاطرنشان کرد: شرکت گاز استان 
در این زمینه متعهد شد تا بر اساس قانون برغم 
محدودیت های اعتباری تا پایان نیمه نخست سال 

جاری گاز مورد نیاز را تا درب شهرک وصل کند.
وی ادامه داد: شرکت شهرک ها نیز متعهد شد تا 
کار واگذاری زمین را انجام دهد و در گرو تامین گاز 
نباشد، چرا که عمدتا این زیرساخت ها و انرژی های 
مورد نیاز برای زمان بهره برداری می باشد از این رو 

واگذاری نباید متوفف شود.
معاون استاندار قم همچنین در خصوص برق 
شهرک فوق نیز گفت: طبق صورت جلسه یک ماه 
پیش، شرکت برق استان باید ۱۰ مگاوات برق این 
شهرک را تامین کند، ولی اقدام عملیاتی صورت 
نگرفته و شرکت برق استان معتقد است که باید 
تفاهم نامه ای بین شرکت شهرک های صنعتی و 
برق منطقه ای منعقد شود و مطابق آن وارد عملیات 

برق رسانی شوند.
های  دستگاه  کرد:  تاکید  قم  استاندار  معاون 
اجرایی وقتی در جلسه ای تعهدی می دهند، باید 
به علم همه جوانب کار باشد، چون یک توقعی برای 

مردم ایجاد می کند و در صورت عملیاتی نشدن آثار 
نامطلوب آن متوجه نظام اجرایی استان می شود.

وی با بیان اینکه موضوع برق شهرک الغدیر روز 
شنبه هفته آینده با حضور دستگاه های مرتبط 
تعیین تکلیف خواهد شد، گفت: برای فعالیت های 
مقدماتی یک مگاوات برق در شهرک موجود است 
و بهانه ای برای واگذار نکردن زمین توسط شرکت 

شهرک ها وجود ندارد.
وی افزود: شرکت شهرک ها موظف شده تا چهار 
پرونده عرصه سرمایه گذاری در شرکت الغدیر را تا 

هفته آینده تعیین تکلیف کند.
غضنفری گفت: مقرر شد هر دستگاه اجرایی 
استان وعده ای را می دهد، دقیقا موعد و زمان 
مقرر در عرصه حضور پیدا کنیم و انجام تعهد را 

بسنجیم.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
اقدام های صورت گرفته در خصوص تامین آب و 
سوخت واحد کود شیمیایی شهرک الغدیر نیز بیان 
کرد: همچنین مقرر شد تا سه هفته دیگر آب مورد 
نیاز این واحد تامین شود و ما به محل بیاییم و ورود 

آب به عرصه کار تولید کننده را ببینیم.
به  با توجه  نیز  وی گفت: در خصوص سوخت 
داشته  کار  پایان  و  برداری  بهره  پروانه  باید  اینکه 
باشند، شهرک شهرک ها باید این گواهی را بدهد 
که این موضوع در چه تاریخی حل می شود و تا 
زمان وارد شدن گاز به شهرک با تاییدیه شرکت گاز از 

سوخت مایع استفاده کنند.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :
زیرساخت های شهرک صنعتی الغدیرایجاد می شود

معاون سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم با بیان آخرین آمار وضعیت تورم استان 
تا پایان خردادماه گفت: شاخص استان 2۰۱ و نرخ تورم دوازده ماهه استان 2۶.۶ 
درصد بوده است.  محمدجواد شاکر آرانی اظهار داشت: تورم یکی از متغیرهای کلان 
اقتصادی بوده که حساسیت  اجتماعی زیادی داشته و به لحاظ کارکردی نیز بر روی 
بهره وری، تولید ملی و رشد اقتصادی تأثیرگذار است. معاون آمار و اطلاعات سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان قم مرکز آمار را تنها مرجع اعلام نرخ تورم از سال ۹۷ به بعد 
عنوان کرد و افزود: این شاخص، تابه حال سه بار تغییر سال پایه به دلیل نوسانات داشته 
و گزارش های منتشرشده بر اساس پایه سال ۹۵ است. وی با اشاره به مراجعه به ۵۵ 
هزار کارگاه خرده فروشی و سنجش قریب به ۳۰۰ هزار گروه کالایی گفت: در استان قم 
دو شهر خود شهر قم با هشت منطقه شهری و جعفریه را مبنا قرار داده ایم و کالاهای تازه 
خوری را سه بار در بازه های مختلف زمانی موردسنجش قرار داده ایم. شاکر آرانی با بیان 
اینکه نتیجه این محاسبات سه نوع تورم دوازده ماهه، ماهانه و نقطه ای را نشان می دهد، 
ادامه داد:تورم ماهانه اگر زیر یک درصد بوده و استمرار هم داشته باشد انتظار می رود 

که تورم دوازده ماهه زیر ده درصد بماند اما از سال ۹۷، نرخ تورم بالا رفته است. معاون 
آمار و اطلاعات سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم با بیان آخرین آمار وضعیت تورم 
استان تا پایان خردادماه ابراز کرد: شاخص استان 2۰۱ و نرخ تورم دوازده ماهه استان 
2۶.۶ درصد بوده است. وی مطرح کرد: تورم دوازده ماهه استان طی سه ماهه اخیر 
به تورم کشور نزدیک شده است، درحالی که میانگین تورم دوازده ماهه در سال گذشته 

تا ۶ درصد فاصله داشته ایم و در حال حاضر فاصله استان با کشور ۱.2 درصد است.
۶۲ درصد هزینه های خانوار قمی مربوط به مسکن و خوراک 

شاکر آرانی با بیان جایگاه بیست و دوم استان ازنظرمیانگین نرخ تورم در کشور عنوان 
کرد: در فرودین ۹۷، جایگاه بیستم در کشور داشتیم و تا پایان ۹۷، به جایگاه سی ام 
می رسیم اما در خردادماه ۹۹، به رتبه بیست و سوم دست یافته ایم. معاون آمار و اطلاعات 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم نرخ تورم ماهیانه استان را پایین تر از نرخ تورم 
کشوری دانست و یادآور شد: رتبه  نرخ تورم نقطه ای استان دوازدهم، نرخ تورم ماهیانه 

ششم و نرخ تورم  سالیانه بیست و یکم بوده است.

معاون سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم :
نرخ تورم ماهیانه درقم  پایین تر از نرخ کشوری است


